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جمهوری  ریاست  دوره  چهاردهمین  آغاز  در  رئیس جمهور 
اسلامی  شورای  مجلس  در  تحلیف  مراسم  در  ایران   اسلامی 
سوگند یاد کرد که به عنوان رییس جمهوری، پاسدار اسلام، 

نظام جمهوری....

 رهبر انقلاب فرمودند: عامل اصلی عظمت و شکوه مقاومت، 
ملت  امیدواریم  و  غربی هستند  ساکنان ساحل  و  غزه  مردم 
و  حمایت  و  کمک  مشمول  مقاومت  نیروهای  و  فلسطین 

بشارت های الهی....

امروز بلندترین پرچم اسلام در دستان 
مردم غزه است

گزارش

کاهش 30 درصدی
 جمعیت دامی استان زنجان 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان زنجان
 در گفت وگو با صدای زنجان؛

  محمدعلی صادقی: جبران کاهش جمعیت دامی یک الی 2 سال زمان نیاز دارد

صفحه   ۳ صفحه2

 عادی سازی روابط اقتصادی و تجاری 
ایران با جهان را حق مسلم ایران می دانم 

داخلی    

کسب  رتبه عالی توسط زنجان 
در خدمات رسانی به زائران اربعین 

داخلی

تشنگی حیات وحش و ضرورت توجه 
به حق آبه محیط زیست در زنجان

 سرپرست معاونت محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان زنجان گفت: با توجه 
به گرمای هوا و ضرورت توجه به حیات وحش انتظار داریم 
حق آبه حیات وحش در بخش های مختلف مورد توجه 
قرار گیرد. امجد باقری ، با بیان اینکه حیات وحش برای 
استفاده از منابع آبی موجود در طبیعت حق و حقوقی 
دارند که نباید مورد بی توجهی قرار گیرد و باید رعایت 
شود، اظهار کرد: رعایت حق و حقوق حیوانات به ویژه 
تاکید  مورد  آبی  منابع  و کمبود  در شرایط خشکسالی 
محیط زیست است. وی تصریح کرد: باید نسبت به حق 
آبه حیوانات و رفع تشنگی گونه های جانوری توجه داشت، 

برخی مواقع نبود امکان تهیه آب ....

ستاد  عملکرد  گفت:  زنجان  استان  اربعین  ستاد  دبیر   
اربعین استان در اعزام زائران اربعین و خدمات رسانی به 
آنان طی سال گذشته در سطح عالی ارزیابی شد. باقر 
سپهری در جلسه ستاد اربعین استان، افزود: بعد از رکورد 
شکنی ثبت و اعزام زائرین اربعین در سال گذشته، آسیب 
شناسی ها و تجربه نگاری های متعددی انجام دادیم و 
پیرو این موضوع امسال برخی کمیته ها را زودتر فعال 
برگزاری مراسم  استان در  اظهار کرد: رتبه  کردیم. وی 
اربعین طی چند سال گذشته نیز در سطح عالی ارزیابی 
شده است. دبیر ستاد اربعین استان زنجان از زائران اربعین 
سامانه  در  روی  پیاده  به  اعزام  از  قبل  امسال  خواست، 

سماح ثبت نام کنند ....

دام  نهاده  نادرست در تخصیص  سیاست گذاری 
استان  اغلب دامداری های کوچک  تا  سبب شد 
شوند  مواجه  دامی  جمعیت  کاهش  با  زنجان 
به طوری که جبران این زیان تا 2 الی 3 سال 
زمان نیاز دارد. در سال های گذشته جمعیت دام 
مولد به دلیل برخی از سیاست های ملی به طور 
چشمگیری کاهش یافت در واقع پس از ایجاد 
سامانه بازارگاه برای دامداران کوچک که تعداد 
آنها هم در کشور بسیار زیاد است، سهمیه نهاده 
در نظر گرفته نشد و یا سهمیه ای که اختصاص 
گرفت به اندازه ای کم بود که تنها برای حداکثر 
10 الی 12 روز کفایت می کرد و دامداران مجبور 
بودند خوراک را از بازار سیاه تهیه کنند؛ اتفاقی 
که سبب شد این دامدارها دست به کشتار دام 
بزنند.  البته در سال جاری به این دلیل که قیمت 
به  خوراک  وفور  با  یارانه ای  و  آزاد  دام  خوراک 
هم نزدیک شده این مشکل از بین رفته است. 
محمدعلی صادقی، معاون بهبود تولیدات دامی 
سازمان جهاد کشاورزی استان زنجان در گفت وگو 
با صدای زنجان با اشاره به خشکسالی های پی در 

پی در سال های 1399 و 1400 اظهار کرد: علاوه 
بر خشکسالی، در سال 1401 موضوع هدفمندی 
یارانه ها مطرح شد که در راستای آن با حذف ارز 
4200 تومانی و یارانه دار نهاده های دامی مواجه 
شدیم. همین امر سبب بالا رفتن هزینه های تولید 
تا 6 برابر شد. از سویی دیگر عمده دامداران استان 
زنجان را دامداران روستایی تشکیل می دهند که 
اغلب دارای دام سبک هستند. صادقی ادامه داد: 
افزایش هزینه ها به دلایل نامبرده سبب شد تا 
عدم  علت  به  و  دیده  آسیب  روستایی  دامداران 
توانایی در تامین هزینه ها به ناچار دام پرورشی را 
به بازار عرضه کنند.  معاون بهبود تولیدات دامی 
سازمان جهاد کشاورزی استان زنجان به اقدامات 
سازمان متبوع با هدف جلوگیری از عرضه دام های 

بازار پرورشی مازاد و حتی  به  روستائیان  مولد 
اشاره و اضافه کرد: متاسفانه توزیع نهاده جهاد 
کنترل  را  وضعیت  این  نتوانست  نیز  کشاورزی 
کند و متاسفانه با کاهش شدید جمعیت دامی 
استان زنجان مواجه شدیم به طوری که 25 الی 

30 درصد دام ...
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  یکی از مسئولان اسبق استانداری زنجان: اگر فردی باداشتن تائیدیه مراکز خاص؛ جذب سیستم اداری شود با شرایط استخدام سازمان اداری و استخدامی مغایرت دارد

 کارمند دولتی آشنا به قوانین استخدام سازمان اداری و استخدامی کشور: هر گونه بکارگیری نیرو خارج از قانون استخدام کشور؛ وجاهت قانونی ندارد.

 طبق قانون؛ مدیرانی که یک شبه و با حکم انشایی مدیرکل شده اند باید بروند!

 معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور: پاسخی نداد      

    معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان: مصاحبه نمی کنم

صدای زنجان ابهامات طرح شهید زین الدین را بررسی می کند؛

استخدام نورچشمی ها؟استخدام نورچشمی ها؟

انتخاب/ رئیس جمهور در آغاز چهاردهمین 
در  ایران   اسلامی  جمهوری  ریاست  دوره 
مراسم تحلیف در مجلس شورای اسلامی 
رییس  عنوان  به  که  کرد  یاد  سوگند 
جمهوری  نظام  اسلام،  پاسدار  جمهوری، 

اسلامی و قانون اساسی باشد.
در  جمهور  رئیس  پزشکیان«  »مسعود   
علنی  صحن  در  خود  تحلیف  مراسم 
خوشامد  ضمن  اسلامی  شورای  مجلس 
و خیر مقدم گویی به سران و نمایندگان 
کشورهای دوست ایران در سراسر جهان و 
با درود به روان بنیانگذار جمهوری اسلامی 
ایران، شهدای گرانقدر به ویژه شهید سردار 
باهنر،  شهید  دولت،  شهدای  و  سلیمانی 

شهید رجایی و شهید رئیسی بیان کرد: حضور در خانه 
ملت و ادای سوگند برای به عهده گرفتن بار امانت 
 121 اصل  چنانچه  ایران  اسلامی  جمهوری  ریاست 

قانون اساسی مقرر کرده لحظه ای تاریخی است.
با لطف خداوند، تدبیر رهبر  وی در ادامه بیان کرد: 
دوره  انتخاب  ایران،  مردم  هوشمندانه  رای  و  انقلاب 
ایران و  برای  نو  چهاردهم ریاست جمهوری فرصتی 
جهان گشود. فرصت وقوف به شرایط خطیر کشور و 
دشواری های زندگی مردم، فرصت شنیده شدن صدای 

همه آحاد ملت و خواست آنان برای تحول و تغییر. 
فرصت خلق امید و وفاق برای عبور از تنگناها و فرصت 
اصلاح برخوردهای ناپسند قدرتمندان جهان با مردم 
دلاور ایران. پزشکیان گفت: فرصت برآمده از انتخابات 
درون  در  ملی  همراهی  و  همکاری  جدید  میدان 
حکومت، میان حکومت و جامعه و در درون جامعه 
مجلس  نمایندگان  اعتماد  رای  با  که  دولتی  است. 
خواهد  اجرایی  مسئولیت  عهده دار  اسلامی  شورای 
بود دولت وفاق ملی است و موظف به تامین حقوق 
شهروندی همه ایرانیان است و ملتزم به ترجیح منافع 

ملی بر هر امر دیگر است. محور همگرایی 
التزام به قانون اساسی، سند چشم انداز و 
سیاستهای کلی ابلاغی مقام معظم رهبری 
خواهد بود.  او گفت: فرصتی نو پیش روی 

ایران و جهان است
وی افزود: به دنبال تعامل سازنده و موثر 
با جهان بر پایه اصول عزت و حکمت و 
از  بخشی  در  وی  بود.  خواهیم  مصلحت 
روابط  سازی  عادی  گفت:  خود  اظهارات 
اقتصادی و تجاری ایران با جهان را حق 
مسلم ایران می دانم و برای رفع تحریم 
نشست.  نخواهم  پای  از  ظالمانه  های 
کارشناسی  گزارشات  گفت:  پزشکیان 
نشان  پیچیده  را  کشور  امروز  وضعیت 
افزود:   پزشکیان  امیدوارم.  آینده  به  من  اما  می دهد 
شعار مردم ایران همیشه این بوده »با دوستان مروت با 
دشمنان مدارا«. می خواهیم از نگرانی ها نارضایتی های 
به جایگاه  را  و منطقه  ایران  و  مردم خود کم کنیم 
کشورهای  کرد:  بیان  وی  بازگردانیم.  خود  شایسته 
غربی به درک واقعیات و ایجاد روابط مبتنی بر احترام 
متقابل و جایگاه برابر فرا می خوانیم. آماده ایم مدیریت 
تنش با دولت هایی که هنوز شان و جایگاه ایران را 

درک نکرده اند گفتگو کنیم.

والمسلمین  حجت الاسلام   / قضاییه  قوه  رسانه  مرکز 
تحلیف  آیین  در  سخنانی  طی  اژه ای   محسنی 
رئیس جمهور که در مجلس شورای اسلامی برگزار شد، 
ضمن گرامیداشت یاد بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران 
حضرت امام خمینی )ره(، شهدای گرانقدر، شهید بزرگوار 
و والامقام سپهبد عزیز حاج قاسم سلیمانی و همچنین یاد 
شهدای خدمت و رئیس جمهور شهید آیت الله رئیسی و 
همراهانشان، اظهار کرد: از خداوند متعال علو درجات را 

برای همه شهدا و امام شهدا مسئلت دارم. 
در  سپاسگزاریم  را  متعال  خداوند  افزود:  عدلیه  رئیس 
شرایطی که مردم ایران اسلامی در غم و اندوه از دست 
بدخواهان  و  بودند  خود  محبوب  جمهور  رئیس  دادن 
انتخابات  می افزودند،  خود  فتنه گری  به  معاندین  و 
آرامش،  کمال  در  جمهوری  ریاست  دوره  چهاردهمین 

امنیت، رقابت و سلامت برگزار شد.  
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: مردم در 
پانزدهم تیرماه 1403 دکتر مسعود پزشکیان را به عنوان 

رئیس جمهور برگزیدند و این انتخاب در روز ۷ مرداد سال 
جاری طی مراسمی رسمی توسط مقام معظم رهبری 
تنفیذ گردید و رئیس جمهور به عنوان عالی ترین مقام 
رسمی کشور پس از مقام رهبری مسئولیت اجرای قانون 

اساسی و ریاست قوه مجریه را عهده دار شد.
رئیس قوه قضاییه گفت: رئیس جمهور طبق اصل 121 
قانون اساسی در مجلس شورای اسلامی با حضور رئیس 
قوه قضاییه و اعضای شورای نگهبان در پیشگاه قرآن کریم 
و در برابر نمایندگان ملت شریف ایران به خداوند قادر 
متعال سوگند یاد می کند که پاسدار مذهب رسمی و نظام 
جمهوری اسلامی ایران و قانون اساسی کشور باشد، همه 
استعداد و صلاحیت های خود را در انجام مسئولیت هایی 
که بر عهده گرفته است به کار گیرد، خود را وقف خدمت 
به مردم و اعتلای کشور و ترویج دین و اخلاق و پشتیبانی 
از حق و گسترش عدالت نماید، از هرگونه خودکامگی 
پرهیز کند، از آزادی و حرمت اشخاص و حقوقی که قانون 
اساسی برای ملت شناخته است حمایت کند و در حراست 

از مرز ها و استقلال سیاسی، اقتصادی و فرهنگی کشور از 
هیچ اقدامی دریغ نورزد؛ مسئولیت بسیار سنگین است.

کرد:  اظهار  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
از  پیروی  و  متعال  از خداوند  استعانت  با  رئیس جمهور 
پیامبر عظیم الشأن و ائمه اطهار علیهم السلام از قدرتی که 
مردم به عنوان امانتی مقدس به وی سپرده اند همچون 
امینی پارسا و فداکار نگاهداری می کند و آن را به منتخب 

بعد از خود می سپارد.
رئیس قوه قضاییه بیان داشت: رئیس جمهور محترم از 
ایام انتخابات تا امروز بار ها تکرار کرده اند که به تأسی از 
امانت  را  قدرت  این  علیه السلام  امیرالمومنین  فرمایش 
می داند نه طعمه؛ و همه همّ خود را در راستای تحقق 

عدالت و پیشرفت و تعالی کشور به کار خواهد بست. 
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: اینجانب ضمن تبریک 
مجدد به رئیس جمهور محترم از خداوند متعال توفیق 
ایشان را در تحقق مسئولیت سنگین ریاست جمهوری 

خواستارم.

سیاسی  فعال  رهامی،  محسن  آنلاین/  خبر 
اصلاح طلب و معاون حقوقی ستاد انتخاباتی 
پزشکیان، در »کافه خبر« گفت: اگر رابطه خود 
را با دنیا اصلاح نکنیم یا به FATF نپیوندیم و 
به جریان مالی صحیح دنیا وارد نشویم به کره 
شمالی می رسیم. در شرایط بحرانی هستیم 
شرایط  بحرانی ترین  از  یکی  در  پزشکیان  و 

کشور، کشور را تحویل گرفته است.
انتخاباتی  »ستاد  در  رهامی  محسن  حضور 
یک  جایگاه  از  صرفا  نه  پزشکیان«  مسعود 
فعال سیاسی اصلاح طلب بلکه از جایگاه یک 
حقوقدان بود، روزهای تبلیغاتی که حالا می 
گوید اگر بیشتر می شدند این امکان وجود 
داشت که رأی پزشکیان به »30 میلیون« هم 

برسد.
او که چند روز قبل از مراسم تنفیذ حکم ریاست جمهوری 
مسعود پزشکیان مهمان »کافه خبر« بود، از کار سخت 
پزشکیان در چینش کابینه گفت، از سهم خواهانی که 
این روزها چنبره زده اند و می خواهند در قدرت حضور 

داشته باشند.
سخت  شرایطی  در  پزشکیان  که  دارد  تاکید  رهامی 
باید تصمیماتی مهم  و  قبول کرده  را  مسئولیت دولت 
خصوصا در حوزه اقتصادی بگیرد. از جمله پیوستن به 

FATF و مذاکره برای رفع تحریم ها.
این فعال سیاسی اصلاح طلب از رعایت نکردن برخی 
حرف  هم  جدید  جمهوری  رئیس  سوی  از  ها  پروتکل 
زد، از میزان رأی اصولگرایان و مشخصا سعید جلیلی، 
از کارشکنی تندروها در مسیر حرکت دولت جدید، از 

زندگی بی حرف و حدیث پزشکیان و ....
رهامی در این گفتگو تعارف را کنار می گذارد  و صریح 
می گوید روحانی آمادگی و جرأت گفتگوی مستقیم با 
رئیس جمهور آمریکا را داشت اما پزشکیان این آمادگی 

را ندارد.
در ادامه گفتگو با حجت الاسلام محسن رهامی، معاون 

حقوقی ستاد پزشکیان را می خوانید:
آقای رهامی! شما در ستاد انتخابات آقای پزشکیان در 
پزشکیان چقدر  داشتید.  معاون حقوقی حضور  جایگاه 
شاخصه های یک رییس جمهور مطلوب اصلاح طلبان را 
داشت که برای آن تبلیغ کردید و این که واقعا کاندیدای 

مطلوب بود یا خیر الموجودین اصلاح طلبان بود؟
بنده از اواخر دهه شصت پزشکیان را می شناسم مخصوصا 
از دهه هشتاد که وارد دولت خاتمی و اصلاحات شد و 
با او همکاری شدیم، شناخت دارم. در قالب کاندیداهای 
ریاست جمهوری که در دوره های اخیر مطرح کردیم به 
نظرم پزشکیان با آن معیارها و قالب های تطبیق داشت، 
ما در دوره قبل یعنی در سال 1400، هم با پزشکیان 
جلسه داشتیم و قرار بر این بود که اگر خود بنده هم اسم 

انتخابات ریاست جمهوری می شدم،  نامزد  می نوشتم و 
هرکدام تاییدصلاحیت شدیم به یکدیگر کمک کنیم.

و  معیارها  چهارچوب ها،  آن  در  پزشکیان  بنابراین 
سنجه های جریان اصلاحات یعنی جنبش اصلاحات که 
یک گفتمان است و معیارها و سنجه های خودش را دارد، 
می گنجید و قرار می گرفت. البته پزشکیان برنامه های خود 
را به جبهه اصلاحات هم ارائه کرد و آن جا هم پیروزی 

لازم را برای حمایت کسب کردند.
پزشکیان زندگی شخصی سالم و بی حرف و حدیثی دارد

شاید صفاتی که در پزشکیان مشخص تر و نسبت به برخی 
نامزدها شاخص تر است، این است که زندگی او در گذشته 
بسیار ساده بوده و نقاط ضعف و برخی نکاتی که نسبت 
به بعضی آقایان نامزدها مطرح بوده، در زندگی و اطرافیان 
و  شخصی  زندگی  عبارتی  به  و  است  نبوده  پزشکیان 

زندگی اداری او سالم و بی حرف و حدیث است.
به اصطلاح ساده تر آدم بسیار خاکی هستند و روی پای 
خودش بالا آمده است، تا اینجا هم که آمده به کمک 
احزاب یا تشکیلات اصلاح طلبی نبوده کما اینکه بارها 
خودش گفته است که خودش روی پای خودش بالا آمده 
پایین ترین  از  است. پزشکیان آدم متخصصی است که 
مراتب دانشگاهی شروع کرده و رشد کرده و به موازاتی 
که تحصیل کرده کار هم کرده است، او در تبریز رییس 
بیمارستان بوده و بعد رییس دانشگاه علوم پزشکی بوده 
است. پزشکیان در دوره دوم اصلاحات وزیر بهداشت شد 
و بعد از آن هم با شناختی که مردم پیدا کردند 5 دوره 

نماینده مردم تبریز انتخاب شده است.
علاوه بر اینکه پزشکیان در دوره های متعدد که از طرف 
مردم انتخاب می شود و در هر دوره هم نسبت به دوره 
قبل رای پزشکیان بیشتر می شود آن هم در شرایطی 
که مردم خیلی پای صندوق های رأی نرفته اند و نیروهای 
اصلاح طلب به دلیل عدم حضور مردم موفق نشدند امتیاز 
لازم و رای لازم را کسب کنند، پزشکیان این امتیاز را 

کسب کرد و به نمایندگی مردم رسید
میزان رأی جریان اصولگرا تقریبا در دو مرحله انتخابات 

این دوره، ثابت مانده و افزایشی پیدا نکرده 
 60 افزایش  با  پزشکیان،  رای  اما  است، 
درصدی، از ده میلیون به 16 میلیون رسیده 
و اگر ما این مجال را داشتیم و مثلا دوسه 
هفته فرصت بود، با توجه سیر افزایش حضور 
مردم، قطعا می توانستیم درصد بیشتری از 
رای  های  صندوق  پای  را  خاکستری  آرای 
بیاوریم و رأی پزشکیان به 23 میلیون و چه 

بسا تا 30 میلیون هم می رسید.
همه این ها نشان می دهد زندگی پزشکیان 
ساده و سالم داشته و مورد قبول مردم بوده 
طرف  از  گذشته  دوره های  در  فعالیتش  و 
شده  انتخاب  مجددا  که  شده  تایید  مردم 
به واسطه سوابق  این جهت و هم  از  است. 
قبلی و شناختی که داشتیم از روزی که پزشکیان وارد 
صحنه شد، ما به همان توافق و قول و قرار 3سال پیش 
و حامیان   از طرفداران  و  اشاره کردم، عمل کردیم  که 
و   حقوق  برجسته  استادان  مجموعه  خصوصا   ، خود 
دیگر نیروهای حقوقی، وکلا و دانشجویان خود و افراد 
تحصیل کرده در تهران و بسیاری از شهرها را دعوت به 
حمایت از پزشکیان کردیم ، علاوه برآن  مسئولیت حوزه 
معاونت حقوقی و نظارت ستاد مرکزی و کمک حقوقی  به 

ستادهای سراسر کشور را برعهده گرفتیم.
با بسیج و ایجاد هماهنگی همکاران حقوقی خود و افرادی 
که در طول ده ها سال کار در دانشگاه ها و مسولیت وکالت 
در خدمتشان بودیم و توانسته ایم صدها و بلکه هزاران 
نیرو تربیت کردیم، وارد صحنه شدیم و در سراسر کشور 
توانستیم بین نیروهای مؤثرحقوقی کشور ، وکلا و اساتید 
و بزرگان حقوق یک جنبش وسیع را ایجاد کنیم که هم 
در موفقیت ایشان موثر بود و هم در کاهش اختلافات و 

تخلفات انتخاباتی تاثیری بسزا داشته است.
و  حقوقدانان  و  وکلا  عیار  تمام  حضور  میزان  این  اگر 
دانشجویان حقوق نبود، شاید بسیاری از مسائلی که در 
انتخابات گذشته داشتیم و اختلافات و تنش ها می توانست 
پیش بیاید. چراکه رقبا بعضا تلاش های تنش زا داشتند. در 
حقیقت نظارت مستمر حقوقی در تهران و شهرستان ها 
از طریق کمیته های حقوقی و نظارت و دیگر وحادهایی 
که در مرکز و تمامی استان ها داشتیم، و نیز کمیته های 
ویژه ای که با ترکیبی از حقوقدانان و وکلا و تعدادی از 
نمایندگان ادوار مجلس و قضات بازنشسته اعزام کرده 
و  بودند  شده  مستقر  مناطق  و  استان ها  در  که  بودیم 
و  اخبار  انتخابات،  حقوق  آموزش  و  همکاری  بر  علاوه 
مسائل و جریان های انتخاباتی را رصد می کردند و به ما 
گزارش می کردند. با شناختی که در دوره های گذشته 
انتخابات دارم، به نظرم این میزان حمایت حقوقی اساتید 

و حقوقدانان و وکلا به نظرم کم نظیر بوده است.
پزشکیان کاندیدای مطلوب اصلاح طلبان بود

پزشکیان بعد از ادای سوگند ریاست جمهوری:

 عادی سازی روابط اقتصادی و تجاری ایران با جهان را حق مسلم ایران می دانم 
  برای رفع تحریم های ظالمانه از پای نخواهم نشست 

اژه ای در مراسم تحلیف رئیس جمهور: 

قوه قضاییه هرجا لازم باشد در کمک به دولت چهاردهم حضوری فعال خواهد داشت 
  در مسائل اولویت دار کشور از جمله مسائل اقتصادی در کنار دولت خواهیم بود

مجلس برای رأی اعتماد دادن سهمیه می خواهد ؛

رهامی: اگر FATF را نپذیریم به کره شمالی می رسیم

��ح ا�تان ز�جانروز��



چهار شنبه  ۱۰  مرداد   ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم *   شماره   ۲۶۶۵ روز��
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان زنجان در گفت وگو با صدای زنجان؛

کاهش 30 درصدی جمعیت دامی استان زنجان 
  محمدعلی صادقی: جبران کاهش جمعیت دامی یک الی 2 سال زمان نیاز دارد

قیمت فروش ارز اربعین چقدر است؟

نرخ تورم خوراکی ها اعلام شد

ناترازی انرژی زنگ خطری برای صنعت نفت

لیلا محمدی: سیاست گذاری نادرست در تخصیص نهاده 
دام سبب شد تا اغلب دامداری های کوچک استان زنجان 
با کاهش جمعیت دامی مواجه شوند به طوری که جبران 
این زیان تا 2 الی 3 سال زمان نیاز دارد. در سال های 
گذشته جمعیت دام مولد به دلیل برخی از سیاست های 
ملی به طور چشمگیری کاهش یافت در واقع پس از ایجاد 
سامانه بازارگاه برای دامداران کوچک که تعداد آنها هم در 
کشور بسیار زیاد است، سهمیه نهاده در نظر گرفته نشد 
و یا سهمیه ای که اختصاص گرفت به اندازه ای کم بود 
که تنها برای حداکثر 10 الی 12 روز کفایت می کرد و 
دامداران مجبور بودند خوراک را از بازار سیاه تهیه کنند؛ 
اتفاقی که سبب شد این دامدارها دست به کشتار دام 
بزنند.  البته در سال جاری به این دلیل که قیمت خوراک 
دام آزاد و یارانه ای با وفور خوراک به هم نزدیک شده این 
مشکل از بین رفته است. محمدعلی صادقی، معاون بهبود 
تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان زنجان در 
گفت وگو با صدای زنجان با اشاره به خشکسالی های پی در 

پی در سال های 1399 و 1400 اظهار کرد: علاوه بر خشکسالی، در سال 1401 موضوع 
هدفمندی یارانه ها مطرح شد که در راستای آن با حذف ارز 4200 تومانی و یارانه دار 
نهاده های دامی مواجه شدیم. همین امر سبب بالا رفتن هزینه های تولید تا 6 برابر شد. 

از سویی دیگر عمده دامداران استان زنجان را دامداران 
سبک  دام  دارای  اغلب  که  می دهند  تشکیل  روستایی 
هستند. صادقی ادامه داد: افزایش هزینه ها به دلایل نامبرده 
سبب شد تا دامداران روستایی آسیب دیده و به علت عدم 
توانایی در تامین هزینه ها به ناچار دام پرورشی را به بازار 
عرضه کنند.  معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشاورزی استان زنجان به اقدامات سازمان متبوع با هدف 
از عرضه دام های پرورشی مازاد و حتی مولد  جلوگیری 
روستائیان به بازار اشاره و اضافه کرد: متاسفانه توزیع نهاده 
جهاد کشاورزی نیز نتوانست این وضعیت را کنترل کند 
و متاسفانه با کاهش شدید جمعیت دامی استان زنجان 
مواجه شدیم به طوری که 25 الی 30 درصد دام استان 
در سال 1401 کاهش یافت.  این مسئول با بیان اینکه در 
صورتی که اتفاقات ناگوار رخ ندهد؛ جبران کاهش جمعیت 
دامی استان زنجان یک الی 2 سال زمان نیاز دارد، اضافه 
کرد: در صورت تحقق این امر، تولید به تدریج مطلوب شده 
و قیمت متعادل می شود، البته نباید انتظار داشته باشیم که 

قیمت دام سبک به قیمت سال های 1400 و 1401 که رقم پائینی بود، بازگردد.

تسنیم/ متقاضیان برای خرید ارز اربعین باید ابتدا سامانه سماح ثبت نام کنند و ثبت 
نام آنها حتماً با موفقیت انجام شده باشد. ثبت نام در این سامانه از روز 1۷ تیرماه، 

همزمان با نخستین روز محرم آغاز شده است.
فروش ارز ) اسکناس ( به زائرین متقاضی اربعین حسینی، حداکثر به مبلغ 200 هزار 
 )ETS( دینار عراق، به هر زائر به نرخ فروش اسکناس مرکز مبادله ارز و طلای ایران
خواهد بود. ضمناً دریافت هرگونه کارمزد و یا هزینه از متقاضی به جزء معادل ریالی 

ارز مورد تقاضا )بر اساس نرخ مرکز مبادله(، ممنوع است.
امروز قیمت هر صد دینار عراق در مرکز مبادله 36.۷14 ریال است. زائران اربعین 

برای خرید 200 هزار دینار باید حدود ۷ میلیون و 350 هزار تومان پرداخت کنند.
فروش ارز اربعین از ۷ مرداد اغاز شده و تا 3 شهریور ادامه دارد؛ امسال امکان فروش 
غیرحضوری ارز اربعین هم توسط بانکهای عامل فراهم شده است، متقاضیان می توانند 
به صورت غیرحضوری نسبت به تکمیل فرایند خرید ارز اربعین از طریق بسترهای 
غیرحضوری معرفی شده توسط بانکها اقدام کنند و در زمان تعیین شده به بانکها برای 

دریافت ارزشان اقدام کنند.
فروش ارز اربعین امسال به دو شیوه آن لاین و حضوری است؛ براین اساس ارز اربعین 
در 302 شعبه بانک ملی ایران، 200۷ شعبه و باجه پست بانک، 280 شعبه بانک ملت، 

221 شعبه بانک صادرات، 189 شعبه بانک سپه، 106 شعبه بانک تجارت و 63 شعبه 
بانک پارسیان به زوار اربعین حسینی)ع( ارائه می شود.

همچنین زائران می توانند از طریق 6 سکوی فعال برای خرید ارز اقدام کنند، بر همین 
اساس از هفت بانک عامل عرضه کننده ارز اربعین چهار بانک با ایجاد سازوکار مناسب 
زمینه را برای ارائه خدمات غیرحضوری به متقاضیان دریافت ارز اربعین مهیا کرده اند، 
در همین راستا بانک های ملی و پست بانک در بستر پیام رسان »بله«،  بانک سپه 
در بستر پیام رسان »روبیکا«، بانک صادرات از طریق اپلیکیشن »سپینو« )به آدرس 
SEPINO.BSI.IR( خدمات غیرحضوری را به متقاضیان دریافت ارز اربعین ارائه 
می کنند. همچنین مقرر است بانک پارسیان خدمت غیرحضوری عرضه ارز اربعین 
را دربستر پیام رسان »آی گپ« ارائه کند که پس از نهایی شدن از طریق وب سایت 
رسمی بانک پارسیان اطلاع رسانی خواهد شد. قابل ذکر است؛ بانک تجارت خدمات 
ارائه خواهد داد که  بانک  این  بستر سامانه  را در  این زمینه  غیرحضوری خود در 
متقاضیان می توانند نحوه دریافت این خدمات را از طریق سامانه بانک تجارت پیگیری 
کنند. بانک ملت هم در ایام اربعین حسینی خدمات غیرحضوری در زمینه عرضه 

اربعین از طریق درگاه الکترونیک خود خواهد داشت.
ارز اربعین امسال هم مانند سال گذشته به صورت دینار است. نرخ ارز بر اساس نرخ 

مرکز مبادله ارز و طلای ایران خواهد بود و ۷ بانک ملی، سپه، ملت، تجارت، صادرات، 
پارسیان و پست بانک عاملیت فروش ارز را به عهده دارند.

نکته مهم متقاضیان برای خرید ارز اربعین باید ابتدا سامانه سماح ثبت نام کنند و ثبت 
نام آنها حتماً با موفقیت انجام شده باشد. ثبت نام در این سامانه از روز 1۷ تیرماه، 

همزمان با نخستین روز محرم آغاز شده است.
ارز اربعین به افراد بالای 5 سال تعلق می گیرد و برای دریافت ارز باید مدارک و گذرنامه 

همراه زائران باشد. افراد بالای 18 سال هم باید یک سیم کارت داشته باشند.
افراد برای خرید حضوری ارز اربعین باید به شعب منتخب بانک های عامل مراجعه 

کنند، اما اعلام شده که امسال ضرورتی به افتتاح حساب برای دریافت ارز نیست.
متقاضیان در بحث خرید ارز به صورت آنلاین هم بعد از احراز هویت، مبلغ ریالی ارز 
را واریز کرده و با مراجعه به شعبه در همان روز ارز مورد نیاز خود را دریافت می کنند.

مدارک لازم برای خرید ارز زیارتی اربعین، عبارت است از :کارت ملی و شناسنامه )در 
رابطه با زائران بین 5 تا 15 سال باید اصل شناسنامه به جای کارت ملی ارائه شود.( ؛ 
کارت بانکی؛ شماره تلفن )سیم کارت باید به نام متقاضی باشد.(؛ سرپرستان خانوار که 
به همراه خود قصد سفر به کربلا دارند، می توانند برای خرید ارز اربعین با در دست 

داشتن مدارک شناسایی خود و اعضای خانواده به شعب بانکی مراجعه کنند.

مرکز آمار ایران/  متوسط قیمت اقلام خوراکی منتخب برای گروه های مختلف کالاهای 
خوراکی در مناطق شهری کشور را در تیر ماه 1403 منتشر کرد.

مرکز آمار ایران طی گزارشی، میزان تورم و تغییرات متوسط قیمت اقلام خوراکی 
منتخب برای گروه های مختلف کالاهای خوراکی در مناطق شهری کشور را در تیر ماه 

1403 منتشر کرد که به شرح زیر است:
گروه نان و غلات

در این گروه، اقلام »شیرینی خشک« با 2.3 درصد و »رشته آش« با 2.1 درصد 
بیشترین افزایش قیمت را نسبت به ماه قبل داشته اند.

گروه گوشت قرمز، سفید و فرآورده های آن 

در این گروه، بیشترین افزایش قیمت نسبت به ماه قبل مربوط به اقلام »گوشت 
گوسفند« با 3.3 درصد و »گوشت گاو یا گوساله« با 1.4 درصد و همچنین بیشترین 

کاهش قیمت مربوط به »مرغ ماشینی« با 0.3- درصد است.
گروه لبنیات، تخم مرغ و انواع روغن

در این گروه، بیشترین افزایش قیمت نسبت به ماه قبل مربوط به »شیر خشک« با 
2.۷ درصد و »دوغ پاستوریزه« با 2.5 درصد و همچنین بیشترین کاهش قیمت مربوط 

به »تخم مرغ ماشینی« با 1.9- درصد و »روغن نباتی جامد« با 0.4- درصد است.
گروه میوه و خشکبار

در این گروه، بیشترین افزایش قیمت نسبت به ماه قبل مربوط به »پرتقال« با 2۷.۷ 

درصد، »سیب« با 20.9 درصد و »هندوانه« با 13.4 درصد و همچنین بیشترین 
کاهش قیمت مربوط به »هلو« با 23.5- درصد است.

گروه سبزیجات و حبوبات
در این گروه، بیشترین افزایش قیمت نسبت به ماه قبل مربوط به »هویج فرنگی« با 
21.4 درصد و همچنین بیشترین کاهش قیمت مربوط به »بادمجان« با 13.6- درصد، 

»پیاز« با 5.6- درصد  و »سیب زمینی« با 5.2- درصد است.
گروه قند و شکر، آشامیدنی ها و سایر خوراکی ها

در این گروه، بیشترین افزایش قیمت نسبت به ماه قبل مربوط به »شکر« با 6.0 درصد 
و »قند« با 5.9 درصد است.

ایرنا/  امروز ناترازی انرژی در کشور به یک چالش اساسی تبدیل شده است. با حضور 
نظرات  بیان  همچنین  و  ناترازی  این  گوناگون  ابعاد  بررسی  به  مختلف  کارشناسان 

کارشناسی برای برون رفت از آن و هموار کردن راه دولت چهاردهم پرداخت.
یکی از ماموریت های مهم دولت چهاردهم توجه به بخش انرژی است. در سال های 
اخیر ایران به عنوان یکی از بزرگترین دارندگان منابع هیدروکربوری، دچار ناترازی های 
گوناگون در حامل های مختلف انرژی از جمله گاز و بنزین شده است. در این زمینه 
خبرگزاری ایرنا، با دعوت از سه تن از کارشناسان این حوزه بررسی ابعاد مختلف این 

ناترازی پرداخت شد که در ادامه قسمت دوم این نشست ارائه می شود.
افت درآمدهای ارزی در دهه ۹۰

»محمدصادق مهرجو« کارشناس انرژی درباره راهکارهای رفتن به شرایط مطلوب گفت: 
شرایط در دهه 90 شمسی بسیار سخت گذشت و از حدود سه میلیون و 900 هزار 
بشکه تولید نفت به 2 میلیون و 350 هزار بشکه در سال 99 رسیدیم. در نتیجه یک 

افت وحشتناک در درآمدهای ارزی و بخش صادراتی داشتیم.
وی افزود: کار ما بحث اصلاح و تقویت ساختار حکمرانی انرژی است. حکمرانی درست 
انرژی، متکی به 2 مولفه است؛ یکی بحث آینده نگری است که بدانیم تا چند سال دیگر 
با این روند واردکننده  انرژی می شویم و با این افت تولید نفت به ناترازی تولید نفت 
می خوریم. یعنی کشوری که 115 سال از کشف نفت در آن گذشته است، بیم این 

می رود که به سمت ناترازی نفت خام هم برود.
این کارشناس انرژی با اشاره به متنوع سازی سبد انرژی کشور، گفت: برای مدیریت 
پیک مصرف به خصوص در تابستان، به 10 تا 15 هزار مگاوات برق تجدیدپذیر نیاز 
است. در چند سال گذشته عربستان سرمایه گذاری هنگفتی در برق تجدیدپذیر انجام 

داد و قرارداد ایجاد حدود 200هزار مگاوات برق تجدیدپذیر با ژاپن و آلمان امضا کرد.
از دست رفت مزیت صادرات نفت و گاز و برق

مهرجو با بیان اینکه مزیت نسبی ما در منطقه صادرات نفت و گاز و برق است، گفت: 
اگر عربستان سعودی طی چند سال آینده با این ظرفیت وارد بازار انرژی منطقه شود، 
مزیت مان را در عراق از دست می دهیم. ما در مرکز بیضی تولید و مصرف برق قرار داریم 
و این یک مزیت عمده است. ما در شمال کشورهای بزرگی مثل روسیه و قزاقستان و در 
جنوب کشورهای حاشیه  خلیج را داریم که نیاز به برق دارند. در شرق و غرب کشورهای 
پر جمعیتی داریم که به برق نیاز دارند؛ با این شرایط ما باید به قطب انرژی منطقه تبدیل 

شویم، چرا باید بازار را به ترکیه واگذار کنیم؟
وی اضافه کرد: ما به طور جدی ناترازی گاز داریم در این شرایط چرا باید به سمت 
انرژی های تجدیدپذیر باشیم.  باید به دنبال  توسعهی نیروگاه های گازپایه برویم؟ ما 
می توانیم بازده نیروگاه ها را به 50 تا 60 درصد افزایش دهیم و گاز را وارد کنیم و 
نیروگاه با راندمان بالا در نوار ساحلی بسازیم و برق را به کشورهای حاشیه  خلیج فارس 

صادر کنیم. از سوی دیگر به دنبال توسعه  گاز در پتروشیمی باشیم.
سبقت عربستان از ایران در ارزش افزوده پتروشیمی

این کارشناس با اشاره به تنزل قیمتی محصولات پتروشیمی اظهار داشت: باید برای 
توسعه پایین دست مشوق بگذاریم. در حال حاضر هر تن محصول پتروشیمی صادراتی 
ما به 500 دلار تنزل پیدا کرده است، درصورتی که قیمت عربستان در هر تن محصول 
2 تا سه برابر قیمت ماست. ما 91.5 میلیون تن ظرفیت نصب شده پتروشیمی داریم و 
پارسال 24 میلیون تن مازاد ظرفیت داشتیم، چون گاز نداشتیم. همچنین سال گذشته 
12 تا 14 میلیارد دلار صادرات محصولات پتروشیمی داشتیم و باقی را به بازار داخلی 
دادیم، در عین حال به دنبال ساخت متانول و اوره و آمونیاک هستیم در صورتی که باید 

به دنبال جذب تکنولوژی های جدید باشیم.
به راحتی تحریم پذیریم

مهرجو با بیان اینکه ایران سالیانه 35 میلیارد صادرات نفت خام دارد، گفت: اگر تحریم 
را بردارند ما چه مزیتی برای دنیا داریم؟ سهم ایران از اقتصاد جهانی کمتر از یک درصد 
است و به راحتی ما را تحریم و ایزوله می کنند. ما نباید به اهرم تعادل بین شرق و 
غرب تبدیل شویم بلکه ما باید بین اینها تعادل ایجاد کنیم. علت بیرون رفتن ترامپ از 
برجام هم منافع اقتصادی بود، اگر ما 10 قرارداد مثل فاز 11 پارس جنوبی می بستیم 
و قراردادهای سرمایه گذاری نفت را به ۷0 میلیارد دلار افزایش می دادیم، ترامپ به این 

راحتی نمی توانست از برجام خارج شود.
وی با اشاره به وضعیت واردات بنزین، گفت: سال گذشته سه میلیارد دلار واردات بنزین 

و گازوئیل داشتیم، مگر ما چقدر درآمد ارزی داریم؟ ما خودروی گران و حامل های انرژی 
ارزان در اختیار مردم قرار می دهیم و این برعکس همه  جهان است. باید خودروساز را 
مکلف کنیم که سالیانه 10 درصد از تولید خود را به ساخت خودروهای برقی اختصاص 
دهد و به این ترتیب خودروسازان را وارد یک بازار رقابتی کنیم و به تدریج به سمت 

حامل های انرژی بین المللی برویم.
این کارشناس معتقد است اصلاح در بازار انرژی کشور نیازمند تصمیمات شجاعانه است 
و گفت: باید افرادی را وارد کار کنیم که بتوانند این ریسک ها را بپذیرند و بعد از این 

شاهد قیمت گذاری های دستوری نباشیم.
۱۸ میلیارد فوت مکعب پروژه رها شده

»سید مهدی حسینی« کارشناس انرژی با بیان اینکه اگر بخش تولید و عرضه متعادل 
نباشند دچار ناترازی می شویم، اظهار داشت: در مورد گاز در یک دوره ای هدف توسعه 
بود، چیزی معادل 18 فاز پارس جنوبی، یعنی 18 میلیارد فوت مکعب در روز پروژه  
تعریف شده داریم. اگر ابزارهای آن از قبیل سرمایه و فناوری فراهم شود و مدیریت 
و همت وجود داشته باشد می توانیم پروژه های تعریف شده را به سرعت آغاز کنیم. 
بنابراین فقط بحث ذخایر نیست، بلکه ما در زمینه پروژه هایی که به تولید می رسند 

هم کار کردیم.
وی ادامه داد: نزدیک 25 یا 30 سال پیش من مدیر انجمن نفت ایران بودم و آن زمان به 
فکر بهینه سازی افتادیم و سلسله همایش هایی را در کشور راه اندازی کردیم تحت عنوان 

کنفرانس های انرژی و اقتصاد که هدفمان بهینه سازی بود.
ذخیره سازی راه فرار از ناترازی گاز

مهرجو درخصوص افزایش ذخیره سازی گاز، گفت: در اروپا و امریکا برای مدیریت پیک 
مصرف، ذخیره سازی گاز انجام می دهند، اما ما عقب ماندیم.

وی با بیان اینکه بیشترین تولید نفت ما بعد از انقلاب چهار میلیون و 104 هزار بشکه 
در سال 86 بود و دیگر هم نتوانستیم این رقم را تکرار کنیم، اظهار کرد: برای رسیدن به 
این میزان باید برنامه ریزی دقیق و جذب سرمایه داشته باشیم و افرادی روی کار بیایند 
که نگاهشان به رشد و توسعه باشد و با کنار هم قرار دادن این ها به ظرفیت تولید سال 

96 برسیم و بعد از آن به ظرفیت سال 86 برسیم و از آن عبور کنیم.
این کارشناس در پایان با اشاره به اینکه نگاه ما باید غیرسیاسی و حرفه ای باشد و لازم 
است که توازنی در بالادست و پایین دست داشته باشیم، گفت: برنامه ریزی کلان ما در 
بحث ساختار حکمرانی باید آینده نگر و همه جانبه نگر باشد. آفت ما در حکمرانی انرژی 
بحث بخشی نگری است. ما به سراسر کشور گاز رایگان دادیم. ما باید گاز را در اختیار 

صنایع قرار دهیم. 
ما تابستان می دویم که تأمین برق کنیم و زمستان برای تأمین گاز می دویم و هیچ 

حرکتی نمی کنیم.

اقتصاد

استاندار زنجان:
اجتماع میلیونی زائران اربعین

 یک مانور سیاسی برای جهان اسلام است

دبیر ستاد اربعین استان زنجان:
زنجان، رتبه عالی را در اعزام و خدمات رسانی 

به زائران اربعین حسینی کسب کرد

صدای زنجان/ معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار زنجان با اشاره به اجرای پروژه 
۱۵ هزار نفری زیتون زنجان گفت: در حال حاضر درگیر اصلاحات پروژه هستیم و 

این پروژه تا پایان مهر ماه به مرحله بهره برداری می رسد.
سید محمد شعاعی با اشاره به بازدید استاندار زنجان از پروژه ورزشگاه ۱۵ هزار 
نفری زیتون زنجان اظهار کرد: این بازدید به منظور تسریع در روند اجرای پروژه و 

حل مشکلات آن انجام شد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر این پروژه به لحاظ مالی مشکل خاصی ندارد، ادامه 
داد: ناظر فدراسیون از پروژه ورزشگاه ۱۵ هزار نفری زیتون زنجان بازدید کرد که 
در این بازدید یک سری اصلاحات در پروژه مطرح شد که قرار است نسبت به 

اعمال آن ها اقدام شود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار زنجان با بیان اینکه این اصلاحات در روند 
تکمیل پروژه اعمال شد و قرار است پیمانکار پروژه نسبت به عملیاتی شدن آن ها 
اقدام کند، بیان کرد: این تغییرات در ورود و خروج و گیت های بلیت ورزشگاه 
مطرح بوده و همچنین نسبت به تغییرات چمن این ورزشگاه از مصنوعی به چمن 
طبیعی اقدام خواهد شد. وی با بیان اینکه نسبت به اصلاح سیستم  نورپردازی این 
ورزشگاه نیز تصمیم گیری شده است، گفت: اصلاحیه هایی که قرار است در روند 

اجرای پروژه اعمال شود کمی عملیاتی شدن پروژه را طولانی خواهد کرد.
شعاعی با بیان اینکه کشت چمن ورزشگاه باید در فروردین و شهریور ماه انجام 
شود، ادامه داد: کشت چمن طبیعی در ورزشگاه ۱۵ هزار نفری در مرداد ماه 
نمی تواند اتفاق بیفتد. وی با بیان اینکه تکمیل این پروژه بر اساس برنامه ریزی های 
انجام شده و تغییرات اصلاحی تا پایان فصل کاری پیش بینی شده است، خاطرنشان 
کرد: اگر مشکلی در روند پروژه ایجاد نشود این پروژه تقریباً در تا پایان مهر ماه 

امسال به بهره برداری می رسد.
معاون هماهنگی و امور عمرانی استاندار زنجان با بیان اینکه این پروژه را با مشکلات 
فنی بسیار زیادی تحویل گرفتیم، اذعان کرد: بخشی از فعالیت های تکمیل این 

پروژه به بحث مقاوم سازی آن بکار گرفته شد.
وی با تاکید بر اینکه این پروژه در حال حاضر حدود ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد، افزود: در حال حاضر بیشتر در این پروژه درگیر تغییرات و اصلاحات هستیم.

شعاعی در ادامه با اشاره به آغاز دوباره فرایند تکمیل پروژه سد مشمپا عنوان کرد: 
پیگیری های لازم برای آغاز روند تکمیل این پروژه انجام شده هنوز پروژه متوقف 

بوده ولی تمام تلاش ما بر این است که ادامه عملیات اجرای این پروژه آغاز شود.

صدای زنجان/  دبیر ستاد اربعین استان زنجان گفت: عملکرد ستاد اربعین استان 
در اعزام زائران اربعین و خدمات رسانی به آنان طی سال گذشته در سطح عالی 
ارزیابی شد. باقر سپهری در جلسه ستاد اربعین استان، افزود: بعد از رکورد شکنی 
ثبت و اعزام زائرین اربعین در سال گذشته، آسیب شناسی ها و تجربه نگاری 
های متعددی انجام دادیم و پیرو این موضوع امسال برخی کمیته ها را زودتر 

فعال کردیم.
وی اظهار کرد: رتبه استان در برگزاری مراسم اربعین طی چند سال گذشته نیز در 

سطح عالی ارزیابی شده است.
دبیر ستاد اربعین استان زنجان از زائران اربعین خواست، امسال قبل از اعزام به 
پیاده روی در سامانه سماح ثبت نام کنند چون بر پایه اطلاعات ثبت شده در این 
سامانه، امکان مدیریت بهتر و ارتقای سطح خدمات رسانی به زائران فراهم می 
شود. سپهری افزود: دغدغه اصلی ما راحتی زائران و سهولت خدمات رسانی به 
آنان است، از این رو از شهروندان و زائران موکدا می خواهیم که امسال ثبت نام در 

سامانه سماح به آدرس samah.haj.ir را جدی بگیرند.
این مسوول اضافه کرد: این سامانه هم اکنون با کمک کمیته های تخصصی ستاد 
مرکزی اربعین در حال تقویت و ارتقاست و قابلیت های دیگری به آن نسبت به 

سال گذشته افزوده می شود.
وی اظهار داشت: مسوولان دبیرخانه ستاد اربعین استان تلاش می کنند با توجه به 
تجربه هایی که از سال های گذشته به دست آمده است، خدمات رسانی به زائران 

را به مطلوبترین شکل ارائه دهند.
بنابر اعلام ستاد اربعین استان زنجان سال گذشته بیش از ۴۵ هزار نفر از زائران 
زنجانی در سامانه سماح برای حضور در اربعین حسینی ثبت نام کردند که این 

تعداد در مقایسه با مدت مشابه قبل ۲۱ درصد افزایش داشت.

صدای زنجان/ استاندار زنجان گفت: اجتماع میلیونی زائران اربعین حسینی از 
ملیت ها و کشورهای متعدد، یک مانور سیاسی برای جهان اسلام و دنیای مقاومت 
است محسن افشارچی در جلسه ستاد اربعین استان به لزوم نوآوری در نحوه 
خدمات رسانی به زائران اربعین اشاره کرد و افزود: امسال مسائل فرهنگی باید در 

پیاده روی اربعین با محوریت غزه پر رنگتر شود.
وی ادامه داد: در عین حال که از حرکت عظیم اربعین به عنوان یک رسانه بهره 
می گیریم، شاهد سبک زندگی خاص و بروز اسلام سیاسی به نحو مطلوب در 
این حماسه نیز هستیم.استاندار زنجان به لزوم برنامه ریزی مناسب برای برگزاری 
مراسم جاماندگان اربعین در استان اشاره کرد و گفت: این برنامه هم در نوع خود 
بسیار موثر و مهم است. معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار زنجان نیز در این 
جلسه با بیان اینکه زنجان به عنوان استان معین مرز تمرچین در استان آذربایجان 
شرقی تعیین شده است، گفت: این مسیر از جهت زیرساخت ها مشکل چندانی 
ندارد هرچند مرز مهران مورد اقبال زنجانی هاست. محمد شعاعی افزود: در حوزه 
اربعین، لازم است دستگاه های اجرایی  زائران  اعزام  نیاز  زیرساخت های مورد 
همکاری های لازم را با ستاد اربعین داشته باشند. رییس ستاد عتبات عالیات استان 
زنجان نیز در این جلسه، گفت: امسال ۳۵ موکب از این استان به زائران اربعین 
خدمت رسانی خواهد کرد. ذبیح الله بابایی افزود: از این تعداد موکب ها، ۲۸ موکب 
در عراق و هفت موکب نیز در داخل کشور و در مسیرهای اعزام زائران مستقر می 
شود. بنابر اعلام ستاد اربعین استان زنجان سال گذشته بیش از ۴۵ هزار نفر از 
زائران زنجانی در سامانه سماح برای حضور در اربعین حسینی ثبت نام کردند که 

این تعداد در مقایسه با مدت مشابه قبل ۲۱ درصد افزایش داشت.

خبر 

۲۲

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار زنجان:
اصلاحات استادیوم زیتون زنجان انجام می شود



روز��چهار شنبه   ۱۰   مرداد    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۶۶۵

لیلا محمدی: استخدام در ادارات، سازمان ها و نهادهای 
زیرمجموعه دولت به واسطه بیکاری فزاینده و نیز فقدان 
مورد  موضوعات  از  یکی  همواره  کافی  پایدار  اشتغال 

توجه افراد تحصیل کرده و خانوارهای زنجانی است. 
دولتی که شعار ایجاد شغل با یک میلیون تومان بود 
پایان یافت اما درباره عملکرد دولت سیزدهم سؤال های 
بی پاسخ فراوانی وجود دارد که شفاف سازی درباره آنها 
قطعاً از مطالبات جدی مردم و بویژه جوانان تحصیل کرده 
از دولت چهاردهم است، یکی از این مطالبات ابهامات در 

خصوص طرح شهید زین الدین است.
جذب ۱۰۰ جوان انقلابی در قالب طرح شهید زین 

الدین در دستگاه های اجرایی استان زنجان
طبق اعلام مرتضی شهامی، معاون استاندار زنجان؛ افراد 
در قالب طرح شهید زین الدین وارد سیستم خواهند 
شد که فرآیند جذب آن از یکسال گذشته آغاز شده 
است. طرحی که به خودی خود دارای ابهامات زیادی 
است و متقاضیان جذب در سیستم دولتی از مسئولان 
می پرسند نحوه تشخیص متعهد، متخصص و انقلابی 
جذب  مذکور  طرح  قالب  در  که  جوان   100 بودن 

می شوند، چگونه است؟
مهم ترین  را  بودن  »نخبه«  و  »تخصص«  نیز  برخی 
آیتم دانسته و معتقدند: اگر در طرح زین الدین فردی 
صرف داشتن تائیدیه مراکز خاص جذب سیستم شود، 

به خودی خود فرد »نخبه« و »متخصص« کنار گذاشته می شود یا حداقل کمرنگ 
می شود که این مهم با مقررات جذب نیروی سازمان اداری و استخدامی کشور مغایرت 

دارد.
در دولت سیزدهم به منظور جوان سازی نیروی انسانی تشکیلات دولتی، تعدادی مجوز 
استخدامی با نام شهدا صادر شده است. یکی از مجوزهای دریافتی در این دولت، طرح 

شهید زین الدین می باشد.
 این طرح که به تمامی استانداری های کشور ابلاغ شده، با برگزاری آزمون استخدامی 
نسبت به جذب نیروی انسانی مورد نیاز استان ها در قالب یک طرح سهمیه ای 

می پردازد.
و  شده  گزینش  نیروی  بودن  بومی  به  توان  می  شهیدزین الدین  طرح  اهداف  از 

خدمتگزاری به مردم اشاره کرد.
دولت یکی از این طرح های خود را در استان زنجان و اردبیل در سال 1402 برگزار 
کرده که به نام طرح شهید زین الدین نامگذاری شده است. این آزمون جداگانه از 
آزمون استخدامی دستگاه های اجرایی برگزار می شود. و برای هر استان ظرفیت 
خاصی اختصاص داده شده است و آزمون هایی به نام مقدس شهدا در ماه های آینده 

برگزار خواهد شد.
سرآغاز جذب از طریق این طرح جدید آزمون استخدامی با نام طرح شهید زین الدین 
می باشد که به عنوان اولین طرح و از طریق سایت مرکز آزمون جهاد دانشگاهی 

برگزار می شود.
 استخدام در طرح زین الدین در سازمان ها و ارگان های دولتی استان اردبیل و زنجان 
و در سمت های شغلی گسترده ای انجام میگیرد و دولت قصد دارد مدیران و کارمندان 
خود را در استان های مختلف از میان نخبگان و متخصصان و با اولویت پذیرش نیروی 

بومی استخدام کند. 
نحوه تشخیص انقلابی و نخبه بودن چیست؟

با این حال تعدادی از متقاضیان استخدام در ادارات از مسئولان پرسیدند: چرا افرادی 
که در قالب این طرح جذب می شوند از قشر خاصی هستند؟ نحوه تشخیص انقلابی 

و نخبه بودن چگونه است؟
در همان روزهای ابتدایی که سخن از جذب نیروها در قالب طرح شهید زین الدین به 
میان آمد؛ یکی از مخاطبان صدای زنجان گفت:  برگزاری مطلوب آزمون های نهایی 
دانش آموزان گامی در جهت تحقق عدالت آموزشی است و از لحاظ منطقی هم 
سنجش توانایی های دوران تحصیل، حرکت درستی است. اما کاش به این موضوع هم 
اشاره می کردند که آیا عدالتی که به آن اشاره کرده اند، تنها مختص دوران تحصیل و 
تنها مختص حوزه اموزش است یا باید در همه حوزه ها مورد توجه قرار گیرد؟مثلا در 
مورد طرح شهید زین الدین که بنا به اعلام معاون استاندار، 100 نفر با شرایط مختلف 
در دستگاه های مختلف استان جذب شده اند، عدالت کاملا رعایت شده است؟ همه 
انهایی که مشمول طرح شدند، نخبه و انقلابی بودند؟ اصلا با طرحهایی مثل زین الدین، 

دیگر روحیه ای برای دانش آموز می ماند که درس بخواند و نخبه باشد؟
دیگر شهروند زنجانی گلایه مند نسبت به اطلاع رسانی کمرنگ از اجرای طرح شهید 
زین الدین در زنجان به عنوان استان های نخست کشور هم) 6 آذر 1402 ( عنوان 
کرد: ثبت نام این آزمون از دوم آذر ماه 1402 آغاز شد و حالا در میان راه مجموعه 
استانداری زنجان تصمیم به آغاز اطلاع رسانی در مورد این آزمون گرفت. آزمونی که 
پس از مدت ها انتظار بسیاری از جوانان قرار  است برگزار شود نباید با این حجم پایین 
اطلاع رسانی اتفاق می افتاد  چرا که این نحوه اطلاع رسانی علاوه بر اینکه به نحوی 
تضییع حق افراد حائز شرایط است شائبه تلاش برای انتخاب افراد خاص و نزدیک به 

دولت را افزایش می دهد. 
البته مرتضی شهامی، معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان )6 آذرماه 1402( 
در نشست مطبوعاتی جزئیات طرح شهید زین الدین را تشریح کرد و گفت: در این 
آزمون جذب نیرو رشته های تخصصی مورد تاکید است، البته آرزوی ما این است که 
نیروهای مومن انقلابی و تحول خواه در این آزمون موفق شوند و این موضوع تنها 

مربوط به این آزمون نیست.  
اما پس از این اظهارات برخی با استناد به بند سوم این طرح سهمیه استان زنجان برای 
استخدام 80 نفر است که حداکثر 20 درصد آن سهم استانداری است، گفتند: جدا 
از قانونی بودن یا نبودن این طرح، تعداد نیروهای شرکتی است که در طول یکسال 
اخیر در استانداری مشغول شده اند که امکان جذب و استخدام همین نفرات در آزمون 
آتی بسیار محتمل است. این یعنی متقاضیان استخدام دلخوش به این آزمون نباشند!

یکی از کنشگران اجتماعی زنجان با اشاره به ماده 28 قانون برنامه ششم و بند الف ماده 
28 قانون افزود: آنچه که هدف قانون است، اصلاح نظام اداری، منطقی سازی اندازه 
دولت، حذف دستگاه های موازی و غیر ضرور و هزینه های زاید و کاهش حجم و اندازه 
و ساختار مجموع دستگاه های اجرائی، کاهش سطوح مدیریت و کاهش پست های 

سازمانی می باشد .
 اگر از قانون برنامه ششم که نفس های آخرش را می کشد، بگذریم مهم ترین هدف 
دولت در فصل 21 لایحه برنامه هفتم به منظور افزایش بهره وری نظام اداری کشور 

و دستگاه های ذی ربط این است که: هر گونه به کارگیری و ارتقای نیروی انسانی در 
دستگاه های اجرایی خارج از فضای رقابتی عادلانه ممنوع شود. 

در طول برنامه هفتم هرگونه استخدام رسمی و پیمانی و عناوین مشابه در دستگاه های 
اجرایی ممنوع شود. تمام اختیارات دستگاه های اجرایی مشمول این قانون در خصوص 
جذب و به کارگیری نیروی انسانی در طول برنامه هفتم متوقف شود. هر گونه استخدام 
اعم از رسمی، پیمانی، کارگری دائم و موقت و عناوین مشابه و به کارگیری اعم از 
قرارداد کار معین، قرارداد کارگری، طرحی، شرکتی و سایر عناوین صرفا بر مبنای 
اطلاعات ثبت شده در سامانه یکپارچه نظام اداری و بر اساس مجوز صادره از سوی 
سازمان اداری و استخدامی کشور در صورت تامین اعتبار از سازمان برنامه و بودجه 

انجام گیرد.
هر گونه بکارگیری نیرو خارج از قانون استخدام کشور؛ 

وجاهت قانونی ندارد
کارمند دولتی آشنا به قوانین استخدام سازمان اداری و استخدامی کشور که نامش 
نزد صدای زنجان محفوظ است با استناد به جزء 5 بند ب ماده 116 قانون مدیریت 
در  استخدامی  و  اداری  واحد  های  رویه  ایجاد  می گوید:  صراحتا  کشوری  خدمات 
چارچوب مقررات این قانون بر عهده شورای توسعه مدیریت و سرمایه انسانی می 
باشد لذا هر گونه به کارگیری نیرو غیر از مسیر قانونی تعریف شده وجاهت قانونی 
ندارد. امسال هم طبق ماده 5 ضوابط اجرایی قانون بودجه هر گونه بکارگیری نیرو 
با تایید سازمان امور اداری و استخدامی و پس از تامین اعتبار  ممنوع است مگر 
توسط سازمان برنامه . لذا مجوزهای صادره توسط رییس سازمان فاقد اعتبار می باشد 

محتوی که بماند.
مجوز استخدام و به کارگیری جوانان مومن، نخبه، متخصص، انقلابی و تحول خواه 
الدین در جایگاه های سازمانی مدیریتی و کارشناسی  موسوم به طرح شهید زین 

کلیدی در دستگاه های اجرایی استان در سه حالت مدنظر است؛
در حالت نخست؛ بکارگیری 10 نفر به صورت قرارداد کار معین بر اساس تبصره ذیل 
ماده 32 قانون مدیریت خدمات کشوری به تشخیص استاندار در جایگاه  های مدیرکل، 
معاون مدیرکل، فرماندار و بخشدار پس از احراز شایستگی های لازم در کانون ارزیابی 

مرکز آموزش مدیریت دولتی.
طبق قانون؛ مدیرانی که یک شبه

 و با حکم انشایی مدیرکل شده اند باید بروند!
این کارمند می گوید: طبق این مجوز؛ 10  نیرو به تشخیص استاندار در پست های 
کلیدی نظیر بخشدار، فرماندار، معاون فرماندار، مدیرکل جذب شود که این غیرممکن 
است. نمی شود فرد صفرکیلومتر به عنوان مدیرکل جذب ادارات شوند، اتفاقی که در 
کانون پرورش فکری کودکان، صنعت، معدن و تجارت، استانداری زنجان، بخشداری 
حلب، ماهنشان و غیره افتاده است. متاسفانه، اخیرا شاهد بوده ایم که حکم انشایی 
تعدادی از افراد صادر شده و بدون برگزاری آزمون، تامین اعتبار هم انجام گرفته و 
اشخاص منصوب هم شده اند و تازه یادشان افتاده که این فرآیند را قانونی کنند! برخی 
از همین مدیران پس از یکسال  صاحب پست شدن که البته غیرقانونی بود، »قراردادی 

کار معین« شده است که الساعه این افراد نمی توانند مدیرکل شوند! 
طبق دستورالعمل انتصاب مدیران حرفه ای، باید در سطوح قبلی سابقه رئیس اداره و 
مدیریت پایه ای داشته باشد تا به عنوان مدیر میانی )مدیرکل( استخدام شود. چرا باید 
فردی یک شبه بدون اینکه رابطه استخدامی شود، مدیرکل شود؟ ما نمی توانیم فردی 
که هیچ ارتباطی با دولت )ساز و کارهای دولتی( نداشته و به واسطه ارتباط با گروه  یا 

قشر خاصی به عنوان مدیرکل انتخاب کنیم.
از طرفی برخی با استناد به قانون مدیریت خدمات کشوری جذب افراد از طریق طرح 
شهید زین الدین را توجیه می کنند. در صورتی که این ماده قانونی به شاغلان اشاره 
دارد نه غیرشاغلان! چگونه می توانیم 15 درصد مدیران از خارج از سازمان استخدام 

شوند؟ 
طبق قانون مدیریت خدمات کشوری، باید با رعایت و طی شرایط سلسله مراتب 
شایستگی های مدیریت، فرد مدنظر را انتخاب کنیم، اگر به هر دلیلی این مورد محقق 

نشد، از طریق برگزاری آزمون، فرد شایسته از اداره دیگری جذب شود.
در یکی از بندهای مربوط به طرح شهید زین الدین )استخدام پیمانی 10 نفر نخبه 
از میان نخبگان بومی استان زنجان برای جذب در جایگاه های کلیدی دستگاه های 
اجرایی استان بر اساس آئین نامه جذب و نگهداری سرمایه انسانی استعداد برتر و نخبه 
در دستگاه های اجرایی و شیوه نامه شناسایی استعدادهای برتر به منظور جذب در 
دستگاه های اجرایی کشور(؛ اشاره شده که فرد نخبه به بنیاد نخبگان معرفی می شود. 

این فرد بر اساس کدام بند به عنوان نخبه معرفی می شود؟
 نخبه گی شرایط دارد و مباحث مربوط به گزینش و آزمون برای حائز شرایط نخبه 

بودن مطرح است و صرفا با »معرفی« نمی توان گفت که شخص نخبه است. 
پس این مورد نیز غیرقانونی است.

بند سوم نیز مربوط به استخدام پیمانی 80 نفر از طریق برگزاری آزمون استخدامی 
بین  از  قانون میدریت خدمات کشوری  بر ماده 24 و فصل ششم  استانی مبتنی 
نیروهای بومی و واجدین شرایط برای استخدام در جایگاه های سازمانی اختصاصی 

نسبت حداکثر 20 درصد  به  استانی  در دستگاه های 
برای جایگاه های سازمانی در استانداری ، فرمانداری ها 
و بخشداری ها با اولویت بخشداری ها و فرمانداری ها و 
حداقل 80 درصد برای جایگاه های سازمانی در سایر 
دستگاه های اجرایی پس از تصویب در شورای راهبری 

توسعه مدیریت استان زنجان است.
البته کارمند دولتی آشنا به قوانین استخدام سازمان 
اداری و استخدامی کشور می گوید: بندی که متولیان 
امر بر آن تاکید داشته و می گویند 80 نفر بر اساس 
گفته  باید  نیز  می شوند  دولتی  ادارات  جذب  آزمون 
شود؛ طبق اظهارات مسئولان امر حدود 20 درصد در 

استانداری و مابقی در سایر ارگان ها جذب می شوند. 
در این مورد نیز دست استانداری بازتر است برای جذب 
نیروها در پست های کلیدی و کارشناسی با آزمون! به 
این شکل که طبق دفترچه؛ رشته تخصصی مطرح است 
اما اگر حائز این شرایط نبود چون عنوان مجوز بحث 
نیروهای نخبه و مومن و انقلابی بوده است، مثلا اگر فرد 
4 سال در گروه های جهادی یا فعالیت های عام المنفعه 
تخصصی،  مدرک  داشتن  بدون  باشد،  داشته  حضور 
شرایط جذب شدن لحاظ می شود! در حالی که چنین 

چیزی در قانون اداری استخدامی وجود ندارد. 
در آزمون های اداری استخدامی کشور معمولا 3 برابر 
ظرفیت، آزمون برگزار می شود اما با توجه به طرح شهید 
زین الدین،  ممکن است افراد برخلاف کسب نمرات بالا در آزمون به علت برخی از 

تبصره ها و شرایط لحاظ شده در طرح مذکور رد شوند.
از طرفی در این مدت آن قدر نیروی شرکتی در ادارات دولتی استان زنجان بکارگیری 
شده اند که آزمون طرح شهید زین الدین نیز برای جذب آن ها برگزار می شود و همین 
که نیروها در آزمون شرکت کنند، شرایط جذب در اداره مربوطه فراهم می شود که 

این مورد نیز غیرقانونی است.
طرح منقضی شده شهید زین الدین

مجوز مربوط به استخدام نیروها در قالب طرح شهید زین الدین در برج 10 سال 
1401 صادر شده و در برج 10 سال 1402 نیز به اتمام رسیده است. با این حال برخی 
تفسیر به رای هم می کنند که خلاف است که هیچ، بکارگیری نیرو به عنوان » دستیار 

فرماندار در امر مردمی سازی دولت« از این محل را نیز اجرا می کنند. 
طبق بخشنامه »دستیار فرماندار در امر مردمی سازی دولت« باید یکی از پست ها 
خالی شود برای کسی که کارمند است با عنوان »دستیار مردمی سازی« یا »مشاور 
مردمی سازی«، اگر به هر دلیلی این پست در سازمان وجود ندارد با حکم انشایی این 
روند صورت گیرد. در بخشنامه »دستیار فرماندار در امر مردمی سازی دولت« صراحتا 
تاکید شده که این حکم به معنای استخدام نیست و به معنی کار داوطلبانه و بی مزد 

و بی منت و برحسب علاقه است.
بی اعتنایی برخی از دستگاه های نظارتی به گزارشات مربوط

 به ابهامات طرح شهید زین الدین؟
این کارمند دولت با اشاره به بی اعتنایی دستگاه های ذیربط ملی به گزارش های ارسالی 
در خصوص ابهامات قانونی طرح شهید زین الدین عنوان می کند: به نظرم ایراد به 
سازمان مدیریت برنامه ریزی استان زنجان نیز وارد است چرا که باید برای اجرای قانون 
باید تمام و کمال وارد می شد، چرا باید جوانی که سال ها دود چراغ خورده و با دشواری 
شب و روز درس خوانده و دوران دانشگاه را به امید شاغل شدن، به پایان رسانده است 
فقط به علت اینکه در ستاد انتخاباتی و هیئت های مذهبی یا سایر محافل نبوده است 

از فرآیند استخدام کنار گذاشته شود؟  
اگر فردی صرف داشتن تائیدیه مراکز خاص؛ جذب سیستم اداری شود

 با شرایط استخدام سازمان اداری و استخدامی کشور مغایرت دارد
منتقدان به طرح شهید زین الدین می گویند: در این طرح سیمای متقاضیان اهمیت 
دارد و نخبه بودن و تخصص داشتن در مرحله بعدی برای جذب قرار دارد. ضمن اینکه 
این طرح برای جذب قشر خاصی است که در ستادهای تبلیغاتی حضرات سنگ تمام 
گذاشته و استخدام از طریق طرح شهید زین الدین به پاس خوش خدمتی آن هاست!

یکی از مسئولان اسبق استانداری زنجان که نامش نزد صدای زنجان محفوظ است، هم 
می گوید: وقتی قرار باشد فرآیند جذب نیروی انسانی در یک سازمان یا وزارتخانه ای رخ 

دهد؛ این روند نیازمند ملزوماتی است که »تخصص« نیرو آیتم اصلی است.
 بر این اساس؛ سازمان اداری و استخدامی کشور از طریق سازمان های مدیریت و 

برنامه ریزی استان ها اقدام به جذب می کنند. 
معمولا فرآیند این گونه است که به اندازه 2 الی 3 برابر نیرو جذب می شود و بر اساس 
اسلوب و ضوابط از بین این افراد؛ نفرات را گزینش می کنند که در این مرحله رعایت 
شئونات اسلامی مدنظر قرار می گیرد اما همانطور که گفته شد در مرحله نخست، 
از آن مهم تر »تخصص« )داشتن  شرایط عمومی )سالم بودن وضعیت جسمی( و 

مدرک تحصیلی مرتبط( مدنظر قرار می گیرد.
وی معتقد است: احراز بودن تخصص فرد ممکن است با آیتم »دانشگاه معتبر« و 

تعیین سطح علمی مدنظر مورد بررسی قرار گیرد. 
با این اوصاف طرح شهید زین الدین نمی تواند خارج از مقررات، آئین نامه ها و ضوابط 
اداری و استخدامی کشور باشد مگر اینکه با دست بردن در این بخشنامه ها و با الحاق 

کردن برخی شرایط؛ بخواهیم نفرات مدنظر را وارد سیستم کنیم!
 مثلا فردی صرف داشتن تائیدیه مراکز خاص جذب سیستم شود، به خودی خود 
»نخبه« و »متخصص« کنار گذاشته می شود یا حداقل کمرنگ می شود؛ بنا بر این این 

روند با شرایط جذب نیروی سازمان اداری و استخدامی کشور مغایرت دارد.
پاسخ شهید چمران در خصوص  به  اشاره  با  زنجان  استانداری  اسبق  این مسئول 
»تخصص« مهم است یا »تقوا« که گفتند »می گویند تقوا از تخصص لازم تر است، 
می پذیرد،  را  کاری  و  ندارد  تخصص  که  »آن کس  گویم  می  اما  می پذیرم.  را  آن 
بی تقواست«، می گوید: با استناد به این اظهارات دقیق و درست شهید چمران؛ به 
افرادی که تخصص ندارند، نمی توانیم بگوییم که تعهد دارند. چرا که داشتن تخصص 

یکی از ارکان اصلی تعهد است.
صدای زنجان جهت پاسخ به ابهامات و ادعاهای مطروحه، موضوع را از طریق مرتضی 
شهامی، معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان پیگیری کرد اما وی اعلام کرد 
که تمایلی برای گفت وگو در خصوص طرح شهید زین الدین و ابهامات مطروحه ندارد!

پیگیری صدای زنجان جهت پاسخ به این ابهامات از طریق معاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور هم انجام گرفت که امکان گفت وگو با میثم 

لطیفی هم میسر نشد.

صدای زنجان ابهامات طرح شهید زین الدین را بررسی می کند؛

استخدام نورچشمی ها؟
  متقاضیان استخدام در ادارات: چرا اغلب افرادی که در قالب این طرح جذب می شوند از قشر خاصی هستند؟ نحوه تشخیص انقلابی و نخبه بودن چگونه است؟

  یکی از مسئولان اسبق استانداری زنجان: اگر فردی صرف داشتن تائیدیه مراکز خاص؛ جذب سیستم اداری شود با شرایط استخدام سازمان اداری و استخدامی کشور مغایرت دارد
 کارمند دولتی آشنا به قوانین استخدام سازمان اداری و استخدامی کشور: هر گونه بکارگیری نیرو خارج از قانون استخدام کشور؛ وجاهت قانونی ندارد. طبق قانون؛ مدیرانی که یک شبه و با حکم انشایی مدیرکل شده اند باید بروند!

 معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور: پاسخی نداد               معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان: مصاحبه نمی کنم

ایرنا/ سازمان پزشکی قانونی اعلام کرد: در سه ماهه نخست سال جاری 283 نفر بر 
اثر غرق شدگی در کشور جان خود را از دست دادند که در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل 1.1 درصد بیشتر شده است. در بهار امسال آمار فوتی های ناشی از غرق شدگی 
در دریا 43.2 درصد کاهش یافته و به 21 نفر رسیده است ضمن آنکه همه این افراد 
در محل های ایمن سازی نشده جان خود را از دست داده اند و در محدوده های مجاز 
هیچ موردی از غرق شدگی در دریا نداشته ایم. علاوه بر دریا، تعداد تلفات غرق شدگی 
در استخرهای شنا و کشاورزی نیز کاهش یافته و در این مدت 55 نفر در استخرهای 
کشاورزی و 22 نفر در استخرهای شنا جان خود را از دست داده اند که به ترتیب 22.5 
و 21.4 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش نشان می دهد. از سوی دیگر، 
آمار تلفات غرق شدگی رودخانه که همواره در صدر آمار فوتی های غرق شدگی قرار 
دارد، در سه ماهه نخست امسال نیز بیشترین میزان تلفات را در برمی گیرد. در بهار 
امسال 93 نفر در رودخانه جان باخته اند که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 2۷.4 
درصد بیشتر شده است که با توجه به گرمای هوای این ایام و احتمال افزایش شنا در 
رودخانه ها، توجه جدی هموطنان عزیزمان را به هشدارها و نکات ایمنی می طلبد. در 
بهار سال جاری بیشترین تعداد فوتی های غرق شدگی به ترتیب مربوط به استان های 
فارس، خوزستان و اصفهان بوده است. در بهار سال جاری بیشترین تعداد فوتی های 
غرق شدگی به ترتیب مربوط به استان های فارس )33 فوتی(، خوزستان )30 فوتی( و 

اصفهان )23 فوتی( بوده است.

جامعه

فوت ۲۸۳ نفر بر اثر غرق شدگی در بهار امسال

خبر

۳۳

رئیس اداره تعاون روستائی شهرستان خدابنده خبر داد:

سیلوی ۵۰۰۰ تنی گندم خدابنده
 آماده بهره برداری

موج رسا/ رئیس اداره تعاون روستائی شهرستان خدابنده گفت: پروژه احداث سیلوی 
آماده  شهرستان  این  نظرقلی  روستای  در  گندم  ذخیره سازی  تنی  هزار   5 فلزی 
بهره برداری است.  اسماعیل کرمی زرندی اظهار کرد: پروژه احداث سیلوی فلزی 5 
هزار تنی ذخیره سازی گندم در روستای نظرقلی این شهرستان آماده بهره برداری است.

وی در بازدید از این پروژه عنوان کرد: در راستای تحقق شعار سال و پشتیبانی از 
تولید محصولات کشاورزی کار ساخت پروژه سیلوی 5 هزار تنی غلات جهت افزایش 
ذخیره سازی محصولات کشاورزی بهره برداران بخش کشاورزی با اعتباری بالغ بر 100 
میلیارد ریال از محل منابع داخلی شرکت تعاونی تولید روستائی آزادی نظرقلی رو به 

اتمام بوده و در روزهای آینده به بهره برداری می رسد.
رئیس اداره تعاون روستائی شهرستان خدابنده ادامه داد: مدت زمان سپری شده برای 

شروع عملیات این پروژه کمتر از سه ماه است و به زودی افتتاح می شود.

سرپرست فرمانداری سلطانیه معارفه شد

مدیرکل ثبت احوال استان زنجان:
پروژه سببی و نسبی ثبت احوال زنجان ۷۵ درصد 

پیشرفت دارد

صدای زنجان/  سیدجعفر موسوی با حضور ابوالفضل رفیعی معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استاندار زنجان به عنوان سرپرست فرمانداری سلطانیه معارفه شد.

در آیین تکریم و معارفه فرماندار سلطانیه از خدمات محمدرضا براتی فرد فرماندار 
سابق این شهرستان قدردانی شد.

براتی فرد از اسفند سال 1400 مسوولیت فرمانداری سلطانیه را برعهده داشت که 
به دلیل بازنشستگی، دوران خدمت خود را به پایان رساند.

موسوی سرپرست جدید فرمانداری سلطانیه، سابقه بخشداری افشار، سجاسرود و 
دوتپه شهرستان خدابنده را در کارنامه خود دارد و از یک و نیم سال قبل هم به 

عنوان معاون فرماندار سلطانیه فعالیت می کرد.
شهرستان تاریخی سلطانیه با جمعیتی بالغ بر 30 هزار نفر در 40 کیلومتری شهر 

زنجان قرار دارد.

صدای زنجان/ مدیرکل ثبت احوال استان زنجان گفت: هم اکنون میزان پیشرفت 
پروژه سببی و نسبی در استان به ۷5 درصد رسیده است که طبق پیش بینی ها 

این روند تا پایان امسال به اتمام خواهد رسید.
مهدی ژاله چیان  افزود: هم اکنون یکی از پروژه های مهم در حال اجرا در ثبت 
احوال، طرح تطبیق سامانه سببی و نسبی بوده که در راستای تکمیل اطلاعات 
خانوارها در پایگاه است.وی با بیان اینکه در این زمینه استان گام های خوبی را 
برداشته است، اظهار داشت: با توجه به پیشرفت بالای پروژه سببی و نسبی پیش 
بینی می کنیم تا پایان سال، زنجان جزو استان هایی باشد که این کار مهم را به 

اتمام می رساند.
تمامی  که  است  این  کار  این  مهم  مزیت های  از  یکی  داد:  ادامه  مسوول  این 
استعلامات هویتی در زمینه ارتباطات نسبی و سببی به صورت الکترونیک انجام 
خواهد شد. وی یاد آور شد: ثبت احوال با گذر از خدمات سنتی وارد یک عرصه 
جدید با نوآوری و خلاقیت، تلاش دارد تا خدمات نوین بصورت الکترونیکی و 

غیرحضوری را در سریع ترین زمان ممکن به مردم ارائه کند.
ژاله چیان همچنین به پایگاه اطلاعات جمعیتی کشور اشاره و خاطر نشان کرد: از 
این پایگاه در هر ثانیه 6 هزار استعلام برخط انجام می شود که غنی ترین پایگاه 

اطلاعات جمعیتی کشور است و تمام دستگاههای اجرایی از آن بهره می برند.
وی خاطرنشان کرد: طبق برنامه ریزی ها اقداماتی در راستای تسهیل خدمت 
رسانی به هم استان ها طی روزهای آینده انجام و اطلاع رسانی لازم انجم خواهد 

شد.



چهار شنبه  ۱۰  مرداد   ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم *   شماره   ۲۶۶۵

 
کارگردان و بازیگر تئاتر؛

راه اندازی جشنواره ها به تولید تئاتر کمک کرد

مدیرعامل موسسه سینماشهر:

مانع از گروگانگیری تجهیزات سینمایی شدیم

ایرنا/  کارگردان و بازیگر تئاتر گفت: در یکی دو 
سال اخیر آثاری بسیار خوبی در حوزه تئاتر تولید 
و جشنواره ها دوباره راه اندازی و گروه ها مشغول به 
کار شده اند اما یکی از دغدغه های فعلی گروه های 
تئاتری نرخ بالای اجاره سالن های خصوصی است.

شقایق فتحی  درباره وضعیت فعلی تئاتر گفت: 
رکودی که در چند سال گذشته به دلایل کرونا 
و مسائل اجتماعی رخ داد، تاثیر منفی روی تئاتر 
کارهای  شاهد  خیلی  و  خوابید  کارها  گذاشت. 
درخشان نمی توانستیم باشیم چون فضا و بستر 
آن مناسب نبود. اما در یکی دو سال اخیر کارهای 
خیلی خوبی تولید می شود و جشنواره ها دوباره راه 
اندازی و گروه ها مشغول به کار می شوند. امیدوارم 
شاهد اتفاقات روشن تری در آینده در مورد تئاتر 

باشیم.
نرخ بالای اجاره سالن های خصوصی

کارگردان نمایش »افلیا« یکی از مشکلات گروه 
های تئاتری را نرخ بالای اجاره سالن های نمایش 
نمایش،  سالن های  مورد  در  افزود:  و  کرد  عنوان 
که  خصوصی  سالن های  نیست.  خوب  اوضاع 

اجاره های نجومی دارند. تعداد محدودی سالن هم هست که به صورت درصدی وارد 
مذاکره می شوند و کار می کنند که اینها هم شرایط خاص خود را دارند؛ این که 
باید در کار، بازیگر سلبریتی حضور داشته باشد و یا این که کار، یک کار اورجینال 
باشد. وی افزود: سالن های دولتی هم نوبتی هستند و هر کارگردانی دو سال یک 
بار می تواند در این سالن ها اجرا کند، این که چرا باید چنین قانونی بگذارند دلیل 
منطقی ندارد. فتحی تاکیدکرد: این مساله به دغدغه ای برای نمایش هایی که 
تهیه کننده و دلگرمی از حیث کمک هزینه و اسپانسرینگ ندارند، تبدیل شده است.

سیاست گذاری در مورد تئاتر باید به گونه ای باشد که برای قشر متوسط یا حتی 
باشندتهیه کننده نمایش  قابل تماشا و دیدن  درجه سه جامعه هم نمایش ها 
»تصادف قطار 5:25« افزود: امیدوارم وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان های 
ناظر بر سالن های خصوصی نظارت را از سالن های نمایشی خصوصی بابت این مبالغ 

کلانی که از گروه های تئاتری دریافت می کنند، بیشتر کنند.
فتحی تصریح کرد: حتی شخصی که تئاتری نیست اما با گروه های تئاتری کار 
می کند باید درد خیلی از این تئاتری ها را بداند، با این روند، چرخه تئاتر متوقف 

می شود و فقط برای نمایش های محدودی، کارها جلو خواهد رفت.

ادامه داد: سیاست  بازیگر نمایش »مجلس آخر« 
گذاری در مورد تئاتر باید به گونه ای باشد که برای 
قشر متوسط یا حتی درجه سه جامعه هم نمایش 
ها قابل تماشا و دیدن باشند و قابلیت اجرایی کردن 
داشته باشند و اجراهایی هم داشته باشیم که قشر 
تهیه  و  سلبریتی  بدون  جامعه  هنرمند  متوسط 
کننده هم بتواند اجرای خود را روی صحنه ببرد. 
در غیر این صورت فضای رقابت و تولید آثار متنوع 

و کیفی محدود می شود.
فتحی گفت: چون از بازیگری شروع کرده ام دغدغه 
دغدغه مند  خیلی  قبلا  البته  دارم.  هم  بازیگری 
نبودم اما از جایی که یاد گرفتم چطور باید خلق 
کنم و این اتفاق برایم جذاب شد، علاقه مندتر به 
کارگردانی شدم و آن را خیلی پررنگ و جدی تر 

دنبال می کنم.
وی با بیان این که در مرحله پیش تولید یک سری 
فیلم های کوتاه است که به زودی شروع می شود، 
یا  است  تئاتر سخت تر  کارگردانی  که  این  درباره 
سینما گفت: هر دو به نوعی کار آسانی در کشور 
هر  از  حمایت  نمی توانیم  خیلی  ما  نیست. چون 
حیثی در کشور داشته باشیم. خیلی وقت ها کارگردان هایی شروع به کار می کنند 
که خیلی گروه منسجم و خوبی ندارند. در کشور هم کار تیمی خیلی جا نیفتاده 
است. این که گلچین کنی و آدم های خودت را پیدا کنی زمان بر است و در یک زمان 
طولانی این اتفاق می تواند بیفتد.نویسنده نمایش »خواب عجیب« افزود: امیدوارم 
بتوانم این را برای خودم رقم بزنم که گروه منجسم داشته باشم و تولیدات خیلی 
خوب و با کیفیتی ارائه دهم هم برای خودم و هم برای گروهی که همکاری می 

کنند.

برنا/ مدیرعامل مؤسسه سینماشهر در دیدار با کانون مرکزی اعضای انجمن سینماداران 
کشور به توضیحاتی درباره هجمه  انحصارگرها علیه اقدامات اخیر این مؤسسه در راستای 

پایین آوردن هزینه های توسعه زیرساختی سینماهای سراسر کشور پرداخت.
هاشم میرزاخانی، مدیرعامل مؤسسه سینما شهر به همراه هادی منصوری مدیر امور 
سینما های مؤسسه سینما شهر و پارسا شیبانی مدیر امور فنی این مؤسسه با کانون 

مرکزی اعضای انجمن سینماداران کشور دیدار کردند.
در این دیدار از محمدقاصد اشرفی به عنوان رئیس هیئت مدیره تا محمدرضا صابری 
سخنگو، غلامرضا فرجی، شهرام مهرآسا و رضا زارعی اعضای این انجمن حضور داشتند.  
میرزاخانی در ابتدای این دیدار به سینمایی اشاره کرد که در ابتدای 1400 تعطیل شده 
بود و دولت سیزدهم یک سینمای کرونازده را تحویل گرفت. او در ادامه صحبت هایش 
خاطرنشان کرد: زمانی که مسئولیت سینما شهر را برعهده گرفتیم با سینمایی روبرو بودیم 
که صاحبان سینما ها هم امیدی به رونق آن نداشتند. خودشان آن روز ها می گفتند نمایش 

خانگی جای سینما را گرفته است
وی افزود: امروز که با هم صحبت می کنیم سالی را پشت سر گذاشتیم که دوران پررونق 
سینما بود و هنوز هم این رونق وجود دارد. صاحبان سینما و آثار بعد از دوره مشقت بار 

به درآمد بازگشتند و چرخ سینما راه افتاد.
مدیرعامل مؤسسه سینما شهر به شکسته شدن انحصار تجهیزات فنی سینما اشاره کرد 
و گفت: زمانی که مسئولیت سینما شهر را برعهده گرفتیم متوجه یک نکته اساسی 
شدیم وآن انحصار تجهیزات فنی سینما بود که منجر به افزایش قیمت و عدم اصالت 
کالا ها در این حوزه شد. اما از روزی که در پشت صندلی مدیریت سینما شهر نشستم با 
شما در انجمن سینماداران عهد بستم و یک وعده دادم و آن پایین آوردن قیمت ساخت 

سینما ها بود.
مدیر عامل اسبق انجمن سینمای جوانان افزود: نرخ اقلام مختلف سالن سینما امروز 
روند نزولی دارد و آن حباب قیمت ها با تلاش -های همه جانبه شکسته شد. همان زمان 
هم قیمت جهانی ساخت سینما را می دانستیم، اما در ایران با انحصاری که به وجود 
آورده بودند شرکت های ذیربط میان شان رقابتی اتفاق نمی افتاد و به همین دلیل مستدام 

قیمت ها بالا می رفت.
مانع از گروگانگیری تجهیزات سینمایی شدیم

میرزاخانی در ادامه اضافه کرد: جلسات متعددی برگزار کردیم که جلوی گروگان گیری 
تجهیزات نمایش را بگیریم. باب شده بود یک عده با انحصار به درآمد های کلانی برسند و 

قیمت تجهیز کردن سینما ها را هر روز بالاتر ببرند.
مدیر عامل پیشین موسسه تصویر شهر خاطرنشان کرد: همان روز ها بود که صاحبان یکی 
از سرور های سینمایی به بهانه به روزرسانی آنها قصد خاموش کردن داشتند و هزینه بالایی 
برای کل سینما به بار آوردند. ما تصمیم گرفتیم برای سرپا نگه داشتن سینما ها بیش از 6 
و نیم میلیارد تومان از سینما شهر هزینه کنیم و آنها را مورد حمایت قرار دادیم تا سرور ها 
قطع نشوند و فیلم ها به سینما ها برسند. در واقع نیمی از هزینه به روزرسانی سرور ها را 
پرداخت کردیم و برای نیمی دیگر زمان گرفتیم تا چند ماهه با رونق فروش، سینمادار ها 
بتوانند پرداخت کنند. بالأخره ما به عنوان نهاد تنظیم گر و حامی سینما ها بایستی شرایط 

و بستر رونق را فراهم می کردیم.
این اتفاقات جرقه ای شد که با همکاری سینماداران و خواسته ایشان می بایست انحصار 

در این خصوص شکسته شود.
ماجرای شکسته شدن قیمت سرور های سینمایی

مدیرعامل مؤسسه سینما شهر درباره حبابی که مدیریت شد این نکته را مطرح کرد: سال 
1400 با قیمت دلار آن زمان سرور های سینمایی را بیش از 3۷0 میلیون تومان فاکتور 
می کردند و الان با دلار فعلی همان سرور ها زیر 200 میلیون تومان به فروش می رسد. 
این نتیجه شکستن فضای انحصاری در حوزه تجهیزات سینمایی بود. اگر این مدیریت 
انجام نمی شد امروز این قیمت ها به 800 میلیون تومان می رسید. امروز آمفی تئاتر ها 
در استان های فاقد سینما با چیزی حدود 600 میلیون تومان به صورت کامل به صوت 
و تصویر تجهیز می شود و به همت دوستان سینماشهر بسیاری از شهرستان های فاقد 
سینما دارای سینما شدند؛ البته اگر حمایت صنف هم نبود امروز شاهد این اتفاق نبودیم.

راه اندازی ۱۰۰۰ پرده سینما تا سال آینده
وی افزود: روزی که این نهضت را در تجهیز سینما ها شروع کردیم، 5۷0 پرده سینما 
داشتیم و امروز از 900 پرده رد شده و هدف مان 1000 پرده است که در سال 1404 

اتفاق خواهد افتاد.
میرزاخانی خاطرنشان کرد: با توجه به وجود سالن های آمفی تئاتر در اکثر شهر های 
کشور با طرح ارائه شده مقرر شد از پتانسیل آن برای نمایش آثار سینمایی بهره برده  و 
آمفی تئاتر های ادارات ارشاد شهر های فاقد سینما را به سالن های چند منظوره تبدیل 
کنیم. خوشبختانه با این طرح و تجهیز سالن های سینما، تقریباً شهر های بالای 100 هزار 

نفر به سینما مجهز شدند. این اتفاق بیشتر در شهر های محروم و مرز نشین افتاده است.
مدیرعامل مؤسسه سینما شهر خاطرنشان کرد: فاز بعدی این بود که بتوانیم در حوزه 
تجهیزات تصویری به یک تعادل برسیم و یک رقابت ایجاد کنیم، با همین نگاه امکان 
واردات تجهیزات سینمایی از برند های مختلف فراهم شد البته بیشتر تجهیزاتی که امکان 
تولید در داخل را نداشتند. اما این میان یک خیانت هم اتفاق افتاد و عده ای که فضای 
انحصار به نفعشان بود اقدام به عکاسی از محصولات وارد شده کردند و به شرکت های 
مبدا اعلام کردند فلان محصول شما با واسطه وارد ایران می شود. شرکت های مبدا هم به 
دلیل تحریم ایران امکان واردات را برای ما محدود کردند  و برخی نمایندگی های طرف 

قرار داد با ما را نیز جریمه کردند.
او در ادامه صحبت هایش به شبکه شناسا و تسهیل در پخش و اکران اشاره کرد و افزود: 
اتفاق مهمی که در جهت توسعه زیرساختی سینما های سراسر کشور افتاد بحث ارتباط 
شبکه شناسا در تسهیل پخش و اکران فیلم ها بود. یعنی پیش از این برای نقل و انتقال 
فیلم ها به سینما ها در سراسر کشور از وسایل نقلیه استفاده می شد و شناسا این مسیر 

را تغییر داد.
میرزاخانی تأکید کرد: امروز دیگر سینمادار مدت زیادی منتظر فیلم نمی ماند و تسهیل 

سامانه شناسا در پخش فیلم ها به کمتر از 2 ساعت رسیده است.
مدیرعامل مؤسسه سینما شهر با اشاره به اختصاص فیبر نوری به سینما های سراسر 
کشور، گفت: با اختصاص بودجه جهت توسعه فیبر نوری و پرداخت هزینه های مربوط 
به آن توسط مؤسسه سینما شهر قصد داریم زمان دسترسی سینمادار ها به فیلم ها را 
کمترین حد ممکن برسانیم. این اتفاق البته در دیگر بخش ها از جمله تبلیغات سینما ها 

هم تأثیر می گذارد.
آی تیکت سامانه ای که متعلق به همه سینماداران، پخش کنندگان و تهیه کنندگان است

نام  میرزاخانی تأکید کرد: سینما شهر به عنوان حامی، سامانه ای را پیگیری کرد به 
آی تیکت و بستر آن فراهم شد برای فروش بلیت سینما های سراسر کشور که اخیراً 
قرار بر این شد حتی تئاتر و موسیقی هم به جمعِ فروش سینما ها اضافه شوند و به یک 
سامانه فروش بلیت آثار فرهنگی و هنری تبدیل شود. سامانه ای که دیگر پولِ سینمادار ها 
و پخش کنندگان را به سرعت پرداخت و یک روز در میان تسویه می کند و درصدی هم 
از سینمادار ها نمی گیرد. مدیر اسبق انجمن سینمای جوانان گفت: همچنین گیشه های 
سیاری را طراحی و ساخته ایم و در اختیار سینماداران قرار داده شد. این گیشه ها به 
صورت برخط با قدرت انتخاب صندلی برای مخاطبان اقدام به بلیت فروشی می کنند و 
اطلاعات مشتریان را در اختیار سینماداران قرار می دهند.وی خاطرنشان کرد: در فاز اول 
این طرح تجهیز در مجتمع های سینمایی را در دستور کار قرار دادیم و آرام آرام همه 
سینما ها به این سیستم مجهز خواهند شد. به عبارتی گیشه ها رفته رفته حذف خواهند 
شد و حتی در این فضا یک درآمد تجاری هم برای سینما ها با تبلیغات از طرف سینما شهر 
در دستور کار قرار گرفت. یعنی به عبارتی به طور متمرکز این تبلیغات بارگذاری می شود 

و سود آن برای سینما ها خواهد بود.
راه اندازی سینماکارت برای توسعه سبد اقتصادی سینما

میرزاخانی به راه اندازی سامانه سینما کارت هم اشاره کرد و گفت: ما در سامانه آی تیکت، 
سینما کارت هم قرار دادیم که ارگان ها و سازمان ها بتوانند بلیت خریداری کنند. این 
سینما کارت اجازه می دهد فیلم و صندلی شان را انتخاب کنند و اتفاقی است که سبد 
سینمای ایران را گسترش خواهد داد. الان به محض پرداخت همین سینما کارت پول 
به حساب سینمادار ها می رود و مانند یارانه ها قدیمی برای وصول پولشان دچار مشکل 

نخواهند شد.

وی ادامه داد: خوشبختانه امروز که با هم صحبت می کنیم ضریب اشغال سینما ها از 
3.2 در ابتدای دولت سیزدهم به بالای 14 درصد رسیده است. چرا که ما بازار توزیع و 
فروش مان را گسترش دادیم. یعنی امروز به همه اپلیکیشن ها اجازه دادیم بلیت فروشی 

داشته باشند.
مدیرعامل مؤسسه سینما شهر درباره آی تیکت این نکته را اضافه کرد: آی تیکت هر 
سینمایی افتتاح شود به او اجازه تبلیغ می دهد و نکته جالب دیگر اختصاص تلفن های 
مشتریان در اختیار سینماهاست که بتوانند باشگاه مشتریان خودشان را تکمیل کنند و 

توسعه دهند.
با  توافق  از  ادامه صحبت هایش  در  شهر  سینما  مؤسسه  مدیرعامل  میرزاخانی  هاشم 
مجموعه سرور کیوب خبر داد و گفت: سینما شهر طی این توافق توانست نمایندگی 
مجموعه سرور های کیوب را دریافت کند و از این پس نگرانی برای سوء استفاده سوداگران 
این عرصه هم وجود ندارد چرا که دیگر قرار نیست به قیمت های گزاف بیش از 300 
میلیونی، این سرور ها خریداری شوند بلکه این قیمت ها به 100 میلیون تومان رسیده اند.

میرزخانی خاطرنشان کرد: ما آمادگی این را داریم هر سینمای جدیدالتأسیس را به عنوان 
حمایت یک تخته پرده و یک سرور کیوب هدیه بدهیم. یعنی در واقع سینما شهر به 
عنوان حامی سینمادار ها و سینما های سراسر کشور این حمایت را برای کلیه سینما های 

جدید انجام می دهد.
در ادامه جلسه اعضای انجمن لحظاتی صحبت کردند. محمدرضا صابری سخنگوی انجمن 
سینماداران گفت: بسیار خوشحالیم که مسئولیت سینما شهر را آقای خزاعی به شما 
سپردند؛ شمایی که از خود سینماگران و سینمادار ها هستید و این فضا را به طور کامل 
می شناسید و با دغدغه هایمان آشنایی دارید. امروز که می شنویم یکسری از انحصارات 
را شکسته اید و اثرات آنها را می بینیم بیشتر خوشحال مان می کند و امیدوار به آینده 
سینماها؛ از شما تشکر می کنیم در روز هایی که همه فکر می کنند مسئولان دولتی کار را 

رها کرده اند شما وقت می گذارید و پرانرژی در میدان هستید.
وی افزود: یکی از کار هایی که باعث شده نام شما را در تاریخ سینما ثبت کند همایش 
مدیران سینما و مالکان آنهاست که یک کار ماندگاری از آب درآمد که باعث دلگرمی 
همگان شد. امیدوارم دولتمردان ما سیاسی کاری نکنند و آدم های کاربلد و فعال در 
جایگاه شان حفظ شوند. میرزاخانی در واکنش به صحبت های صابری این نکته را مطرح 
کرد که امسال این همایش قرار است در مهرماه اتفاق بیفتد و جزو برنامه های سینما شهر 
است و بعید می دانم با تغییر و تحولات هم این همایش دچار تغییر شود. چون کم و کیف 
آن تصویب شده و در برنامه های مصوب مؤسسه با سازمان سینمایی گنجانده شده است.

صابری: ما بلا هایی که انحصارگران بر سر سینماداران آوردند
 فراموش نخواهیم کرد

صابری در ادامه صحبت هایش این نکته را مطرح کرد: فراموش نکنیم که مؤسسه سینما 
شهر انحصار را شکست و آقای خزاعی هم فیلمی را توقیف نکرد و تکلیف توقیفی ها را هم 
روشن کرد. زمانی بود که یک شخص رده پایین در سمفا تعیین تکلیف می کرد و سینما 
دچار مشکل می شد. اما الان سینما شهر کار های ماندگاری انجام داده تا انحصار از بین 
برود. باید تشکر کنیم که حتی سینما شهر اعداد و ارقامی هم به سینمادار ها و انجمن 
کمک کرد تا بتوانند خودشان را پیدا کنند از دوران کرونا زده خودشان را بیرون بیاورند.

سخنگوی انجمن سینماداران کشور توضیح داد: ما نیاز داریم عملکرد شما در سینماشهر 
تبدیل به یک رویه شود تا هر شخص دیگری هم بود این رویه را پیش بگیرد. این دغدغه ها 
و مشکلاتی که بیان شد، سینماداران با تمام وجود خود احساس کرده اند و بابت آن 

هزینه های گزافی داده اند. ما کار ها و برخورد های انحصارگران را فراموش نخواهیم کرد.
وی ادامه داد: بعضی از بزرگان سینما بعد از کرونا می گفتند سینما تمام شد و با تلاش 
این عزیزان سینما از آن وضعیت رها شد. من حاضرم سوگند بخورم که آقای میرزاخانی 
برای اکران بسیاری از فیلم ها هم تلاش کرد. امیدوارم این رویه ای که پیش گرفته شده 
تغییر نکند. محمد قاصد اشرفی رئیس هیئت مدیره انجمن سینماداران در ادامه جلسه 
خاطرنشان کرد: خوشبختانه چارچوب و ضوابطی آمد که جلوی انحصار را گرفت. این 
انحصار برای ما دشواری آورد، افزایش قیمت سرسام آوری که واقعاً به پیشرفت و پیش روی 
امیدی نداشتیم. سینما تیکت شرایطی را فراهم آورد که هرکاری می خواست با باشگاه 
مشتریان ما و فروش فیلم ها می کرد و امروز آی تیکت همه این اتفاقات را نظام مند و به 
سود سینمادار ها و سینما ها کرده است. چراغی که در شهر ها فاقد سینما روشن می شود 
برای ما مسرت بخش است؛ هم به اشتغال زایی کمک می کند و هم برای سینما و اهالی 

سینما زیرساخت هایی را فراهم می کند که امیدوارکننده است.
وی افزود: متاسفانه بسیاری از سینماداران از این موضوعات بی اطلاع هستند و عده ای 
از این بی اطلاعی سوءاستفاده می کنند و در حق این سینماداران ظلم می شود. ما کمبود 
فراوانی در حوزه زیرساخت داشتیم که خوشبختانه اتفاقات خوبی در این زمینه افتاده 

است.

روز��فرهنگ

ایسنا/ این تندیس توسط محمد روح الامین گرافیست برجسته کشور طراحی و 
ساخت آن توسط کارگراه خلاقیت شارو و با نظارت و مدیریت مرتضی شجاعی 

صورت گرفته است.
از مهم ترین ویژگی های این تندیس استفاده از لوگوتایپ پیرغلام در آن است و قرار 

است برگزیدگان این اجلاس این تندیس را دریافت کنند.
بسیج  همت  به  حسینی  خادمان  و  پیرغلامان  از  تجلیل  بین المللی  اجلاس 
صداوسیما و با مشارکت استانداری کرمان نهم تا یازدهم مرداد ماه در این استان 

برگزار خواهد شد.

ایلنا/ صفحات اینستاگرام، کانال های تلگرام و... به منابعی برای دستیابی مردم به 
اخبار و اطلاعات روز تبدیل شده اند که در این بین کسب اعتبار هر صفحه یا کانالی 
در فضای مجازی وابسته به مسائل مختلفی است و طبعا استفاده از افراد مطرح 
در حوزه های مختلف از جمله ورزش، سینما، موسیقی و... یکی از راه های کسب 
اعتبار برای فعالان فضای مجازی در جامعه ما باشد. در سال های گذشته همکاری 
چهره های مطرح )سلبریتی ها( با صفحات فضای مجازی یا تبلیغات صورت گرفته 
از سوی آن در فضای مجازی بارها حاشیه ساز شده ولی استقبال کسب و کارهای 
فعال در این حوزه از حضور چهره ها برای جلب مخاطب نشان می دهد که با وجود 
هزینه های بالای احتمالی برای فعالان فضای مجازی، همکاری با سلبریتی ها صرفه 
اقتصادی دارد و آن ها از این طریق راحت تر می توانند به خواسته های خود دست 
پیدا کنند. در این بین نکته جالب توجه اعتماد جامعه به چهره های مشهورشده 
در دنیای هنر و ورزش است که با وجود حواشی متعددی که در این سال ها 
ایجاد شده، همچنان این اعتماد وجود دارد و تأیید سلبریتی ها یکی از فاکتورهای 
اعتبارسنجی کسب و کارهای فعال در فضای مجازی است. پس از اتفاقاتی که سال 
گذشته توسط شرکت »کورش کمپانی« رخ داد، انتظار می رفت که این اتفاق دیگر 
در جامعه تکرار نشود اما به نظر می رسد که در همچنان بر همان پاشنه می چرخد 

زیرا دقیقاً اتفاقی مشابه آن در یک فروشگاه بزرگ در شهر آمل تکرار شده است.
به تازگی یک فروشگاه موبایل بزرگ در شهر آمل که سابقه زیادی در خرید 
صفحه  در  گذشته  سال  تابستان  اوایل  از  داشته  موبایل  گوشی های  فروش  و 
اینستاگرام خود پیش فروش گوشی آیفون 13 را زیر قیمت دنیا تبلیغ کرد که 
در معرفی این فروشگاه چند بازیکن فوتبال، بازیگر و اینفلوئنسر با این فروشگاه 
همکاری کردند که همچنان ویدئوی تبلیغات این افراد در صفحه اینستاگرام 

موبایل استقلال دیده می شود.
حمید صفت، امیر مقاره و سالار عقیلی )خواننده(، معین فرجی )اینفلوئنسر(، 
سپند و کمند امیرسلیمانی، لیندا کیانی، پژمان بازغی، حدیث فولادوند، فریبا 
کوثری، نعیمه نظام دوست، مرجانه گلچین، حمید لولایی، علی اوجی، نرگس 
محمدی، هومن حاجی عبداللهی، نفیسه روشن، ارسلان قاسمی، فریبا نادری و 
نیوشا ضیغمی )بازیگر(، دانیال اسماعیلی فر، محمدحسین مرادمند، سعید مهری، 
میلاد سرلک، علیرضا بیرانوند، علی نعمتی و مهرداد محمدی )فوتبالیست( علی 
پروین، خداداد عزیزی، حمید درخشان، مجید نامجومطلق، علیرضا اکبرپور، مهدی 
امیرآبادی و حسن روشن )پیشکسوت فوتبال(، امیر حسین زارع )کشتی گیر( و 
علیرضا فغانی )داور فوتبال( از جمله افرادی هستند که در ویدئوهای تبلیغاتی این 
فروشگاه موبایل استقلال حضور دارند و جالب است که به دلیل علاقه سیدمهدی 
موسوی مالک موبایل استقلال به باشگاه فوتبال استقلال علی خطیر مدیرعامل 

وقت این باشگاه اقدام به عقد قرارداد اسپانسری با موبایل استقلال کرده است.
موبایل استقلال هر ماه به بهانه های مختلف اقدام به برگزاری جشنواره آیفون 13 
کرد و بعضاً به وعده خود عمل کرد اما بعد از رسانه ای شدن جریان »کوروش 
کمپانی«، خلف وعده های موبایل استقلال هم شروع شد و افراد در موعد تحویل 
اواخر دی و اوایل بهمن با عدم دریافت گوشی های ثبت نامی خود مواجه شدند و 
با وجود پیگیری های مکرر مشتریان، هیچ تاریخ و جواب مشخصی برای تحویل 
گوشی های موبایل ثبت نامی از سوی موبایل استقلال اعلام نشد. با خلف وعده های 
زیاد، شکایت تعدادی از مشتریان و رسانه ای شدن این اتفاق، 19 خردادماه سال 
جاری، خبر دستگیری مالک موبایل استقلال منتشر شد و تا امروز نزدیک به سه 
هزار نفر شکایت خود را از موبایل استقلال به ثبت رسانده اند. مهدی موسوی و 
زهره حسن زاده )همسر مالک فروشگاه و کسی که درگاه پرداخت الکترونیک 
سایت به حساب او متصل بوده( متوجه شکایت ها هستند و مهدی موسوی این 
روزها در زندان به سر می برد اما فروشگاه همچنان به فعالیت خود ادامه می دهد. 
اطلاعی از روند رسیدگی به پرونده ها و جزئیات پرونده مالباخته ها وجود ندارد و در 
اظهارات مالباختگان به نظر می رسد که »ای نماد« این فروشگاه و همچنین اعتبار 
باشگاه استقلال و سلبریتی ها در اعتماد مردم به این وعده های موبایل استقلال 

نقش پر رنگی داشته است.
برقراری ارتباط بین سلبریتی ها و برَِندها امروز به شغل تبدیل شده

برای بررسی این اتفاق و همچنین شناخت نحوه عملکرد کسب و کارهای پر 
حاشیه فضای مجازی با سپند امیرسلیمانی یکی از بازیگرانی که در تبلیغات این 
فروشگاه حضور داشته، گفتگویی داشتیم. او درباره حضورش در یکی از ویدئوهای 
منتشر شده از صفحه این فروشگاه گفت: حدود دو سال پیش بود که یکی از 
کسانی که در حوزه تبلیغات فضای مجازی و ارتباط با سینماگران و سلبریتی ها 
فعالیت می کند این فروشگاه و تبلیغاتی که در نظر داشتند را به من معرفی کرد 
و من به آنجا مراجعه کردم. امیرسلیمانی تأکید کرد: من از این فروشگاه هیچ 
خریدی نکردم و با کمی دقت در ویدئو متوجه می شوید که آنجا جشنواره ای 
در حال برگزاری است که من به آن جشنواره رفته ام و درباره آنجا فقط سوال 
می پرسم و هیچ حرف خاص دیگری نمی زنم و فکر می کنم آن جشنواره هم دو 

سال پیش تمام شده باشد.

رونمایی از تندیس اجلاس پیرغلامان 
و خادمان حسینی

چرا مردم به تبلیغات سلبریتی ها اعتماد می کنند؟ 

خبر

۴۴



چهار شنبه   ۱۰   مرداد    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۶۶۵

رئیس دانشگاه پیام نور استان زنجان: 

مایل به تعطیلی واحد ها نیستیم

فقط دانشجومعلمان سال آخر آموزگاری امکان تدریس دارند

فارس/ رئیس دانشگاه پیام نور استان زنجان در واکنش به صحبت های مطرح شده در 
فضای مجازی مبنی بر احتمال تعطیلی دو واحد این دانشگاه گفت: ما امیدواریم که 
در دفترچه کنکور نام هر دو واحد باقی بماند و دانشگاه به هیچ وجه ممکن مایل به 

تعطیلی آنها نیست.
رویا کرمی، رئیس دانشگاه پیام نور استان زنجان در واکنش به صحبت های مطرح شده 
در فضای مجازی مبنی بر احتمال تعطیلی دو واحد این دانشگاه یعنی واحد خرمدره و 
سلطانیه اظهار داشت: دانشگاه پیام نور استان زنجان از زمانی که متوجه شد این دو واحد 
ممکن است در برنامه آمایش آموزش عالی قرار بگیرند پیگیری های لازم را در راستای 

حفظ هر دو واحد انجام داده است.
برنامه آمایش آموزش عالی  اینکه  یادآوری  با  استان زنجان   نور  پیام  رئیس دانشگاه 
برنامه ای است که از طریق وزارت علوم و شورای عالی انقلاب فرهنگی پیگیری می شود، 
افزود: دلیل اجرای این برنامه از یک سو تعدد موسسات آموزش عالی در کشور، و از 
سوی دیگر کاهش تعداد دانشجو است به طوری که برخی از موسسات آموزش عالی 

دارای صندلی های خالی هستند.
وی اضافه کرد: در راستای آمایش موسسات آموزش عالی شاخص های مختلفی مطرح 
است که تعداد دانشجو یکی از این موارد است، بنابراین برای مراکز آموزش عالی که 
در کل کشور شاخص های مد نظر برنامه آمایش آموزش عالی را ندارند، احتمال تغییر 
ماموریت مطرح شده است.کرمی با بیان اینکه دانشگاه از زمانی که متوجه شده است 
این دو واحد مذکور ممکن است به دلیل نداشتن برخی از شاخص ها، در معرض تغییر 
باشند، با نماینده، امام جمعه، خیرین و شورای این دو شهر مذاکراتی انجام داده است، 
گفت: این موضوع را از طریق نماینده ها هم به صورت حضوری و هم مکاتبه ای پیگیر ی 

کرده ایم، حتی در این خصوص نماینده مردم ابهر، خرمدره و سلطانیه در مجلس شورای 
اسلامی صحبت کرده و وی به وزیر علوم تذکر داده  است.

رئیس دانشگاه پیام نور استان زنجان  بیان داشت: البته ناگفته نماند هر چند ممکن 
است که یک واحدی یا مرکزی شاخص های لازم را نداشته باشد اما باید به این مهم 
توجه داشت که وجود موسسات آموزش عالی در شهرستان ها نیازی در راستای عدالت 
آموزشی است که قابل انکار نیست، مثلا در سلطانیه ما هیچ دانشگاه دیگری نداریم و 
یا در خرمدره دانشگاه دولتی دیگری هم نداریم، بدین ترتیب عدالت آموزشی می گوید 

فعالیت هر دو واحد مهم و غیر قابل انکار است حتی اگر یکی از شاخص ها را نداشته 
باشد. 

کرمی در ادامه با بیان اینکه دانشگاه به طور صد درصد مایل است که هر دو واحد را 
حفظ کند، گفت: ما امیدواریم که در دفترچه کنکور نام هر دو واحد باقی بماند و دانشگاه 
به هیچ وجه ممکن مایل به تعطیلی آنها نیست.کرمی با بیان اینکه هر دو واحد مذکور 
نمودار جذب دانشجوی صعودی دارند، افزود: نمودار جذب زمانی صعودی می شود که 
ما بتوانیم رشته های جدیدی را به کار بگیریم، علارغم همه محدودیت های که برایمان 
ایجاد می شود و علارغم اینکه با رشته های قدیمی فعالیت می کنیم، به یقین میتوانم 
بگویم که نمودار جذب دانشجویی در هر دو واحد مذکور صعودی است. رئیس دانشگاه 
پیام نور استان زنجان  با بیان اینکه ارائه خدمات با کیفیت فاکتور مهمی است که نه 
نتها در هر دو واحد مذکور، بلکه در همه مراکز و واحد های دانشگاه پیام نور استان به 
آن اهمیت داده می شود، ادامه داد: دانشگاه پیام نور بومی گزین و منبع محور است و 
همه سرفصل های مورد تایید وزارت علوم در هر واحد درسی را آموزش می دهد و بعد از 
آموزش به صورت کاملا استاندار آزمون برگزار می کند و چنین می شود که خروجی های 
حاصل در آزمون های مختلف موفق ظاهر می شوند و این نشانه اهمیت دادن به موضوع 
کیفیت در دانشگاه است. وی با بیان اینکه در استان زنجان ۷ مرکز و واحد فعال داریم، 
افزود: دانشگاه پیام نور استان زنجان دارای حدود 5 هزار دانشجو است که فقط ۷ رشته 
محل، در مقطع ارشد دارد.کرمی اضافه کرد: همچنین دانشگاه پیام نور استان زنجان 43 
نفر عضو هیات علمی دارد که به صورت تمام وقت با دانشگاه همکاری می کنند این در 
حالی است که در حدود 150 تا 250 نفر همکار علمی هم به صورت مدعو با دانشگاه 

پیام نور این استان همکاری می کنند. 

امسال فقط دانشجومعلمان سال آخر رشته  ایرنا/  رئیس دانشگاه فرهنگیان گفت: 
آموزگاری )آموزش ابتدایی( می توانند برای تدریس به دانش آموزان به کلاس های درس 

بروند.
وزارت آموزش و پرورش مهرماه سال گذشته به دلیل تقاضای زیاد بازنشستگی معلمان 
با کمبود حدود 350 هزار معلم مواجه و این موضوع باعث شد که کلاس های درس 

تا اعلام نتایج آزمون استخدامی حدود یک ماه از آغاز سال تحصیلی بدون معلم بماند.
وزارت آموزش و پرورش علاوه بر جذب نیرو از طریق ماده 28 )آزمون استخدامی( 
دانشجومعلمان حتی ترم های 4 و 5 دانشگاه فرهنگیان را هم بکار گرفت تا کلاس های 
درس بدون معلم نباشد و البته در این میان برخی از دانشجو معلمان اعلام کردند که 
این موضوع با توجه به تحصیل آنها و نیاز به زمان برای مطالعه، مشکل آفرین می شود.

با توجه به اعلام وزیر آموزش و پرورش در خصوص کمبود 1۷6 هزار معلم در شرایط 
به  تدریس  برای  معلمان  دانشجو  هم  امسال  که  شده  ایجاد  گمانه زنی  این  کنونی، 

کلاس های درس بروند.
در این راستا، رجبعلی برزویی رئیس دانشگاه فرهنگیان در گفت وگو با خبرنگار گروه 
جامعه ایرنا درباره کمبود معلم در وزارت آموزش و پرورش و اقدامات دانشگاه فرهنگیان 
برای کمک به این کسری بواسطه تدریس دانشجومعلمان توضیح داد: همه ظرفیت این 

وزارتخانه براساس قانون باید از مسیر دانشگاه فرهنگیان بگذرد، در این خصوص یک 
تبصره وجود دارد که اگر به هر دلیلی دانشگاه نتوانست این ظرفیت را تامین کند، از 
ماده 28 )آزمون استخدامی( فراخوان داده شود و پذیرفته شدگان یک دوره یک ساله را 

در دانشگاه فرهنگیان آموزش دیده و سپس وارد آموزش و پرورش شوند.
وی افزود: پس از اجرای رتبه بندی با یک موج بازنشستگی معلمان مواجه شدیم که 
سال ها متوقف شده بود و در این میان وزارت آموزش و پرورش با کمبود معلمان مواجه 

شد و حجم جذب از طریق ماده 28 بالا رفت.
قانون برنامه هفتم پیشرفت مکلف کرده که هرسال باید ظرفیت دانشگاه فرهنگیان 25 

درصد افزایش یابد، یعنی ظرفیت دانشگاه فرهنگیان باید به 60 یا ۷0 هزار نفر برسد
رئیس دانشگاه فرهنگیان یادآورشد: قانون برنامه هفتم پیشرفت مکلف کرده که هرسال 
باید ظرفیت دانشگاه فرهنگیان 25 درصد افزایش یابد، یعنی ظرفیت دانشگاه فرهنگیان 
باید به 60 یا ۷0 هزار نفر برسد. برزویی ادامه داد: با توجه به اینکه کار تعلیم و تربیت و 
فعالیت وزارت آموزش و پرورش نمی تواند متوقف شود تا ما به ظرفیت مورد نظر برای 
تامین معلم برسیم بنابراین اکنون ماده 28 برقرار است و هر وقت که این وزارتخانه 
پذیرفته شدگان را معرفی کند ما برای این افراد دوره می گذاریم و گاهی هم ممکن است 

که نیاز باشد همزمان با دوره در کلاس های درس تدریس هم داشته باشند.

مطابق با ماده 28 وزارت آموزش و پرورش در اساسنامه دانشگاه فرهنگیان تأمین بخشی 
از نیازهای خاص این وزارتخانه در رشته هایی که امکان توسعه آن از طریق »واحد 
دانشگاهی« وجود ندارد، از میان دانش  آموختگان سایر دانشگاه ها و مؤسسات آموزش 
عالی و پژوهشی سراسر کشور و حوزه های علمیه، با شرط گذراندن حداقل دوره یکساله 

مهارت آموزی در دانشگاه فرهنگیان بلامانع است.
وی خاطرنشان کرد: همین مساله برای دانشجومعلمان هم وجود دارد، امسال با وزارت 
آموزش و پرورش توافق کردیم که فقط دانشجویان سال آخر رشته آموزگاری و در 
شهرهایی که به هیچ وجه نمی توان از بازنشستگی جلوگیری کرد، همزمان با تحصیل به 

کلاس های درس برای تدریس بروند.
رئیس دانشگاه فرهنگیان گفت: البته تدریس دانشجومعلمان آموزگاری هم در همه 
استان ها نخواهد بود و فقط در استان هایی که کمبود معلم بالا باشد، انجام می شود. 
همچنین اینکه این موضوع برای دانشجومعلمان رشته دبیری نیست چراکه دانشجویان 

دبیری آسیب جدی در درس های کارورزی می بینند.
برزویی درباره تعداد فارغ التحصیلان امسال دانشگاه فرهنگیان گفت: بین 90 تا 95 
درصد ورودی های چهار سال قبل یعنی حدود 15 تا 20 هزار نفر از دانشجومعلمان 

فارغ التحصیل می شوند.

آموزشروز��

تسنیم/ در اقدامی عجیب و قابل تأمل، برخی مدارس 
دولتی عادی از ثبت نام دانش آموزان با نمرات ضعیف 
امتناع می کنند! در حالی که طبق اعلام آموزش و پرورش، 
مدارس دولتی حق تعیین هیچ شرطی از جمله برگزاری 
آزمون، مصاحبه و تعیین شرط معدل و نمره انضباط 

برای ثبت نام ندارند.
هر  نه تنها  مدارس  در  دانش آموزان  ثبت نام  مشکلات 
خاصی  تحرک  و  است  تکرار شدن  حال  در  تابستان 
نظام آموزش و پرورش کشور  از سوی سیاستگذاران 
مشاهده  مشکلات  حل  برای  چاره جویی  به منظور 
نمی شود بلکه هر روز مسائل جدیدتری نیز به آن اضافه 

می شود.
ثبت نام  فصل  در  سال  هر  که  مشکلاتی  کنار  امسال 
دانش آموزان وجود داشته است، موضوع جدید ثبت نام 
نکردن مدارس دولتی عادی از دانش آموزان با نمرات 
ضعیف، خانواده ها را با مشکلات متعددی مواجه کرده 

است.
ستادهای  از  که  میدانی"  "بازدیدهای  در  خبرنگار 
ثبت نام و گفت وگو با والدین داشت، بخشی از مشکلات 
ثبت نام دانش آموزان در تابستان ۱۴۰۳ را در قالب این 

گزارش روایت کرده است:
ثبت نام نکردن دانش آموزان به بهانه نمرات ضعیف!

مشکل بسیار عجیبی که تابستان امسال، برخی خانواده ها را به دردسر انداخته و 
منجر به اتلاف زمان و انرژی آنها شده است، ممانعت مدارس دولتی عادی از ثبت نام 

دانش آموزان با نمرات ضعیف است،
این موضوع منجر به آن شده که تعدادی از خانواده ها با وجود ناتوانی در تأمین شهریه 
مدارس غیردولتی با این نوع اجبار پنهان آموزش و پرورش، عملًا به سمت ثبت نام در 

مدارس غیردولتی بروند!
افتاده است که طبق  اتفاق  از سوی مدارس دولتی در شرایطی  اقدام عجیب  این 
بخشنامه ثبت نام دانش آموزان که ۱۸ اردیبهشت ۱۴۰۳ از سوی رضامراد صحرایی؛ 
وزیر آموزش و پرورش ابلاغ شده است، مدارس دولتی حق تعیین هیچ شرطی از 
جمله برگزاری آزمون، مصاحبه و تعیین شرط معدل و نمره انضباط برای ثبت نام 

دانش آموزان ندارند.
پشت درهای آهنین مدارس چه خبر است؟!

به نظر می رسد پشت درهای آهنین مدارس، توجهی به برخی بخشنامه های صادرشده 
از سوی وزارت آموزش و پرورش نمی شود و به دلایلی همچون ضعف نظارت اعمال شده 
از سوی وزارت آموزش و پرورش و آموزش و پرورش شهر تهران و از سوی دیگر 
چشم پوشی و اهمال در برخورد با تخلفات، هم اکنون کار تا جایی پیش رفته است که 
مدارس دولتی عادی از ثبت نام دانش آموزان با نمرات ضعیف سر باز می زنند و همین 
موضوع منجر به مراجعات چندین باره مردم به ستادهای ثبت نام و مناطق شده است.

آموزش و پرورش به جای حمایت، بخشی از دانش آموزان را حذف کرد
پدری که پسر او در پایه ششم یکی از مدارس دولتی عادی تحصیل کرده است و 
اکنون قرار است در پایه هفتم ثبت نام کند، می گوید: به بیش از ۱۰ مدرسه مراجعه 

کردم اما به دلیل اینکه پسرم در سه درس، نمره قابل قبول دارد، ثبت نام نمی کنند!
وی ادامه می دهد: مهر ۱۴۰۲ به دلیل مشکل کمبود معلم، مدرسه پسرم تا دو ماه برای 
دروس مهمی چون ریاضی و فارسی معلم نداشت از سوی دیگر در دوران کرونا مدارس 

را به مدت طولانی تعطیل کردند و طبیعی است با چنین سیاست هایی، پایه درسی 
دانش آموزان ضعیف می شود اما مسئولان وزارت آموزش و پرورش به جای پذیرش 
واقعیت ها و برنامه ریزی برای حمایت از دانش آموزان با پایه درسی ضعیف، به دنبال 

پاک کردن صورت مسئله و حذف این گروه از دانش  آموزان هستند.
این پدر ادامه داد: هیچ مدرسه دولتی حاضر به ثبت نام از پسرم نیست و با توجه به 
اینکه محل سکونت ما در مرز مناطق ۱۳ و ۱۴ قرار دارد بارها به هر دو منطقه مراجعه 
کردم اما کار را به یکدیگر پاس می دهند و جالب اینجاست که مناطق هم این اقدام 

مدارس را تأیید می کنند!
او می گوید: کارم شده هر روز ساعت ها مرخصی گرفتن، مراجعه به مدارس، ستادهای 
ثبت نام و مناطق آموزش و پرورش اما دست خالی و بدون نتیجه بازگشتن! سرانجام 
پس از پیگیری های فراوان منطقه ۱۳ نامه ای را برای ثبت نام به یکی از مدارس نوشت 
اما هنگامی که به مدرسه مراجعه کردم، در کمال تعجب باز هم ثبت نام نکردند و 
گفتند؛ "منطقه، بیجا نامه زده است"! پرسشم از مسئولان آموزش و پرورش این است؛ 
آیا این دانش آموز باید در پایه ششم دبستان ترک تحصیل کند و به آمار بازماندگان از 
تحصیل اضافه شود؟ چگونه است که دائم در رسانه ها از تلاش برای جذب بازماندگان 
از تحصیل سخن می گویند اما هنگام اقدام که می شود به صحبت هایشان در رسانه ها 

پایبند نیستند؟!
1.5 ماه تلاش بدون نتیجه برای ثبت نام

وی بیان می کند: »در نهایت پس از ۱.۵ ماه دوندگی و صرف انرژی و زمان بسیار، 
نتوانستم فرزندم را در مدارس دولتی عادی ثبت نام کنم و به یکی از مدارس غیردولتی 

مراجعه و فرزندم را ثبت نام کردم.«
مشکلی که این شهروند برای ثبت نام فرزندش با آن مواجه شده در ستادهای ثبت نام 
به کرّات قابل مشاهده است؛ مادر و پسری هم که به منطقه ۱۴ آموزش و پرورش 
شهر تهران مراجعه کرده اند از ممانعت مدرسه برای ثبت نام دانش آموز به دلیل نمرات 
تجدیدی، گلایه دارند و در انتظار تعیین تکلیف وضعیتشان توسط آموزش و پرورش 

منطقه هستند.

حذف دانش آموزان ضعیف از چرخه آموزش
حالی  در  گفت  باید  شرمساری  کمال  در  و  متأسفانه 
برنامه ریزی  باید در یک  پرورش  و  آموزش  که وزارت 
علمی  سطح  ارتقای  به دنبال  دقیق  سیاست گذاری  و 
دانش آموزان با نمرات ضعیف باشد اما در اقدامی عجیب 
به جای یافتن راهکار به دنبال پاک کردن صورت مسئله 
از طریق حذف بخشی از دانش آموزان از نظام آموزش و 

پرورش دولتی هستند.
بخش دیگری از مشکلات که باعث مراجعات مختلف 
مردم به ستادهای ثبت نام شده، تکرار مشکل هرساله 
اغلب  است؛  مدارس  جغرافیایی  محدوده بندی  یعنی 
و  دست خالی  ثبت نام  ستادهای  به  مراجعه کنندگان 
بدون حل مشکل خارج می شوند و به امید حل مشکل 
به منطقه آموزش و پرورش مراجعه می کنند که در آنجا 
هم با پرکردن یک فرم و وعده بررسی مشکل و تماس 
گرفتن با آنها برای ثبت نام رهسپار منزل می شوند اما 
با  و پرورش  از سوی مناطق آموزش  هیچ گاه تماسی 

خانواده های منتظر گرفته نمی شود!
محدوده بندی جغرافیایی مدارس، مشکلی جدی است 
شهروندان  از  را  زیادی  انرژی  و  توان  سال هاست  که 
می گیرد و عجیب آنکه مسئولان آموزش و پرورش که 
به دنبال اجرای سند تحول بنیادین هم هستند از حل مشکل در این سطح ناتوان 

هستند.
بی محلی مناطق آموزش و پرورش تهران به وزارت آموزش و پرورش

اگرچه در بخشنامه ثبت نام دانش آموزان که اردیبهشت امسال ابلاغ شد، ذکر شده 
است؛ "ثبت نام دانش آموزان ساکن در محدوده مرزی مناطق آموزش و پرورش به ویژه 
اولیا و هماهنگی کارگروه  های کیفیت بخشی آموزشی و  با درخواست  کلان شهرها 
ثبت نام مناطق همجوار برای رعایت حقوق والدین الزامی است."؛ اما باز هم مناطق 
آموزش و پرورش شهر تهران بی توجه به بخشنامه های ابلاغ شده کار خود را می کنند 

و همراهی لازم با مردم در این زمینه انجام نمی شود.
در همین ارتباط، حمید طریفی؛ معاون وزارت آموزش و پرورش به تسنیم می گوید: 
ممانعت  نمرات ضعیف  با  دانش آموزان  ثبت نام  از  نمی توانند  عادی  دولتی  مدارس 
پایه دانش آموز هم  برای تکرار  اجازه تعیین شرط ندارند؛ حتی  کنند چون اساساً 
معلم به تنهایی نمی تواند نظر بدهد و موضوع باید در شورای مدرسه با حضور والدین 

دانش آموز بررسی و نظر نهایی توسط آنها ارائه شود.
وی ادامه می دهد: در آموزش و پرورش با تکرار پایه موافق نیستیم چون تبعات دیگری 
را به همراه دارد و هم اکنون ۸۰۰ مرکز توانبخشی و مداخله به هنگام در آموزش و 
پرورش ایجاد شده است که دانش آموزان با نمرات ضعیف می توانند به این مراکز 
مراجعه کنند. همچنین مجتبی هاشمی؛ مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به 
شکایات وزارت آموزش و پرورش با تأکید بر اینکه مدارس اجازه ندارند بابت نمره 
انضباط یا نمرات پایین از دانش آموزان ثبت نام نکنند، درباره نظارت بر مدارس دولتی 
در فصل ثبت نام می گوید: از سایر بخش ها برای مشارکت در نظارت بر مدارس استفاده 
می کنیم، سال گذشته از ۸6 هزار مدرسه بازدید داشتیم که از توان گروهی ادارات 
مناطق آموزش و پرورش به صورت مشارکتی برای رسیدگی به گزارش های ثبت شده 
در سامانه شکایات آموزش و پرورش استفاده شد و داده های جمع آوری شده تحلیل و 

درباره وضعیت مدیریت منطقه مربوطه نظرات را اعلام کردیم.

برخی مدارس از دانش آموزان با نمرات ضعیف ثبت نام نمی کنند!

برنا/ داوطلبان کنکور سال ۱۴۰۳ می توانند برای مشاهده سوابق تحصیلی به سایت 
سازمان سنجش مراجعه کنند.

شرکت کنندگان در کنکور سال ۱۴۰۳ باید برای مشاهده و تایید سوابق تحصیلی 
اقدام کنند.

آدرس  به  سازمان سنجش  سایت  به  تحصیلی  سوابق  مشاهده  برای  داوطلبان 
my.sanjesh.org مراجعه کنند.

مراحل جهت مشاهده سوابق تحصیلی بدین شرح است:
my.sanjesh.org  مراجعه به آدرس سازمان سنجش

 ورود به حساب کاربری
 آزمون سراسری

مشاهده سوابق تحصیلی

ایسنا/ معاون سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه دانش آموزان پایه  ورودی به هفتم به دلیل آزمون های ورودی مدارس خاص و 
پایه  دهم نیز به دلیل هدایت تحصیلی و مشخص نشدن مدرسه، امکان ثبت سفارش 
کتب درسی را ندارند ادامه داد: اطلاعات سامانه سیدا به صورت برخط با سامانه ثبت 
سفارش کتاب های درسی در ارتباط است و بلافاصله بعد از ثبت نام نهایی در مدرسه 

و درج در سامانه سیدا می توانند نسبت به ثبت سفارش کتاب های درسی اقدام کنند.
محمد علوی تبار با بیان اینکه در سال جاری ۹6۱ عنوان کتاب درسی وجود دارد که 
تمامی مقاطع را پوشش می دهد گفت: تا ابتدای مرداد ماه، از ۱۵6 میلیون جلد کتابی 
که در سال تحصیلی جدید چاپ می شود ۱۴۵ میلیون کتاب درسی معادل ۹۳ درصد 
به چاپ رسیده است. وی با بیان اینکه ۴۰ درصد از دانش آموزان پایه اول ثبت نام کتاب 
درسی خود را انجام داده اند افزود: پایه هفتم و پایه دهم به ترتیب ۱۸ درصد و زیر 
۵ درصد ثبت سفارش کرده اند.معاون سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی وزارت 
آموزش و پرورش با بیان اینکه دانش آموزان پایه  ورودی به هفتم به دلیل آزمون های 
ورودی مدارس خاص و پایه  دهم به دلیل هدایت تحصیلی و مشخص نشدن مدرسه، 
امکان ثبت سفارش کتب درسی را ندارند ادامه داد: اطلاعات سامانه سیدا به صورت 
برخط با سامانه ثبت سفارش کتاب های درسی در ارتباط است و بلافاصله بعد از ثبت نام 
نهایی در مدرسه و درج در سامانه سیدا می توانند نسبت به ثبت سفارش کتاب های 
درسی اقدام کنند. علوی تبار با بیان اینکه دانش آموزان پایه های ورودی اول، هفتم 
و دهم تا ۱۰ شهریور ماه امکان ثبت سفارش کتاب های درسی را دارند گفت: دانش 

آموزان میان پایه از چهارم مرداد امکان ثبت سفارش برایشان مهیا شده است.
وی با بیان اینکه دانش آموزانی که به هر دلیلی نیاز به اصلاح اطلاعات خود دارند تا 
۳۱ شهریور ماه می توانند با اصلاح اطلاعات خود در سامانه سیدا نسبت به اصلاح 
سفارش کتب درسی اقدام کنند افزود: سامانه ثبت سفارش کتاب های درسی با سامانه 
سیدا به صورت برخط مرتبط هست و اصلاحات در سامانه ثبت سفارش قابل مشاهده 

خواهد بود.

ایلنا/ معاونت آموزش ابتدایی آموزش و پرورش گفت: ثبت نام قطعی ۸ میلیون و ۱۸۴ 
هزار دانش آموز انجام شده که نسبت به سال گذشته در این تاریخ حدود ۸۰ درصد 

ثبت نام پایه اول انجام شده است.
طریفی حسینی، معاونت آموزش ابتدایی آموزش و پرورش در دومین نشست پروژه 
مهر گفت: پیش بینی می شود حدود یک میلیون و ۴۹۵ هزار نفر ثبت نام در پایه اول 
داشته باشیم که نسبت به آمار پیش بینی شده حدود ۱۱۰ هزار نفر کاهش ثبت نام 

در پایه اول را شاهد هستیم.
او افزود: ۸ میلیون و ۱۸۴ هزار دانش آموز ثبت نام قطعی آنها انجام شده که نسبت به 

سال گذشته در این تاریخ حدود ۸۰ درصد ثبت نام پایه اول انجام شده است.
طریفی حسینی تصریح کرد: کلاس بندی حدود ۹۰ درصد دانش آموزان انجام شده و 
می توان گفت از پیک کار کلاس بندی دانش آموزان عبور کردیم و وارد سازماندهی 

معلمان شده ایم.
وی خاطرنشان کرد: اولویت در حال حاضر سازماندهی معلمان و توانمند سازی آنها در 
دوره ابتدایی است.حدود نیمی از معلمانی که در ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ در پایه اول مشغول 
تدریس بودند، الان به پایه دوم همراه دانش آموزان منتقل می شوند و این رویه تا پایه 

سوم ادامه خواهد داشت.
طریفی حسینی در خصوص توانمند سازی معلمان گفت: بخش مهمی از دوره های 

توانمندسازی در تابستان برگزار می شود و ممکن است تا مهر ماه ادامه پیدا کند.
معاونت آموزش ابتدایی آموزش و پرورش در ادامه نشست به موضوع آماده سازی 

فیزیکی مدارس اشاره کرد.
وی در حاشیه نشست در پاسخ به سوال آمار و اطلاعات بازماندگان از تحصیل در دوره 
ابتدایی گفت: در خصوص بازماندگان از تحصیل طبق بررسی های انجام شده باید 
گفت برخی در سن تحصیل در دوره ابتدایی یعنی 6 تا ۱۲ سال ممکن است مهاجرت 
کنند، همین طور ممکن است کودک دارای معلولیت شدید باشد و برخی نیز با یک 
سال تاخیر ثبت نام می کنند. اگر این تعداد کودکان را از آمار بازماندگان کم کنیم 
تعداد بازماندگان از تحصیل اندک خواهد شد. تقریبا ۱۵۰ هزار نفر جامانده از تحصیل 

در سال گذشته داشتیم.
وی ادامه داد: ما همه توان خود را برای فراهم کردن شرایط آموزش به کار گرفته ایم، 
چه بسا که در حال حاضر ۳۷۰ مدرسه تک دانش آموزه و ۱۰ هزار مدرسه با کمتر از 

ده نفر جمعیت داریم که همچنان به کار خود ادامه می دهند.
هاشمی، مدیر کل ارزیابی عملکرد آموزش و پروش در خصوص پروژه مهر توضیح داد: 
هماهنگی های لازم در قالب پروژه مهر صورت گرفته است. با توجه به این که این برنامه 
هر ساله است و بخش های مختلف وظایف خود را می شناسند، بخشنامه های مرتبط 

به آن به عنوان بخش نامه پایدار شناخته می شود.
وی افزود : فرآیند های اجرایی پروژه مهر ذیل کار گروه های ۹ گانه تعریف شده و 
هر کار گروه وظایف خاص را بر عهده دارند. برای پیشبرد این فرآیند با استان ها نیز 

هماهنگی های لازم را داریم.
وی اذعان کرد: پروژه مهر باید پویا و مبتنی بر مشارکت باشد و صرفا نمی توان بر اساس 

داشته های آموزش و پرورش مدارس را پیش برد.
او درباره نظارت بر ثبت نام گفت: امسال برای نیم پایه ها با درج نمره قبولی، فرآیند 
ثبت نام آنها در پایه بعد در همان مدرسه انجام شد که این موضوع از رفت و آمد حدود 

۱۲ میلیون والدین جلوگیری می کند.
هاشمی در ادامه به فرآیند ثبت کتب درسی دانش آموزان اشاره کرد و گفت: ۷6.۴۵ 
درصد ثبت سفارش کتاب انجام شده و مابقی بر اساس ثبت نام ادامه پیدا خواهد کرد. 
به طور کلی باید گفت نسبت به سال گذشته هم فرایند ثبت نام و هم ثبت کتب 

درسی جلوتر است.

کاهش ۱۱۰ هزار نفری دانش آموز در پایه اول

داوطلبان کنکور برای مشاهده سوابق 
تحصیلی اقدام کنند

امکان ثبت سفارش کتب درسی برای هفتمی ها 
و دهمی ها فعلا امکان پذیر نیست

خبر

۵۵
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موج رسا/ انفجار جمعیتی سگ های بلاصاحب در سطح 
استان زنجان در حال تبدیل شدن به یک معضل بزرگ 
است که اگر راهکاری اندیشیده نشود چالش های بعدی 

قابل جبران نخواهد بود.
وجود برخی از حیوانات تاثیر مهمی در زندگی انسان ها 
دارد، یکی از حیواناتی که ارتباط نزدیک و قابل توجهی 
با انسان دارد سگ است که این ارتباط مربوط به دیروز و 
امروز نبوده بلکه متعلق به چندین هزار سال پیش یعنی 

روزگار مربوط به انسان های اولیه است.
اما این ارتباط در زمان ها و ادوار گذشته فقط به اموری 
چون شکار و نگهبانی از گله و تامین امنیت دام از گزند 
حیوانات دَرنده ختم می شد که با گذر زمان این ارتباط 
از موارد ذکر شده فراتر رفت و به ارتباطی تنگاتنگ و 
نزدیک تبدیل شد. که نماد وفاداری است در بیشتر نقاط 
جهان به یک معضل تبدیل شده است، معضلی با نام 

سگ های ولگرد.
اصطلاح سگ ولگرد یا سگ بی صاحب به دسته ای از 
سگ ها اطلاق می شود که محدود به فضای خانه، باغ 
سگ های  جزو  سگ ها  این  نیستند،  خاصی  محیط  و 
خیابانی، سگ های رها شده و سگ های وحشی هستند.

وجود سگ های ولگرد تبعات منفی برای جامعه به دنبال دارد 
وجود سگ های ولگرد در جامعه خطرات و پیامدهای منفی متعددی دارد که مهمترین 
معضلات و مشکلات ناشی از افزایش جمعیت سگ های ولگرد، شیوع بیماری های قابل 

انتقال بین حیوان و انسان و بسیاری از بیماری ها از سگ به انسان است .
 از جمله مهم ترین موارد این بیماری ها می توان به بیماری هایی نظیر هاری اشاره کرد که 

آمار قابل توجهی را نه تنها در ایران بلکه در دنیا به خود اختصاص داده است.
 همچنین سگ های ولگرد به عنوان یکی از عوامل اصلی حمله و گزش به انسان مطرح 
هستند که در موارد فراوانی گزش انسان توسط سگ منجر به مرگ مخصوصاً در اطفال 

می  شود.
این موجودات موجب سلب آسایش عمومی در شهرها و روستاها شده و به عنوان یکی از 

مهمترین عوامل آلوده کننده پارک ها و محیط های تفریحی به حساب می آیند.
 سگ ها دارای قابلیت تولید مثلی بسیار بالا بوده و به همین علت جمعیت سگ های ولگرد 
با سرعت بالا در حال افزایش است که تبعات و پیامدهای فراوانی را دنبال خواهد داشت. 

افزایش آمار حیوان گزیدگی و سگ گزیدگی در کشور
سگ گزیدگی یکی از تبعات و پیامدهای منفی وجود این موجودات در جامعه است که این 

ثمره منفی آن در سال های اخیر در بیشتر استان های کشور روند صعودی دارد.
حیوان گزیدگی و در صدر آن، سگ گزیدگی در کشور به شکل فزاینده ای رو به افزایش 
است و ایران در بین کشورهای دنیا صدرنشین در ابتلا و مرگ  و میر ناشی از بیماری 

هاری قرار دارد.
 هاری یکی از بیماری های عفونی خطرناک و مشترک بین انسان و حیوان است که می تواند 

منجر به مرگ فرد شود.
سالانه هزینه های گزافی صرف پیشگیری

 از بیماری هاری در کشور می شود
سالانه میلیاردها ریال هزینه صرف پیشگیری از بیماری هاری در ایران می شود و کمتر 
بیماری واگیرداری در ایران وجود دارد که به اندازه این بیماری برای آن هزینه شود اما با 

این وجود هاری جزو بیماری هایی است که بیشتر قربانیان آن نیز کودکان هستند.
افرادی که توسط سگ مبتلا به هاری گاز گرفته یا خراشیده می شوند ممکن است از طریق 
بزاق حیوان به این بیماری دچار شوند. چیزی که هاری را خطرناک می کند این است 

که باعث التهاب پیش رونده مغز شده و در صورت عدم درمان فوری کُشنده خواهد بود.
وجود سگ های بلاصاحب تهدیدی

 بر سلامت جامعه 
با توجه به اینکه جمعیت سگ های ولگرد و بلاصاحب در جامعه کنونی در حال افزایش 
است و این موجودات آزادانه در محیط شهر، محله ها و پارک ها و محیط های بازی در حال 
حرکت هستند اگر تمهیداتی در جهت کنترل و حتی ریشه کنی این موجودات اندیشیده 

نشود جدای از تحمیل هزینه های سرسام آور تزریق واکسن هاری و درمان افرادی که 
دچار این اتفاق شده اند، تهدیدی جدی بر سلامت افراد جامعه علی الخصوص کودکان 

محسوب می شود.
یکی از شهروندان گفت: وجود این حیوانات خطرات بزرگی برای جامعه محسوب می شود 

که از جمله آن آلودگی محیط کوچه و خیابان ها و پارک ها است.
وی با بیان اینکه وجود این حیوانات در محله ها سبب رعب و وحشت کودکان می شود 
عنوان کرد: در ماه های اخیر در استان های دیگر شاهد سگ گزیدگی و حتی مرگ کودکان 

بودیم.
سلامتی کودکان در تهدید سگ های ولگرد 

این شهروند عنوان کرد: چراکه وجود این حیوانات زیاد شده و کودکان درک درستی از 
وجود خطر این موجودات نداشته و علاوه بر آن این افراد توانایی دفاع از خود در برابر این 

موجودات را ندارند پس بیشتر از سایر افراد در معرض خطر هستند.
این شهروند عنوان کرد: اگر تمهیداتی برای کنترل و کاهش این موجودات اندیشیده شود 

محیط جامعه برای حضور افراد و مخصوصاً کودکان امن و مطمئن خواهد شد.
تشکیل کمیته کنترل جمعیت حیوانات ناقل بیماری 

محمد باقر حاج کاظمی، مدیر کل دامپزشکی استان زنجان گفت: سگ های بلاصاحب یا 
سگ های ولگرد در سطح دنیا یک معضل است حال کشور ایران نیز از این مشکل و معضل 

مستثنی نیست.
وی با اینکه در سال های گذشته کمیته ای با نام کمیته کنترل جمعیت حیوانات ناقل 
بیماری به انسان اقداماتی انجام شده است اذعان کرد: کارهایی اجرایی این کمیته بر عهده 

شهرداری ها، بخشداری ها و دهیاری ها است.
مدیر کل دامپزشکی استان زنجان عنوان کرد: حیواناتی که گزش می کنند ممکن است 

بیماری های خطرناکی را به انسان منتقل کنند که هاری در راس آن ها قرار دارد.
آمار سگ گزیدگی در ایران بالا است 

وی با تاکید بر اینکه آمار سگ گزیدگی بسیار بالا است ادامه داد: برای این که این اتفاق در 
جامعه کمتر تکرار شوند نیازمند انجام اقدامات و کارهایی است.

حاج کاظمی اشاره ای به کنترل تعداد سگ های بلاصاحب کرد و گفت: مردم هر منطقه نیز 
در کنترل سگ های بلاصاحب تاثیر مهمی دارند.

وی با تاکید بر اینکه هر منطقه ظرفیتی برای برای پذیرش این حیوانات دارد بیان کرد: 
در برخی مناطق با توجه وجود زباله های در دسترس و تغذیه سگ ها توسط مردم زمینه 

افزایش سگ های ولگرد فراهم می شود.
وجود دو رویکرد برای کنترل سگ های ولگرد 

مدیر کل دامپزشکی استان زنجان عنوان کرد: به طور کلی در کنترل تعداد سگ های ولگرد 
دو رویکرد کلی وجود دارد تا نتیجه حاصل شود.

وی افزود: در رویکرد اول راه  حل این است که این حیوانات معدوم شود تا به نتیجه برسیم 
که این روش مورد تایید محیط زیست و افراد حیوان  دوست نیست .

حاج کاظمی با تاکید بر اینکه در رویکرد دوم اگر بخواهیم 
اقدامات انجام شده پایدار واقع شود باید اصولی انجام شود 
گفت: در این اقدام سگ ها باید جمع آوری و عقیم سازی شده 

و واکسیناسیون آن ها انجام شود.
وی ادامه داد: بعد از انجام اقدامات فوق این رویکرد با گذر 

زمان نتایج مطلوبی در پی خواهد داشت.
مدیر کل دامپزشکی استان زنجان با بیان اینکه شهروندان 
تاثیر زیادی در افزایش و کاهش تعداد سگ های بلاصاحب 
حیوانات  این  تغذیه  از  امکان  حد  تا  مردم  گفت:  دارند 

خودداری کنند.
در  کودکان  خصوص  به  و  شهروندان  اینکه  بیان  با  وی 
زمینه های مربوطه نیازمند آموزش هایی هستند اذعان کرد: 
کودکان باید آموزش هایی را فراگیرند که تحت گزش قرار 

نگیرند و اینکه در صورت گزش چه اقداماتی انجام دهند.
و  آگاهی ها  مردم  به  باید  کرد:  خاطرنشان  حاج کاظمی 
هاری  بیماری  اینکه  بر  علاوه  که  شود  داده  آموزش هایی 
بسیار خطرناک است و اگر در انسان به مرحله علامت دار 

برسد سبب مرگ خواهد شد.
شهروندان نیازمند آموزش های لازم هستند 

وی گریزی به سایز آموزش های لازم به شهروندان زد و تصریح کرد: آموزش هایی در رابطه 
با اینکه باید از نزدیک شدن به سگ ها اجتناب کنیم و در صورت نزدیک شدن سگ به 
فرد، از فرار پرهیز کنیم ، از دست زدن به توله های سگ ها دوری شود باید جزو آموزش ها 

قرار گیرد.
مدیر کل دامپزشکی استان زنجان خاطرنشان کرد: سگ های صاحب دار نیز باید مرتب تحت 

نظر دامپزشک ویزیت شده و واکسیناسیون لازم انجام شود.
وی با بیان اینکه سگ های بلاصاحب برای جامعه معضل محسوب می شود عنوان کرد: این 
موجودات به محیط زیست نیز صدمه وارد می کنند و با توجه به حس بویایی قوی که دارند 

نوزاد حیوانات که در طبیعت هستند را طعمه خود قرار می دهند.
فعالیت دو اکیپ زنده گیری سگ در زنجان

جلال کرمی، رئیس کمسیون خدمات شهری زنجان در گفتگو با موج رسا گفت: یکی از 
معضلات خدمات شهری کلان شهر ها سگ های بلاصاحب است که جدای از ایجاد رعب و 
وحشت میان مردم و ایجاد جو روانی، بیماری های مشترک مانند هاری با انسان دارد که 

امری نگران کننده است.
وی با تاکید بر اینکه برای مقابله با این موضوع اقداماتی انجام شده است تاکید کرد: در 
روش قبلی با هدف طعمه گذاری کار انجام می شد اما در روش جدید به صورت زنده گیری 

اقدام می شود . 
رئیس کمسیون خدمات شهری زنجان عنوان کرد: در حال حاضر دو اکیپ زنده گیری به 
صورت شبانه روزی در حال فعالیت هستند و در هر نقطه از شهر که نیاز باشد اقدام به 

فعالیت می کنند و با تزریق داروی بیهوشی زنده گیری انجام می شود.
وی با تاکید بر اینکه با هماهنگی اداره دامپزشکی ماهانه عقیم سازی این موجودات انجام 
می شود مطرح کرد: بودجه عقیم سازی برای این حیوانات در نظر گرفته شده و اقدامات لازم 

از جمله واکسیناسیون انجام می شود.
ساخت پناهگاه برای جمع آوری سگ های بلاصاحب

کرمی با تاکید بر اینکه سال گذشته در جلسه شورای شهر لایحه ای مبتنی بر ایجاد پناهگاه 
تایید شد اظهار کرد: برای ایجاد این پناهگاه بودجه ای بالغ بر ۱۲ میلیارد تومان در نظر 

گرفته شده و پناهگاه مذکور باید از حداقل استانداردهای کشوری برخوردار باشد.
جمع آوری ۹۷۲ قلاده سگ بلاصاحب در سال 1۴۰۳

وی ابراز کرد: پناهگاه سگ های بلاصاحب در سایت مهتر قرار دارد و محوطه سازی آن انجام 
شده است و به لحاظ فیزیکی از پیشرفت ۳۰ درصدی برخوردار است.

 رئیس کمسیون خدمات شهری زنجان گریزی به مسئله جمع آوری سگ های بلاصاحب 
در سال ۱۴۰۳ زد و عنوان کرد: تعداد ۹۷۲ قلاده سگ زنده گیری و تعداد ۳۰۰ قلاده نیز 

واکسیناسیون شدند.
وی از شهروندان خواست از غذا دادن به این حیوانات دوری کنند و این امر را به نهاد های 

مربوطه واگذار کنند تا بتوان تعداد آن ها و خطراتی که برای جامعه دارد را کنترل کنند.

وقتی که گوش شنوایی نیست؛

انفجار جمعیتی سگ های بلاصاحب در زنجان

روز�� خانواده

زنان چگونه می توانند برای زیارت اربعین
 از کشور خارج شوند؟

مراکز اقامتی بهبود و بازتوانی معتادین زنجان
 رتبه بندی شد

یک روانشناس:
هیجانات مثبت در خانواده های پرجمعیت، بیشتر است

ایسنا/ رئیس اداره گذرنامه فرماندهی انتظامی تهران بزرگ توضیحاتی را درباره 
نحوه صدور گذرنامه  برای زیارت اربعین، شرایط خروج زنان از کشور و ... ارائه کرد.

سرهنگ غلامحسین زراعت کار درباره نحوه درخواست گذرنامه گفت: افرادی که 
گذرنامه ندارند و قصد حضور در مراسم راهپیمایی اربعین را دارند، می توانند بدون 
خروج از منزل و تنها از طریق برنامه کاربردی پلیس من درخواست خود را ثبت 
و گذرنامه زیارتی دریافت کنند. کسانی هم که گذرنامه دارند و از نظر فیزیک 
گذرنامه مشکلی ندارند، باید به تاریخ اتمام آن توجه کرده و اگر گدرنامه شان کمتر 

از شش ماه از تاریخ اعتبارش باقی مانده بود، برای تعویض آن اقدام کنند.
زراعت کار افزود: این شش ماه از زمانی محاسبه می شود که سفر آنان شروع می 
شود و اگر از 10 روز آینده می خواهند سفر خود را شروع کنند این مدت از آن 

روز محاسبه می شود.
وی همچنین گفت: فیزیک و شکل ظاهری برخی از گذرنامه ها دچار مشکل  و 
مخدوش شده و یا خط خوردگی دارد که این گذرنامه نیاز است حتما تعویض 
شوند. همچنین شهروندانی که گذرنامه آنان مفقود شده لازم است از طریق برنامه 
کاربردی پلیس من نسبت به اعلام این موضوع به پلیس اقدام کرده یا حضوری به 

دفاتر پلیس گذرنامه مراجعه کنند.
اعتبار گذرنامه زیارتی چقدر است؟ 

رئیس اداره گذرنامه فرماندهی انتظامی تهران بزرگ با بیان اینکه در حال حاضر دو 
نوع گذرنامه وجود دارد که شهروندان می توانند از آن برای سفرهای خود استفاده 
کنند، گفت: یک نوع گذرنامه عادی است که جلد قرمز رنگ دارد و گذرنامه زیارتی 
که از سال قبل برای تسهیل خدمات رسانی به زائران توسط فرماندهی کل فراجا 
طراحی شده است. عزیزانی که قصد دریافت گذرنامه زیارتی را دارند می توانند 
در منزل، گذرنامه خود را از طریق برنامه کاربردی پلیس من ثبت و فرایند پنج 

مرحله ای آن را انجام دهند.
زراعت کار افزود: عزیزانی هم که از سال قبل گذرنامه زیارتی دریافت کرده اند هیچ 
دغدغه ای نداشته باشند چرا که گذرنامه آنان پنج سال اعتبار دارد. نهایت سعی 
همکاران بنده در پلیس گذرنامه این است که گذرنامه ها را در مدت زمان بین 
چهار تا هفت روز به دست شهروندان برسانیم و تقاضا داریم این بازه زمانی را قبل 

از سفر مد نظر داشته باشند.
زراعت کار گفت:  افرادی هم که قصد دریافت گذرنامه عادی دارند می توانند به 

مراکز پلیس +10 مراجعه و درخواست خود را ثبت کنند.
افراد زیر ۱۸ سال نیاز به اذن ولی یا قیم دارند

رئیس اداره گذرنامه فرماندهی انتظامی تهران بزرگ در خصوص سن اخذ گذرنامه 
نیز گفت: افراد برای دریافت گذرنامه به سه گروه زیر 18 سال ، 18 تا 50 سال 
و بالای 50 سال تقسیم بندی می شوند که افراد زیر 18 سال حتما باید رضایت 
ولی یا قیم قانونی خود را برای دریافت گذرنامه دریافت کنند. افراد ذکور 18 تا 
50 سال حتما باید وضعیت نظام وظیفه خود را مشخص کنند و اگر سربازی را 
گذرانده اند می توانند بدون سپردن وثیقه و فقط ثبت نام در سامانه سخا خروج از 
کشور را ثبت کنند و بدون دغدغه به سفر بروند و غائبین نیز حتما وضعیت نظام 

وظیفه خود را مشخص کنند.
زراعت کار گفت: زنان نیز دو گروه را شامل می شوند که گروه مجردها اگر زیر 18 
سال هستند حتما اذن ولی را می خواهند و زنان متاهل نیز برای یکبار اجازه همسر 
را برای خروج از کشور لازم دارند و اگر این اجازه قبلا داده شده است دیگر نیازی 

به اخذ مجدد رضایت همسر را ندارند.

خبر 

۶۶

ایسنا/  یک روانشناس گفت: هیجانات مثبت از جمله شادی، غرور، امید، توانمندی، 
احساس رضایت، صلح و پذیرش، در خانواده های پرجمعیت، بیشتر است.

مهدی شیرمحمدی ، اظهار کرد: فرزندانی که در یک خانواده و در کنار هم رشد 
می کنند و بزرگ می شوند، با یکدیگر همدل بوده و حامی و پشتیبان هم هستند.

وی افزود: طبق تعریف سازمان جهانی بهداشت، اگر فاصله سنی دو فرزند با یکدیگر 
بیشتر از 3 یا 3.5 سال باشد، هر یک به عنوان تک فرزند محسوب می شوند و 
همدلی و تعامل و همکاری مطلوبی بین آنان ایجاد نمی شود چرا که دنیای مطلوب 

آنان با یکدیگر متفاوت است.
کرد  توصیه  دارند  فرزندآوری  به  تصمیم  که  جوانی  زوجین  به  روانشناس  این 
فرزندان خود را با فاصله سنی کم و حداکثر 3 سال به دنیا بیاورند تا فرزندان در 

کنار یکدیگر رشد کنند و با هم تعامل سازنده داشته باشند.
وی خودکارآمدی را شادی آفرین دانست و خاطرنشان کرد: ثروت و دارایی و شانس 
ممکن است موقعیت آفرین باشند ولی شادی آفرین نیستند و آنچه که به نشاط 
درون خانواده کمک می کند، احساس خودکارآمدی ناشی از همکاری و تعامل بین 

اعضای خانواده است.
روانشناسی،  علم  معاصر  بزرگان  از  بندورا  آلبرت  اینکه  بیان  با  شیرمحمدی 
والدین  افزود:  است،  کرده  عنوان  خودکارآمدی  درخت  میوه ی  را  نفس  عزت 
تک فرزندها، معمولا والدینی حمایتگر، هلی کوپتری و برف روب هستند بدین معنا 
که مانند هلی کوپتر دائما بالای سر فرزندشان هستند تا آسیبی به او نرسد و 
همچون برف روب، مدام جاده را برای فرزندشان صاف می کنند و همه ی اینها به 

خودکارآمدی و در نهایت عزت نفس فرزندشان آسیب می زند.
وی اظهار کرد: والدین تک فرزندها، همواره دچار نگرانی، کمال گرایی و آرمان خواهی 
هستند و این باعث فشار والدین بر فرزندان و مخدوش شدن اعتماد به نفس آنان 

می شود.
این روانشناس، خانواده را یک سیستم عنوان کرد که مانند هر سیستم دیگری 
باید شارژ شود و گفت: دورهمی ها، لطیفه گویی ها، سربه سر گذاشتن ها، گفت وگوها، 

شوخی ها و خنده های بین اعضای خانواده، این سیستم را شارژ می کند.

حراج حضوری و نقدی 
  مؤسسه ای اقتصادی در نظردارد :

-  تعداد 1263دستگاه انواع موتور سیکلت اوراقی را از طريق حراج حضوری و نقدی بفروش برساند :

زمان بازدید:   روز شنبه مورخه ۱4۰۳/۰۵/۱۳ صبح ازساعت ۸/۳۰ الی۱۳، بعداز ظهر از ساعت۱۵ الی ۱۸

۱-زنجان –پارکینگ حامی : جنب زندان مرکزی 

مکان بازدید:
۲-زنجان –پارکینگ مهدی: عوارضی زنجان قزوین روبروی گمرک 

۳- زنجان - پارکینگ زنجان: اول جاده بیجار نرسیده به پل اتوبان 

4- زنجان - پارکینگ شهریار :کیلومتر یک جاده بیجار جنب اموزشگاه پایه یکم )تپه( 

۵-زنجان - پارکینگ فجر:کیلومتر ۲۵ اتوبان زنجان -تبریز

زمان حراج  و مکان حراج  روزیک شنبه مورخه ۱4۰۳/۰۵/۱4   ساعت ۱۰ صبح   *   زنجان -  جاده گاوازنگ  سالن همایش اتاق  بازرگانی   )بورس سابق ( 

))توجه(( ۱- با عنایت به اینکه برگزاری حراج بصورت نقدی میباشد ،لذا متقاضیان بایستی ۲۰% مبلغ پیشنهادی را در زمان خرید بصورت نقدی پرداخت نمایند.
۲-خریداران  موظفند  حداکثر ظرف مدت یک هفته جهت تسویه حساب وتحویل موتور سیکلتها اقدام نمایند در غیر اینصورت مسئولیتی بعهده فروشنده 

نخواهد بود .  شماره تلفن تماس : ۳۳44۸6۸6  و  ۰۲4-۳۳44۱۳6۵

سرپرست معاونت محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت محیط زیست استان زنجان ،

تشنگی حیات وحش و ضرورت توجه به حق آبه محیط زیست در استان زنجان
صدای زنجان/  سرپرست معاونت محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان زنجان گفت: با توجه به گرمای هوا و ضرورت توجه به حیات 
وحش انتظار داریم حق آبه حیات وحش در بخش های مختلف مورد توجه قرار گیرد.

امجد باقری ، با بیان اینکه حیات وحش برای استفاده از منابع آبی موجود در طبیعت 
حق و حقوقی دارند که نباید مورد بی توجهی قرار گیرد و باید رعایت شود، اظهار 
کرد: رعایت حق و حقوق حیوانات به ویژه در شرایط خشکسالی و کمبود منابع آبی 
مورد تاکید محیط زیست است. وی تصریح کرد: باید نسبت به حق آبه حیوانات و 
رفع تشنگی گونه های جانوری توجه داشت، برخی مواقع نبود امکان تهیه آب برای 
حیوانات موجب شده که گونه های جانوری حین مراجعه به استخرهای کشاورزی 
برای رفع تشنگی به داخل استخر سقوط کرده و تلف شوند و یا با بی مهری برخی 
افراد سودجو مواجه و سرنوشت ناگواری داشته باشند. باقری با اشاره به افزایش دمای 
هوا و گرمای حاکم در منطقه، به تدابیر اندیشیده شده برای حیات وحش در حوزه 
تامین آب مورد نیاز جانوران، گفت: تلاش شده است در مناطق تحت مدیریت این 

اداره کل با تعبیه آبشخور و تامین آب، تنش کمتری به محیط زیست وارد شود و 
با توجه به اهمیت کار تعدادی آبشخور دیگر نیز در نقاط مورد نظر تعبیه و نصب 
خواهد شد. سرپرست معاونت محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان زنجان ادامه داد: البته در مناطقی همچون منطقه فیله خاصه که 
گونه های مختلف برای رفع تشنگی به سد واقع در منطقه مراجه می کردند با مشکلاتی 
مواجه هستیم؛ چراکه وضعیت منابع آب به علت کاهش بارندگی ها محدود شده 
است و شرایط خوبی ندارد. هرچند تلاش شده مشکلات به حداقل برسد. او به پایش 
مستمر آبشخورها نیز اشاره کرد و گفت: برای حفظ امنیت حیوانات در مناطق مختلف 
آبشخورها که محل تجمع حیوانات هستند از طریق دوربین های نظارتی و پایشی و 
همچنین حضور نامحسوس محیط بانان کنترل می شود. همچنین به لحاظ بهداشتی 
نیز با توجه به حضور دام دامداران در برخی محل ها و احتمال شیوع بیماری مشترک 
بین حیات وحش و حیوانات اهلی با همکاری اداره کل دامپزشکی پیگیری های لازم 
از طریق پایش مشترک زیستگاه ها و ضدعفونی آبشخورها انجام می شود و تاکنون نیز 

خوشبختانه مشکلی در این رابطه به وجود نیامده است. باقری افزود: سال جاری با 
توجه به افزایش شدید دما و محدود شدن منابع  آبی در طبیعت سبب شده تا احتمال 
حضور وحوش در حاشیه روستاها و نزدیکی مناطق مسکونی وجود داشته باشد که در 
این شرایط نخستین اقدامی که باید در مواجهه با حیات وحش در مناطق مسکونی 
انجام داد تماس با محیط زیست و گزارش موقعیت و گونه مشاهده شده است تا آن ها 
نسبت به خارج کردن امن حیوان از منطقه سکونتگاهی و بازگرداندن آن به زیستگاه 
خود اقدام کنند و از آزار و اذیت آنها خودداری کنند. وی با بیان اینکه افراد در صورت 
رویارویی با حیات وحش به هیچ عنوان نباید باعث تحریک و آزار و اذیت آن ها شوند، 
عنوان کرد: کاهش اثرات خشکسالی بر حیات وحش و حفظ محیط زیست تنها با 
اعتبار محدود اداره کل محیط زیست استان تأثیر جدی نخواهد داشت و نیاز است مردم 
با مشارکت در طرح نذر طبیعت با اهدای مخزن ذخیره آب، تأمین آب و علوفه برای 
حیات وحش، از خطر انقراض آنها جلوگیری کنند تا همچنان در طبیعت شاهد حضور 

و زندگی گونه های مختلف جانوری باشیم.

صدای زنجان/ مدیرکل بهزیستی استان زنجان گفت: با بررسی های انجام گرفته از 12 
مرکز اقامتی بهبود و بازتوانی افراد با اختلال مصرف مواد، پنج مرکز رتبه یک و هفت مرکز 
رتبه 2 را کسب کردند که استانداردسازی خدمات در آنها از فعالیت های مورد نظارت 
بهزیستی است. روح اله خدابنده لو  در جلسه کمیته استانی رتبه بندی مراکز اقامتی 
بهبود و بازتوانی افراد با اختلال مصرف مواد افزود: تمامی فعالیت های مراکز تحت نظارت 
و وضعیت مددجویان حاضر و موارد خدمات دهی به آنها کنترل و بررسی می شود و در 
فرایند رسیدگی به تخلفات مراکز قرار می گیرد. وی اظهار داشت: برخی از شاخص های 
ارزیابی، شاخص های حیاتی هستند که مستقیم ایمنی و جان بیماران و ساکنین مرکز 
را تحت تأثیر قرار می دهند و در صورت نبودن هر یک از آنها، مرکز اخطار می گیرد. این 
مسوول ادامه داد: رعایت برخی شاخص های حیاتی همچون در دسترس بودن کپسول 
های آتش نشانی فعال و استاندارد، حضور مسوول فنی در مرکز مطابق با دستورالعمل های 
مربوطه، فعال بودن دوربین های مداربسته و سیستم اعلام حریق از جمله مواردی است 
که مورد بررسی قرار می گیرد. مدیرکل بهزیستی زنجان یادآور شد: طرح رتبه بندی 
مراکز با همکاری کمیته استانی و کارشناسانی از واحد حراست، بازرسی، کارشناس مراکز 
غیردولتی و کارشناس دفتر اعتیاد معاونت توسعه پیشگیری پس از انجام خود ارزیابی 

توسط مسئول فنی مرکز اجرا شده است.



چهار شنبه   ۱۰   مرداد    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۶۶۵

عربستان میزبان جام جهانی؛

ایران به دنبال بازسازی آزادی!

همراه با المپیک پاریس؛

کشتی گیران با بالاترین آمادگی راهی پاریس می شوند

ژیمناستیک آبروی ورزش را خرید
در  گفت:  ژیمناستیک  سابق  ملی پوش  مهر/ 
به همین خاطر  و  دارند  ارزش  ثانیه ها  ژیمناستیک 
است که سرمربی الفتی به موضوع داوری ورود کرد اما 
مجری رسانه ملی از علم روز ژیمناستیک اطلاع ندارد.

هادی خناری نژاد ، درباره صعود تاریخی مهدی الفتی 
تنها نماینده ژیمناستیک ایران در المپیک پاریس به 
فینال مسابقات گفت: همین که ژیمناستیک ایران 
موفق شد بعد از 60 سال سهمیه المپیک بگیرد نشان 
می دهد ژیمناستیک ایران کجای دنیا ایستاده است، 
این اتفاق تاریخی و بسیار مهم است. سهمیه و حضور 
ما در المپیک ارزش زیادی دارد، ژیمناستیک آبروی 
بالا  بسیار  المپیک  را خرید. سطح مسابقات  ورزش 
بود، چکیده 400 ورزشکار حرفه ای در المپیک حضور 
داشتند و مهدی الفتی هم توانست در پرش خرک به 

نحو احسن کارش را انجام دهد.
مهدی الفتی کار بسیار بزرگی کرد

وی گفت: انتظاری که از مهدی الفتی در پرش خرک 
داشتیم برآورده شد و او توانست فینالیست شود. نفر 
هفتمی که به فینال المپیک راه پیدا کرد ورزشکار 
مسابقات  در  دارد  را  اول  رنکینگ  که  است  ارمنی 

قهرمانی جهان هم عنوان قهرمانی را به دست آورده بود. این نشان می دهد سطح 
مسابقات سخت تر از دفعات قبل بوده و مهدی الفتی کار بسیار بزرگی کرده است. از 
مسئولان خواهش می کنم پاداشی که قرار است به مدال آوران المپیک داده شود به 

الفتی هم تعلق بگیرد.
گزارشگر تلویزیون به مسائل حاشیه ای پرداخت

برنامه  گزارشگر  الفتی  مسابقه  پخش  زمان  گفت:  ژیمناستیک  سابق  ملی پوش 
صحبت های خوبی مطرح نکرد و به مسائل حاشیه ای پرداخت. او به صحبت های 
خیرخواه واکنش نشان داد و گفت چرا سرمربی الفتی صحبت از ناداوری می کند. 
پرداختن به این موضوعات اصلًا درست نیست و ممکن است به سرمربی و ورزشکار 
مسائل  به  اینکه  نه  کند  تشویق  را  ورزشکار  باید  ملی  رسانه  بالاخره  بزند.  آسیب 

حاشیه ای بپردازد.
خناری نژاد تأکید کرد: بعد از مسابقه ورزشکار و سرمربی استرسی زیادی دارند و نباید 
گزارشگر برنامه به صحبت های خیرخواه واکنش نشان می داد. داوران می توانستند به 
پرش اول مهدی یک تا دو دهم بیشتر نمره بدهند، اما در مسابقات المپیک، معمولاً 
داوری ها سخت گیرانه تر است.پرش های مهدی خیلی خوب بود و اگر در فینال هم آن 
چیزی که مدنظر سرمربی است اجرا کند احتمال دارد بهترین نتیجه تاریخ بازی ها را 

کسب کند و اتفاق خوبی رقم بزند.

در رسانه ملی به داور المپیکی ژیمناستیک اشاره ای نشد
ملی پوش سابق ژیمناستیک خاطرنشان کرد: گزارشگر تلویزیون از علم روز ژیمناستیک 
بی اطلاع بود و حرکات را نمی دانست. به نظرم صدا و سیما باید کسی را انتخاب کند 
که حرکات را بشناسد و به مردم توضیح بدهد. ما در مرحله مقدماتی برای اولین بار 
در تاریخ ژیمناستیک ایران یک داور از ایران داشتیم که متأسفانه در رسانه ملی به 

آن هیچ اشاره ای نکردند.
خناری نژاد گفت: چرا این اتفاق افتاد؟ مگر داوری که در این مسابقات حضور داشت 
نماینده ایران نبود؟! چرا اصلًا به آن هیچ اشاره ای نکردند؟! ما باید همیشه خودزنی 
کنیم؟! این اتفاق قشنگ نیست و باید همه با هم همدل باشیم. خیلی از ژیمناست های 
جوان که این رشته را کنار گذاشتند به مربیگری و داوری روی آوردند و آنها باید 
بدانند نماینده ایران در المپیک حضور دارد. این اتفاق قشنگ نیست و باید به آن 

پرداخته می شد.
در ژیمناستیک ثانیه ها نتیجه را رقم می زند

وی گفت: چهار روز دیگر الفتی باید در مسابقات فینال حاضر شود؛ توصیه می کنم 
گزارشگر عوض شود و به فینالیست شدن الفتی و این اتفاق مهم و تاریخی بیشتر 
بپردازند. در ژیمناستیک ثانیه ها اهمیت زیادی دارد و یک صدم هاست که نتیجه را 
عوض می کند و فینالیست شدن و مدال گرفتن یک ژیمناستیک را رقم می زند. به 
همین خاطر هم بود که سرمربی الفتی هم به این موضوع واکنش نشان داد. همین 

یک دهم ها و یک صدم هاست که نتیجه را رقم می زند و 
به چشم سرمربی تیم می آید اما گزارشگر چون از علم روز 
ژیمناستیک بی اطلاع است و حرفه ای ورزش نکرده این 

موضوع به چشمم نمی آید.
خیرخواه حق داشته در مورد ناداوری صحبت کند

خناری نژاد عنوان کرد: برای یک ورزشکار همین یک 
دهم ها و یک صدم ها اهمیت زیادی دارد و اگر حقش را 
خورده باشند به چشمش می آید. این ورزشکار در سرما 
و گرما و در تعطیلی و روز عید برای موفقیت در میدان 
المپیک تمرین کرده و فشار زیادی را متحمل شده است. 
به همین خاطر خیرخواه این موضوع را مطرح کرد و حق 
هم داشته است. خدا را شکر مهدی الفتی با یک مربی 
ایرانی به این موقعیت رسید و از این بابت باید به این 
موضوع هم خوش بینانه نگاه کنیم که اعتماد به مربی 
ایرانی هم جواب داده و او به این مرحله رسیده است؛ 
خیلی از رقبای الفتی که حتی از نظر امکانات و تجهیزات 
به روز هستند در المپیک خراب کردند و طبق انتظارات 
ظاهر نشدند فقط به خاطر اینکه این مسابقات آوردگاه 
ایران  ورزشکار  دارد.  زیادی  استرس  و  است  المپیک 
توانست با یک مربی ایرانی به این موقعیت برای اولین بار 

برسد و امیدوارم از نگاه مسئولان این موضوع غافل نشود.
نباید بار اضافه روی دوش الفتی بگذاریم

وی تأکید کرد: الفتی الان در فینال است و کسی نمی تواند آن را انکار کند و این برای 
همه ما مهم است. حتی اگر ما در المپیک جایگاه هفتم هم به دست بیاوریم باید 
ارزش آن را مثل کسب مدال بدانیم. حتی چند سال پیش فکرش را هم نمی کردیم در 
المپیک حاضر شویم اما این روند به گونه دیگر اتفاق افتاد. ژیمناستیک ورزش غیرقابل 
پیش بینی است و اگر الفتی دو تا پرش خود را به خوبی اجرا کند و آن یک قدم اضافه 

هم نداشته باشد حتی می توان روی مدال او هم حساب باز کنیم.
ملی پوش سابق ژیمناستیک گفت: دبیر رئیس فدراسیون کشتی با وجود اینکه می داند 
کشتی گیرانش مدال خواهند گرفت اما قول آن را نمی دهد تا باری روی کشتی گیران 
نگذارد. این کار روانشناسی است و ما هم نباید بار اضافه روی دوش الفتی بگذاریم. 
من حتی به مهدی هم پیام دادم که با آرامش فقط کارش را انجام بدهد و هیچکس 
از او انتظار ندارد. اگر او کار خودش را انجام دهد از نظر ما بهترین اتفاق خواهد بود. 
پرش های مهدی خیلی خوب است و بعد از فینالیست شدنش هم درگاهی اشک شوق 
ریخت. این اشک ها نشان از کار چندین ساله است، الفتی از جوانان به تیم ملی تزریق 
شد و این امر شدنی نبود مگر با حمایت های رئیس فدراسیون. تمام اتفاقاتی که در این 

چند ساله رقم خورده با برنامه ریزی و مدیریت رئیس فدراسیون بوده است.

همشهری آنلاین/ ورزشگاه آزادی تهران امسال برای برگزاری مسابقات لیگ برتر و 
همچنین برگزاری مرحله سوم مسابقات مقدماتی جام جهانی 2026 دچار چالش 
بزرگی شده است. بازی های تیم ملی و تیم های استقلال و پرسپولیس در آسیا و 
لیگ برتر در این ورزشگاه بزرگ برگزار می شد اما امسال ورزشگاه آزادی به دلیل 
استانداردسازی نمی تواند در بازی های ابتدایی لیگ برتر مهمان حریفان باشد. البته این 
موضوع تنها مختص استقلال و پرسپولیس نیست و تیم ملی هم احتمالاً برای بازی 
شهریورماه باید ورزشگاه دیگری معرفی کند. در این شرایط ورزشگاه تختی جایگزین 
آزادی شد تا استقلال و پرسپولیس در هفته های ابتدایی در این ورزشگاه از حریفان 

خود پذیرایی کنند.
 این در حالی است که در سال های گذشته و دوران وزارت مسعود سلطانی فر در 
سال 1398 بودجه 10 میلیارد تومانی برای ترمیم این ورزشگاه در نظر گرفته شد 
که البته در آن زمان ورزشگاه تختی ترمیم نشد تا اینکه بلافاصله پس از اعلام حضور 
سرخابی ها در ورزشگاه تختی کار استانداردسازی این ورزشگاه آغاز و بخشی از این 

کار هم انجام شد.
طبق ادعای مسئولان، ورزشگاه تختی 90 درصد آماده برگزاری مسابقات است و برای 
تجهیز 100 درصدی ورزشگاه باید تیم های استقلال و پرسپولیس مبلغی پرداخت 
کنند. مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال دیروز این مبلغ را اعلام کرد، بر این اساس 
دو تیم استقلال و پرسپولیس برای بازی در تختی باید در اسرع وقت 1۷ و نیم میلیارد 
به ورزشگاه تختی بدهند.  این 2 باشگاه پیش از این برای برگزاری دیدارهای خانگی 
خود در ورزشگاه آزادی مبلغی بابت اجاره این ورزشگاه پرداخت می کردند اما حالا 
طبق ادعای رئیس فدراسیون فوتبال دو تیم باید مبلغ 1۷ و نیم میلیارد تومان برای 
تجهیز ورزشگاه پرداخت کنند. این در حالی است که دو تیم پایتخت نشین علاوه بر 

این مبلغ باید بابت اجاره ورزشگاه تختی هم مبلغی واریز کنند و حالا مشخص نیست 
این 35 میلیارد تومان در کجا و چگونه هزینه خواهد شد.

تیم ملی به دنبال زمین بازی، عربستان به دنبال میزبانی جام جهانی!
روز گذشته درست بعد از اخبار در مورد بازسازی ورزشگاه آزادی و مشکلاتی که برای 
میزبانی تیم های استقلال و پرسپولیس و تیم ملی وجود دارد یک خبر قابل تامل 

منتشر شد؛ عربستان آماده میزبانی جام جهانی 2034!
 در حالی که تیم های ایرانی انگشت شماری استادیوم استاندارد دارن عبستانی ها که 
در سال های اخیر پیشرفت چشمگیری در فوتبال داشته خود را آماده میزبانی برای 
جام جهانی 2034 می کند. بازسازی ورزشگاه ها در همه جای دنی مرسوم است و 

می توان به سانتیاگو برنابئو به عنوان یکی از آخرین مثال های این کار اشاره کرد. 
عملیات بازسازی برنابئو از سال 2019 آغاز شد که عواملی مانند کرونا و جنگ اکرانی 
و روسیه اتمام کار را به تعویق انداخت. در نهایت پادشاه اروپا با هزینه ای به مبلغ 
1.۷ میلیارد یورو کار را به پایان رساند و مجهز ترین ورزشگاه جهان را طی حدود 3 

سال به پایان رساند.
شاید مقایسه آزادی با برنابئو فرا فانتزی باشد، پس به خاور میانه می آییم. عربستان 
که با بازیکنان بزرگ اروپایی در سال های اخیر بسیار سر زبان ها افتاده در 160 روز 
ورزشگاه ساخته است! درست شنیدی ساخت نه بازسازی! ورزشگاه کینگدام آرنا )به 
عربی: ملعب المملکة ارینا( )به فارسی: ورزشگاه پادشاهی آرنا( یک ورزشگاه چند 
منظوره در شهر ریاض پایتخت عربستان سعودی است. این ورزشگاه در سال 2023 
ساخته شد و گنجایش 30٬000 نفر را دارد و در 180 روز ساخته شد. این ورزشگاه 
بیش از 30000 جایگاه از جمله 20 جایگاه وی آی پی را در خود جای می دهد. دارای 
یک سقف جمع شونده و یک صفحه ویدئویی چهار طرفه است که در مرکز آن آویزان 
شده است. این در حالی است که ما درست در پایتخت ایران تنها یک ورزشگاه از 50 

سال پیش تا کنون داریم که حالا به وضعیت بحرانی رسیده است.
آخرین وعده!

در شرایطی مسوولین ورزش تا به امروز قول های زیادی برای بازسازی ورزشگاه آزادی 
داده اند که متاسفانه به دلیل نبود اعتبارات به سرانجام نرسیده است.

 کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان نیز در آخرین اظهار نظر خود در خصوص 
بازسازی استادیوم آزادی این قول را داده که امسال در قانون بودجه 1403  هزار و 
دویست میلیارد تومان برای مجموعه آزادی پیش بینی شده که استادیوم بخشی از آن 

است که با این مبلغ تمام مشکلات حل خواهد شد.

ایرنا/  عضو هیات رئیسه فدراسیون کشتی توضیحاتی در خصوص میزان سلامت و 
آمادگی جسمانی ملی پوشان در آستانه حضور در بازی های المپیک پاریس ارائه کرد.

سهراب کیهانی در خصوص اخبار مصدومیت امیرحسین زارع اظهار داشت: کسانی که 
در کشتی هستند و آشنایی با تمرینات سخت این رشته دارند به خوبی می دانند که 
کشتی گیران در بیشتر مواقع با مصدومیت های جزئی دست به گریبانند. زارع نیز یک 
مصدومیت جزئی داشت اما زیاد مهم نیست. به مردم قول می دهم که زارع در پاریس 

قدرتمندتر از هر دوره ای ظاهر خواهد شد.
عضو هیات رئیسه فدراسیون کشتی با بیان اینکه سلامت ملی پوشان اولویت فدراسیون 
و کادر فنی است، اظهار داشت: به صورت مستمر سلامت این قهرمانان را پایش 

می کنیم و اجازه نخواهیم داد که یک مصدومیت جزئی به مشکل بزرگی برای قهرمانان 
تبدیل شود. چند وقت پیش هم امین میرزازاده مصدومیت جزئی داشت اما وی اکنون 

با اقتدار در حال تمرین است. دیگر ملی پوشان نیز مشکل خاصی ندارند.
با اشاره به تمرینات یزدانی گفت: این قهرمان  کیهانی در ادامه صحبت های خود 
بزرگ کشتی ایران هیچ مشکلی از لحاظ تمرینی ندارد. در چند سال گذشته شاهد 
تمرینات یزدانی بودم و باید بگویم که میزان آمادگی حسن در سطح مسابقات جهانی 
2021 اسلو است. امیدوارم وی و دیگر ملی پوشان بهترین نتیجه را برای کاروان ایران 

رقم بزنند.
او با بیان اینکه مردم نگران سلامت قهرمانان خود نباشند گفت: تلاش فدراسیون، کادر 

فنی تیم های تیم ملی موجب شده تا کشتی گیران با بالاترین میزان آمادگی و انگیزه 
راهی پاریس شوند.

مسابقات کشتی سی وسومین دوره بازی های المپیک از روز 15 تا 21 مردادماه در 
سالن شامی دِ مارس آرنا برگزار خواهد شد. مهدی محسن نژاد در وزن 60 کیلوگرم 
کشتی فرنگی نخستین گوش  شکسته ایرانی است که 15 مرداد به روی تشک می رود. 

در این روز همچنین امین میرزازاده در وزن 130 کیلوگرم پیکار خواهد کرد.
مرداد  روز 18  در  رسید.  خواهد  پایان  به  مرداد  روز 1۷  فرنگی  کشتی  مسابقات 
رقابت های کشتی آزاد پیگیری خواهد شد که حسن یزدانی در وزن 86 کیلوگرم اولین 

نماینده ایران در آن کارزار است.

ورزشروز��

دبیر هیات بوکس استان زنجان مطرح کرد:

حضور ۵ بوکسور زنجانی در مسابقات قهرمانی

رئیس هیات بدمینتون استان زنجان خبرداد:

اعزام بدمینتون بازان به مسابقات رنکینگ کشوری

چرا کسی به فکر دختران شجاع و قهرمان
 ایران نیست 

عصر ایران/ بچه های تیم می گویند کل خرج این تیم در شش ماه فقط 15 میلیارد 
تومان است. خیلی از انها شغل دیگری هم ندارند و خرج لباس و ورزششان را هم با 
همین قراردادهای تیم می دهند. فرزانه احمدی ، حسن ظهوری و حسن حسینی __ 
تیم فوتسال بانوان ایران سال 13۷9 تشکیل شد و توانست دو بار قهرمان آسیا شود. 
یعنی همان دو باری که این مسابقات برای زنان در سال های 2015 و 2018 برگزار 
شد. یک بار در مالزی و بار دیگر در تایلند آن ها روی سکوی قهرمانی رفتند. این تیم 
در آخرین مسابقه قهرمانی آسیایی 5 گل به تیم فوتسال زنان ژاپن زد. دخترهای 

فوتسالی یک بار هم نایب قهرمان مسابقات داخل سالن آسیا شده اند.
حالا تیم زنان فوتسال ایران عنوان پرافتخارترین تیم قاره آسیا را دارد. فرزانه توسلی 
گذشت،  که  تورنمنتی  در  گرچه  آورده.  دست  به  را  آسیا  برتر  دروازه بانی  افتخار 
نتوانستند آنطور که باید ظاهر شوند، اما پیش از این وقتی ما با مربی شان حرف زدیم، 
او به آینده آنها امیدوار بود. هنوز در مسابقات المپیک در اذرماه و مسابقات قهرمانی 

آسیا فرصت هست تا این دخترها بتوانند بار دیگر قهرمان شوند. 
وقتی تیم در اردو بود ما برای صحبت با آنها رفتیم. آنها به موفقیت های بزرگ فکر 
می کنند و برای آن تمرین می کنند، گرچه آنها مشکلاتی هم دارند. بچه هایی که 
به این اردوها می آیند از لیگ برتر انتخاب می شوند. لیگی که تقریبا هر سال برگزار 
می شود و بازیکنان افتخارآفرینی در آن شناسایی می شوند. اما جالب است اگر بدانید 
خیلی از تیم های لیگ برتر فوتسال زنان فقط دو هفته قبل از مسابقات تشکیل 
می شوند!  تمرین کافی را در لیگ نداشته اند. بسیاری از تیم های بزرگ فوتسال در 
ایران تیم بانوان ندارند و این می تواند بر کیفیت لیگ و البته تیم ملی فوتسال زنان 
اثر داشت باشد.  این دخترها نه تنها تعداد تیم کمتری دارند، بلکه مبلغ قراردادشان 

هم از اقایان کمتر است.
پولی که باسابقه ترین این دخترها برای یک فصل بازی می گیرد هنوز به یک میلیارد 
تومان نرسیده اما آقایان گاهی تا صد میلیارد تومان هم قرارداد می بندند. بچه های 
تیم می گویند کل خرج این تیم در شش ماه فقط 15 میلیارد تومان است. خیلی از 
انها شغل دیگری هم ندارند و خرج لباس و ورزششان را هم با همین قراردادهای تیم 
می دهند. حالا مدیر تیم فوتسال بانوان به دنبال این است که مبلغ قرارداد دخترها هم 
زیاد شود. اما قبل از آن باید مشکل دیگری حل شود. بازی  این دخترها از تلویزیون 
کشورشان پخش مستقیم ندارد و این امکان جذب اسپانسر را کم می کند. با همه 
مشکلات، بازیکنان تا حالا با همدلی کنار همدیگر بودند تا بتوانند باز هم برای بار سوم 

قهرمان اسیا شوند اما این روزها اخبار خوبی از تیم فوتسال زنان به گوش نمی رسد.

موج رسا/ دبیر هیات بوکس استان زنجان گفت: مسابقات قهرمان کشوری رده سنی 
جوانان از تاریخ 12 تا 1۷ مرداد ماه به میزبانی استان ارومیه برگزار می شود و از 

استان زنجان 5 بوکسور و 2 مربی در این پیکارها حضور خواهد داشت.
مهدی فغفوری با بیان اینکه مسابقات انتخابی تیم بوکس رده سنی جوانان پنجم 
مرداد ماه سال جاری در زنجان برگزار شد، گفت: نفرات برتر این مسابقات مشخص 
شدند. وی افزود: مسابقات قهرمان کشوری رده سنی جوانان از تاریخ 12 تا 1۷ 
مرداد ماه به میزبانی استان ارومیه برگزار خواهد شد. دبیر هیات بوکس استان 
زنجان با اشاره به نفرات شرکت کننده ابراز کرد: استان زنجان با پنچ بوکسور و دو 

مربی در این پیکارها حضور خواهد داشت.
وی با اشاره به نفرات برتر و مطرح در رشته بوکس رده خردسالان تصریح کرد: 
متین صمدی، محمد پارسا محمودی و امیر رضا عباسی در رقابت های اخیر تصاحب 
مقام کردند. فغفوری ادامه داد: این هیات ورزشی توانسته است علاقه مندان زیادی 
را جذب کند. با اقدامات انجام گرفته نسبت به سال گذشته رو به رشد و پیشرفت 

بوده است.

دختران  و  پسران  تیم  گفت:  زنجان  استان  بدمینتون  هیات  رئیس  رسا/  موج 
بدمینتون زنجان به مسابقات رنکینگ کشوری اعزام شدند.

غلامرضا باقری با بیان اینکه مسابقات بدمینتون در بخش دختران و پسران برگزار 
خواهد شد، گفت: تیم پسران به مسابقات رنکینگ کشوری که در شاهرود برگزار 

می شود، اعزام شدند.
وی افزود: از هشتم تا یازدهم مرداد ماه برگزار می شود و تیم پسران بدمینتون 

استان زنجان در رده های سنی زیر 13 و زیر 15 سال شرکت کرده است.
رئیس هیات بدمینتون استان زنجان با اشاره به رده سنی زیر 13 سال عنوان کرد: 
معین مرادی، رهام قاسمی، مهسام باقری، سالار عرب خانی، آرین اسکندری و فراز 

صنایعی ترکیب تیم بدمینتون زنجان را تشکیل می دهند.
وی ادامه داد: در رده سنی زیر 15 سال نیز ماهان مرادی، رادین بهمنی، احسان 
ناصر احمدی، سبحان حسنلو، سمین شکوهی بدمینتون بازان زنجان در مسابقات 

رنکینگ کشوری شاهرود هستند.
باقری با اشاره به سرمربی تیم اعزامی استان زنجان ابراز کرد: سرمربی تیم مهرداد 

حبیبی و به سرپرستی احسان مرادی است.
وی با اشاره به برگزاری همزمان مسابقات رنکینگ دختران در کرمانشاه گفت: در 
این مسابقات نیز نماینده استان زنجان متشکل از پرنیا باقری، اسنا واهبی، دنیا 
محمدی  و سارینا حسن خانی با مربیگری و سرپرستی الناز محمدی شرکت کردند.

رئیس هیات بدمینتون استان زنجان گفت: با توجه به بدمینتون کاران زنجانی 
تمرینات خوبی زیر نظر مربیان داشتند، امیدواریم با کسب مدال های رنگی به 

استان زنجان بازگردند.
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آگهی فقدان سند مالکیتآگهی ماده ۲ قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن آگهی صدور سند المثنی 
هیات قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان خدابنده موضوع ماده ۸ آئین نامه اجرائی قانون 
الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن تصرفات مالکانه و مفروزی اشخاص ذیل را برابر رای صادره تایید نموده است. 
1-تقاضای خانم فرشته امینی فرزند رستمعلی به شماره شناسنامه ۴۳۷۲۳۵۹۰۴۷ صادره از خدابنده متقاضی سند در محدوده پلاک ۲۸۹۷ فرعی از 
۵۷ اصلی واقع در شهر سجاس بخش ۵ زنجان قطعه 1۴۸۶ ششدانگ عرصه و اعیان یکباب ساختمان مساحت ۲۹۴/۰۲ مترمربع برابر رای شماره 
۵۹۷۵ مورخ 1۴۰۳/۰۵/۰۹.  مراتب در اجرای ماده ۲ قانون الحاق و ماده 1۰ آئین نامه اجرائی آن به اطلاع میرساند کسانیکه نسبت به اصل ملک 
اعتراض دارند از تاریخ الصاق ظرف مدت بیست روز اعتراض خود را بصورت مکتوب به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خدابنده تسلیم و از تاریخ 
تسلیم اعتراض باید ظرف مدت یکماه به مرجع ذیصلاح قضائی مراجعه و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت اسناد و املاک خدابنده تسلیم و 
رسید اخذ نماید ، در غیر اینصورت متصرف یا نماینده قانونی وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم وصول اعتراض را دریافت و به اداره 
ثبت تحویل نماید در اینصورت عملیات ثبتی با رعایت مقررات تعقیب خواهد شد. ضمناً صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 

C  ۰۹1۴۰۳۰۴۳۰1۲۰۳۵۳1۵۴  1۴۰۳۲1۷۲۷۰۰۶۰۰۲۷1۷ شماره  ثبتی  درخواست  به  مربوط 
گزارش شماره -آگهی فقدان سند مالکیت-سند مالکیت ششدانگ یک باب ساختمان )پمپ بنزین( با 
مشخصات ذیل:پلاک ۴۲۵ فرعی از 1۸۸- اصلی بخش هشت شهرستان طارم شهر / روستا: درام ، 
نام و نام خانوادگي مالک: حبیب اله محمدي شماره سریال سند: ب۷۷۹۷۶۳/1۳۹۰- صادر و تسلیم 
گردیده است. مالک ملک با ارائه دو فقره استشهاد مصدق ، مدعي مفقود شدن سند مالکیت به علت 
جابجایی گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثني پلاک فوق را برابر ماده 1۲۰ آیین نامه قانون 
ثبت و تبصره هاي ذیل آن نموده است. لذا در اجراي ماده مزبور اعلام میگردد چنانچه هر کس مدعي 
انجام معامله یا وجود سند مالکیت نزد خود است بایستي از تاریخ انتشار این گهي ظرف مدت ده روز 
اعتراض خود را به اداره ثبت طارم تسلیم نماید و رسید اخذ نماید در صورت عدم اعتراض و یا عدم 
ارائه سند مالکیت این اداره مطابق ماده 1۲۰ - آیین نامه مزبور نسبت به صدور سند مالکیت المثني 

بنام متقاضي اقدام خواهد نمود.  تاریخ انتشار : 1۴۰۳/۰۵/1۰

ششدانگ یکباب عمارت به مساحت 1۰۳/۵۰ متر مربع و به پلاک ثبتی شماره ۶۳ فرعی از ۷1 - اصلی بخش ۴ زنجان واقع در شهید 
آباد در صفحه ۲۳۴ دفتر جلد ۸۰ ذیل شماره ۸111 به نام بیت اله اسکندری پور فرزند عنایت اله به شماره ملی ۴۲۸۰۵۰۳۴۴۳ متولد 
1۳1۹ ثبت و در مورخ ۷۵/۹/۷سند مالکیت دفترچه ای آن به شماره چاپی ۶۶۸۳۳۶الف ۸۳ صادر و تسلیم شده است سپس نامبرده با 
ارائه دو برگ استشهادیه محلی برابر درخواست وارده شماره 1۴۰۳۶۲۶۵۹1۴۷۰۰۰۰۵۹-1۴۰۳/۰۴/۰۴ مدعی فقدان سند مذکور به 
علت سهل انگاری گردیده و متقاضی سند المثنی میباشد لذا به موجب تبصره یک ماده 1۲۰ آئین نامه قانون ثبت اسناد و املاک آگهی 
میگردد اگر شخصی اعتراض داشته و مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد یا معاملاتی به نفع او انجام گردیده ظرف مدت ده روز 
از تاریخ انتشار آگهی با ارائه اصل سند مالکیت یا خلاصه معامله به اداره ثبت اسناد رسید دریافت نمایند در غیر اینصورت برابر مقررات 

سند المثنی صادر و تسلیم خواهد شد . رونوشت جهت اطلاع به ستاد اجرایی فرمان امام خمینی )ره( ارسال شود.

رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک طارم - سید موسی الرضا شفیعی جواد شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خدابنده جواد شفیعی مدیرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک خدابنده
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    لیتوگرافی وچاپ: پیام رسانه   

اوقات شرعی:

/ رهبر  مقام معظم رهبری  اطلاع رسانی دفتر  پایگاه 
انقلاب فرمودند: عامل اصلی عظمت و شکوه مقاومت، 
مردم غزه و ساکنان ساحل غربی هستند و امیدواریم 
و  کمک  مشمول  مقاومت  نیروهای  و  فلسطین  ملت 

حمایت و بشارت های الهی باشند.
حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در دیدار اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس و 
زیاد النَّخاله دبیرکل جهاد اسلامی فلسطین، با تجلیل 
از ایستادگی و مقاومت کم نظیرمردم مظلوم غزه، تاکید 
ملت  دست  در  اسلام  پرچم  بلندترین  امروز  کردند: 
فلسطین و مردم غزه است  و به برکت این مقاومت 

زمینه ترویج بیش از پیش اسلام فراهم آمده است.
همیشگی  دغدغه های  از  یک  اسلامی  انقلاب  رهبر 
متفکرین اسلامی را چگونگی ترویج اسلام و ارائه یک 
گرایش  افزودند:  و  برشمردند  اسلامی  جامعه  از  الگو 
روزافزون به اسلام در مقطع فعلی نشان دهنده عظمت 

ایستادگی ملت فلسطین و مردم غزه است.
اصلی  عامل  کردند:  تاکید  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
عظمت و شکوه مقاومت، مردم غزه و ساکنان ساحل 
نیروهای  و  فلسطین  ملت  امیدواریم  و  هستند  غربی 
مقاومت مشمول کمک و حمایت و بشارت های الهی 

باشند. در این دیدار اسماعیل هنیه با تبریک انتخاب رئیس جمهور جدید ایران، 
برگزاری انتخابات اخیر را جلوه ای از مردم سالاری بر مبنای تفکر اسلامی دانست و با 
اشاره به دیدار خود با پزشکیان گفت: ما در این دیدار بار دیگر شاهد مواضع خوب و 
مستحکم جمهوری اسلامی ایران در قبال موضوع فلسطین و جریان مقاومت بودیم و 

از این مواضع احساس افتخار کردیم.
رئیس دفتر سیاسی حماس با تشریح آخرین وضعیت میدانی و سیاسی در غزه و کرانه 
باختری، گفت: دیروز سیصدمین روز جنگ غزه بود و اکنون به مرحله ای حساس و 
تاریخی رسیده ایم که مردم فلسطین و نیروهای مقاومت باید قهرمانی و پیروزی خود 

را تثبیت کنند.

در این دیدار همچنین زیاد النَّخاله دبیرکل جهاد اسلامی فلسطین با تبریک انتخاب 
آقای پزشکیان رئیس جمهور جدید و تجلیل از مواضع وی در حمایت از فلسطین 
و مقاومت گفت: حضورمشترک رهبران حماس و جهاد اسلامی در این دیدار  نشانه 
نمادین از وحدت نیروهای مقاومت در فلسطین است و به برکت این وحدت، هماهنگی 

و همکاری در میان جبهه مقاومت در منطقه نیز در بهترین حالت خود است.
ایستادگی ایران بر موضع خود؛ مسیر زنگزور به ضرر ارمنستان است

نیکول  دیدار  در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  آیت الله خامنه ای،  همچنین حضرت 
پاشینیان نخست وزیر ارمنستان و هیأت همراه، سیاست قطعی و ثابت جمهوری 
اسلامی ایران را گسترش روابط با همسایگان به ویژه ارمنستان دانستند و تاکید کردند: 
ما جداً معتقد به توسعه روابط با ارمنستان هستیم و همکاری ها میان دو کشور بر 

گرفتن  نظر  در  بدون  و  شده  تعریف  منافع  اساس 
سیاست های دیگران، با قوت ادامه خواهد داشت.

آقای  حضور  از  تشکر  ضمن  اسلامی  انقلاب  رهبر 
پاشینیان در مراسم تحلیف پزشکیان رئیس جمهور و 
همچنین مراسم تشییع شهید رئیسی، بر حفظ تمامیت 
جمهوری  گفتند:  و  کردند  تاکید  ارمنستان  ارضی 
اسلامی ایران مسیر زنگزور را به ضرر ارمنستان می داند 

و همچنان بر این موضع خود ایستادگی دارد.
بیگانگان  اینکه  بر  تاکید  با  آیت الله خامنه ای  حضرت 
نباید برای روابط کشورها با همسایگان خود محدودیت 
صلاح  و  امنیت  که  چیزی  آن  افزودند:  کنند،  ایجاد 
کشورها را تامین می کند، اتکاء به خود و نزدیکان خود 
است و اقدامات برخی ها که از راه دور می آیند و در امور 
دیگر کشورها دخالت می کنند به ضرر آنها تمام می شود.

ارتباطات  به  اشاره  با  همچنین  اسلامی  انقلاب  رهبر 
ارامنه کشور، خاطرنشان کردند:  با  ایران  مردم  خوب 
ارامنه ایران در دوران جنگ تحمیلی نقش آفرینی زیادی 
داشتند و من شخصاً تاکنون به منازل تعداد زیادی از 

ارامنه رفته ام.
حضرت آیت الله خامنه ای احترام به حضرت مسیح)ع( 
را یک موضوع مسلّم و قطعی میان مسلمانان دانستند 
و گفتند: این اهانت هایی که به بزرگان ادیان الهی از جمله حضرت مسیح)ع( می شود 

از نظر ما محکوم است.
در این دیدار که محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور نیز حضور داشت، نیکول 
پاشینیان نخست وزیر ارمنستان با ابراز خرسندی از روابط رو به گسترش دو کشور، 
گفتگوهای خود با آقای پزشکیان رئیس جمهور را سازنده و مثبت خواند و گفت: 
ارمنستان بارها اعلام کرده است که هیچ مسیر فرامنطقه ای را در داخل کشور خود 

نمی پذیرد.
پاشینیان روابط ایران و ارمنستان را راهبردی خواند و از گسترش روابط دو کشور و 

متنوع شدن آن ابراز خرسندی و استمرار این روند را مهم ارزیابی کرد.

عصر ایران/ تب جراحی های نامتعارفِ زیبایی در سال های اخیر تا حدی در جهان و ازجمله 
در ایران بالا گرفته که دیگر نگران کننده شده است. تغییر شکل گوش ها به شکل گوش 
حیوانات، دو تکه کردن زبان، کاشت نگین در چشم و تغییر دائمی رنگ چشم ها تعدادی از 

این جراحی ها هستند که هواداران کمی هم ندارند.
با آن که جراحی تغییر رنگ چشم از امسال در کشور ممنوع شده، اما برخی کلینیک های 
زیبایی همچنان این عمل را برای متقاضیان انجام می دهند و دستمزدهای هنگفتی هم 

برای این جراحی 15 دقیقه ای می گیرند.
تب جراحی های نامتعارفِ زیبایی در سال های اخیر تا حدی در جهان و ازجمله در ایران 
بالا گرفته که دیگر نگران کننده شده است. تغییر شکل گوش ها به شکل گوش حیوانات، 
دو تکه کردن زبان، کاشت نگین در چشم و تغییر دائمی رنگ چشم ها تعدادی از این 

جراحی ها هستند که هواداران کمی هم ندارند.
از بین این جراحی ها، عمل تغییر دائمی رنگ چشم ها در ایران تا جایی پیش رفت که 
وزارت بهداشت امسال ورود کرد و انجام این جراحی با هدف زیبایی را ممنوع اعلام کرد. اما 
این ممنوعیت هم عطش متقاضیان و نیز سودجویان را فروکش نکرده و برخی کلینیک ها 

با وجود غیر قانونی بودن، هنوز آن را انجام می دهند.
تعدادی از کلینیک ها نیز این کار را در خاک کشورهای حاشیه خلیج فارس ازجمله عمان 
انجام می دهند تا هم از دردسرهای قانون کشورمان راحت باشند و هم سود بیشتری به 

جیب بزنند.
تغییر رنگ چشم ها در حالی در ایران طرفداران زیادی پیدا کرده که هم از نظر خود 
مراجعین و چشم پزشک ها عمل بسیار گرانی محسوب می شود و هم عوارض و آسیب های 

فراوانی دارد که حتی می تواند کار فرد را به پیوند قرنیه بکشاند.
فقط این افراد مجاز هستند که عمل کنند

تغییر رنگ چشم ها هرچند به تازگی بر سر زبان ها افتاده اما عمل جدیدی نیست و از 
سال ها پیش در دنیا و ایران متداول بوده است. عمل های متداولی که با روشن شدن عوارض 
و باگ هایی که داشته اند، به تدریج منسوخ شدند و البته در این روش ها رنگ چشم ها نیز 
برای همیشه تغییر نمی کرد. اما در متدهای جدیدی که رایج شده، هم رنگ چشم ها برای 

همیشه تغییر می کند و هم عوارض متعددی در پی دارد.
به گفته متخصصان، احتمال التهاب چشم، عفونت قرنیه، آب مروارید، کاهش دید و حتی 
پیوند قرنیه از عوارض عمل تغییر رنگ چشم برای افراد سالم است. بنابراین هنوز پشتوانه 

محکم علمی برای انجام این عمل برای افراد دارای چشم های سالم وجود ندارد.
این عمل درحال حاضر فقط به افرادی توصیه می شود که رنگ چشم هایشان به دلیل ضربه 
خوردن، التهاب یا عفونت تغییر کرده، یا یک چشم آنها رنگ طبیعی دارد و چشم دیگرشان 
سفید است یا رنگِ یک یا هردو چشم شان به دلیل برخی بیماری های ژنتیکی و مادرزادی 
غیرطبیعی است. دکتر فرهاد نجات، جراح و متخصص چشم و عضو انجمن جراحان 
چشم اتحادیه اروپا  می گوید: تازه این عوارضی که الان مشخص شده و می شناسیم، برای 

کوتاه مدت است و در بلندمدت معلوم نیست چه اتفاقات دیگری برای چشم ها رخ دهد.
این جراح چشم درباره اشکالات متدهای رایج می گوید: روش های موجود دو ایراد دارند؛ 
یکی این که خطرات و عوارضی برای چشم دارند و ایراد دوم این است که برگشت ناپذیر 

است. متاسفانه مراجعه کننده ای بود که به خاطر نارضایتی از رنگ چشم هایش اقدام به 
خودکشی کرد و الان هم داروهای اعصاب و روان مصرف می کند. علتش هم این بود که 
این خانم 2۷ ساله رنگ سبز روشن را برای چشم هایش انتخاب کرد و بعد از یک سال 

همه جا مراجعه کرد تا آن رنگ را پاک )REmOvE( کند اما فقط توانست کمرنگش کند.
دکتر فرهاد نجات، عضو انجمن جراحان چشم اتحادیه اروپا

دکتر نجات می گوید: موضوع این است که خیلی ها به دلیل تنوع طلبی، به مرور زمان از 
آن رنگ خسته می شوند. حالا یا خودشان خسته می شوند یا تحت تاثیر و القای حرف های 
همسر، دوستان و ... قرار می گیرند که می گویند »رنگ قبلی بهتر بود«، رنگ چشم های 

خودت قشنگ تر بود«.
این باعث می شود که فرد مراجعه  کند تا رنگ قبلی چشم هایش را برگرداند. اما متاسفانه 
دیگر شدنی نیست. ما در پزشکی خیلی جراحی ها را داریم که اگر بیمار راضی نباشد، تغییر 

قابل انجام است اما در جراحی های تغییر رنگ چشم، برگشتی در کار نیست.
دکتر نجات به عنوان جراح چشم درباره عوارض عمل تغییر رنگ چشم می گوید: همه 
مطالعات حیوانی و انسانی که درباره روش های موجودِ عمل تغییر رنگ چشم انجام شده، 
کوتاه مدت است و ما نمی دانیم بعد از 5 سال چه اتفاقی برای قرنیه و شبکیه این افراد رخ 
می دهد. ما نمی دانیم در شرایط ضربه چه اتفاق ناگواری ممکن است برای این افراد رخ 
بدهد. مثلا اگر پشت فرمان نشسته باشیم و تصادف کنیم و ایربگ خودرو باز شود و به 

چشم ضربه بزند، ماده رنگی وارد چشم می شود و می تواند برای چشم کاملا سمی باشد.
پیامد دیگر، مختل شدن کار IRIS ChECk )تشخیص هویت از طریق عنبیه( است. دکتر 
نجات در این زمینه می گوید: الان دیگر برای کنترل پاسپورت و ... با اثر انگشت کاری 
ندارند و عنبیه فرد را چک می کنند. اگر شما چشم خود را رنگ کنید و مثلا قبلا دوبی 
رفته باشید، این بار که بخواهید بروید، قطعا آنجا دچار مشکل می شوید. چون آنها هویت 

قبلی شما را دارند.

این جراح چشم به یک پیامد مهم تر این عمل اشاره می کند و می گوید: ایراد مهم تر این 
است که یک فرد در 20 سالگی اقدام به جراحی تغییر رنگ چشم می کند اما در 40 سالگی 
مبتلا به دیابت یا فشار خون می شود. ما برای کنترل بیماری در این افراد باید هر 6 ماه 
در چشم شان قطره بریزیم، مردمک هایشان را باز کنیم و داخل چشم ها را پشت دستگاهِ 

معاینه ببینیم.
کسانی که چشم های خود را رنگی می کنند، دیگر آن قسمت حالت نرمال ندارد و وقتی 
در تاریکی قرار می گیرند، سوراخ مردمک چشم هایشان گشاد نمی شود و نمی توان داخل 
چشم هایشان را دید و معاینه کرد. درواقع معاینات دوره ای بیماری های مختلف مثل قند 
خون، فشار خون و روماتیسم و هر بیماری دیگری که بتواند شبکیه چشم را متاثر کند، کلا 
در این افراد مختل می شود. متاسفانه این موارد به مراجعین گفته نمی شود و آنها هم که 
آگاهی ندارند. دکتر نجات ادامه می دهد: این افراد موقع عمل آب مروارید هم دچار مشکل 
خواهند شد. در این عمل، ما مردمک چشم ها را گشاد می کنیم که بتوانیم لنز طبیعی را 
خارج کنیم و لنز مصنوعی را داخل چشم ها بکاریم. در این مورد هم این رنگ جلوی دید 
میکروسکوپی ما را می گیرد. چون این رنگ فیکس شده و بزرگ و کوچک نمی شود و اجازه 

دیدِ قسمت های عمقی کره چشم ها را به ما نمی دهد.
مشتری از ایران، عمل در خاک عمان!

 رقم های عجیب و غریب برای تغییر رنگ چشم
با وجود این همه عوارض، خیلی از کلینیک ها اما بر انجام این عمل اصرار دارند و پول های 
خوبی هم به جیب می زنند. بعضی از آنها حتی هزینه را به دلار می گیرند. یکی از این 
کلینیک ها که وابسته به یکی از مراکز بسیار معروف و معتبر چشم پزشکی در تهران است، 
به همشهری آنلاین می گوید: چون این عمل از امسال در ایران غیر قانونی شده، ما آن را 
در کشور عمان انجام می دهیم. درضمن دستگاه های ما در عمان پیشرفته ترند. هزینه عمل 
هم 5 هزار دلار است. البته اگر مشتری تک رنگ انتخاب کند، 5 هزار دلار و اگر رنگ 
ترکیبی باشد، 6 هزار دلار قیمت دارد. این کلینیک حتی بلیت پرواز و هتل را هم خودش 
بر عهده می گیرد و البته با هزینه مشتری. متصدی کلینیک می گوید: ما نزدیک ترین 
هتل ها به کلینیک را به شما معرفی می کنیم و حتی ماشین می فرستیم که شما را از هتل 
تا کلینیک بیاورند و برعکس. درضمن این عمل 10 تا 15 دقیقه بیشتر طول نمی کشد و 
جزو عمل های راحت است. متصدی این کلینیک در پاسخ به این که دیابت و سن مشکلی 
پیش نمی آورد، می گوید: دیابت و فشار خون که اصلا مشکلی ندارد. سن هم هیچ تاثیری 

ندارد. ما مراجعه کننده 64 ساله هم داشتیم که می خواست رنگ چشمش را تغییر بدهد!
دکتر نجات می گوید: جالب است که معاونت درمان وزارت بهداشت این عمل را از خرداد 
امسال ممنوع کرده اما در حال حاضر در برخی کلینیک ها دارد انجام می شود و جزو 
عمل های زیرزمینی هم نیست. البته اگر کسی از پزشک یا کلینیک شکایت کند، قابل 
پیگیری است. عددهایی هم که کلینیک ها می گیرند، غیرواقعی و عجیب و غریب است. 
درواقع تعرفه ای که از افراد دریافت می کنند، تنها 10 درصدش برای سودآوری شان کافی 
است اما چون تب عمل های زیبایی در جامعه بالا است و مردم هم آگاهی کافی ندارند، 
نتیجه این می شود که فرد یک عدد بسیار بزرگی را هزینه می کند و خود را هم در معرض 

بیماری های چشمی قرار می دهد.

مقام معظم رهبری:

امروز بلندترین پرچم اسلام در دستان مردم غزه است

رقم  های عجیب و غریب ایرانی ها برای عمل تغییر رنگ چشم ؛

مشتری از ایران، عمل در عمُان! 
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در شورای سیاستگذاری اربعین حسینی تاکید شد؛

تقویت خدمات امدادی در مرزهای شرقی کشور

عواقب زیانبار خریدوفروش کارت ملی 
برای واردات خودرو

مهر/ شورای سیاستگذاری عملیات امدادی و درمانی اربعین حسینی با حضور 
رئیس هلال احمر، جانشین معاونت هماهنگی سپاه و دیگر مسئولان و نمایندگان 
ارگان های بهداشتی و امدادی مسئول در عملیات اربعین برگزار و بر تقویت خدمات 
امدادی اربعین در مرزهای هفتگانه بویژه مرزهای شرقی کشور در اربعین حسینی 

تاکید شد.
بابک محمودی؛ رئیس سازمان امدادونجات جمعیت هلال احمر در این جلسه که در 
جمعیت هلال احمر برگزار شد، با اشاره به تمهیدات اربعینی سازمان امدادونجات در 
داخل مرزهای کشور گفت: امسال در مرزهای شرقی برای ارائه خدمات کیفی تر به 
زائران اربعینی، افزایش نیرو و تجهیزات امدادی خواهیم داشت و تمهیداتی ازجمله 
تونل های سرد و افزایش تعداد پایگاه های موقت امدادی اندیشیده شده است، 
بنابراین نسبت به سال گذشته نگرانی کمتری وجود دارد و به راحتی، تردد بیش 
از 150 هزار زائر را در مرزهای شرقی پوشش خواهیم داد، بخصوص در سیستان 
و بلوچستان با توجه به کمبودهای سال گذشته و تمهیدات جدید، مشکل جدی 
نخواهیم داشت. گفتنی است که تجهیزات خودرویی لازم برای اعزام به کشور 
عراق، نیروهای اعزامی، تأمین داروی مورد نیاز زائران اربعین، هماهنگی ها برای 
اعزام تیم های درمانی و امدادی به عراق، برگزاری کنگره بین المللی امدادونجات 
در اربعین حسینی، امداد هوایی و … از جمله مباحثی بود که در این جلسه مورد 

بررسی قرار گرفت.

۸۸
خبر 

ایلنا/ رئیس هیات مدیره انجمن واردکنندگان خودرو گفت: در خرید کارت ملی برای 
واردات خودرو این خطر وجود دارد که خریدار نتواند از امتیاز کارت در ازای پولی 
که پرداخت کرده استفاده کند زیرا هنوز نحوه اجرای آیین نامه آزادسازی خودروهای 

وارداتی ابهام دارد و مهم ترین ابهام همان نحوه تامین ارز توسط بانک مرکزی است.
هادی سلیمانی ملکان، رئیس هیات مدیره انجمن واردکنندگان خودرو درباره خرید و 
فروش کارت های ملی برای واردات خودرو گفت: با توجه به اینکه فرآیندها و چگونگی 
اجرای آیین نامه واردات خودرو توسط عموم مردم هنوز مشخص نشده و بانک مرکزی 
نیز به طور شفاف اعلام کرد هنوز منبع تامین ارز این خودروها مشخص نیست تمام 
با هدف واردات خودروهای دست دوم در حال  خرید و فروش های کارت ملی که 
انجام است قانونی نیست و عواقب زیانباری برای خریدار کارت ملی خواهد داشت. وی 
افزود: این احتمال برای خریدار وجود دارد که نتواند از امتیاز کارت ملی در ازای پولی 
که پرداخت کرده استفاده کند زیرا هنوز نحوه اجرای آیین نامه آزادسازی خودروهای 
وارداتی شفاف نیست و ابهامات فراوانی دارد و مهم ترین ابهام همان نحوه تامین ارز 

توسط بانک مرکزی است.
سلیمانی خاطرنشان کرد: وقتی منبع تامین ارز مشخص شود و دستورالعمل های لازم 
به شکل جدید ابلاغ و جزئیات شفاف شود ممکن است شرایط خاصی برای واردات 
وضع شده باشد و بر مبنای آن واردات مشمول همه نشود، به طور مثال ممکن است 

که این شرط گذاشته شود که واردکننده باید در خارج از کشور حساب داشته باشد.
وی در پاسخ به اینکه انجمن واردکنندگان خودرو خرید و فروش کارت ملی را برای 
واردات راهکاری مفید می داند یا نه اظهار کرد: انجمن همواره با مکانیزم هایی که ایجاد 
رانت می کند مخالف است و اگر خرید و فروش با این هدف انجام شود موافق نیست و 
آن را به ضرر بازار آزاد می داند، برداشت ما این است که اگر روال واردات خودروهای نو 
به شکل منطقی و طبیعی ادامه پیدا کند بازار به گونه ای رقابتی خواهد شد که دیگر 
نیازی به واردات خودروهای دست دو نباشد و قانونگذار نیز به طور شفاف اشاره کرده 
که هدف از واردات خودروهای دست دوم تنظیم بازار است. رئیس هیات مدیره انجمن 
واردکنندگان خودرو تصریح کرد: تداوم واردات خودروهای نو حباب قیمتی که اکنون 

برقرار است را از بین خواهد برد.
وی در ادامه به رکود حاکم بر بازار خودرو اشاره کرد و در این باره گفت: بخشی از رکود 
کنونی برآمده از آنست که مردم انتظار دارند خودروها بیشتر و ارزان تری در بازار عرضه 
شود اما تحقق این انتظار و عرضه خودروهای وارداتی بیشتر به میزان ارزی بستگی دارد 
که به این امر اختصاص داده می شود و در صورتی که ارز تامین شود، عرضه و تقاضا 
توازن پیدا خواهند کرد. سلیمانی یادآور شد: هفده دوره وارداتی که تاکنون صورت 
گرفت در ایجاد توازن بازار تاثیرگذار بوده است، این خودروهای وارداتی در روزهای 
نخست حباب های میلیاردی داشتند اما الان کار به جایی کشیده که قیمت برخی از 
این خودروها در بازار با قیمت شرکت واردکننده برابری می کند، اینها نشانگر این است 
که به توازن عرضه و تقاضا نزدیک می شویم و با نزدیک شدن قیمت خودروهای وارداتی 
به خودروهای تولید داخل و خودروهای مونتاژی این خودروها بازار دیگر خودروهای 

کشور را نیز از خود متاثر می کنند.


